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KONFLIKT W MIEJSKIM SAMORZĄDZIE NARASTA

Odwołać radę miasta? Odwołać prezydenta?

nam 
euro

Minister rozwoju regionalnego Elżbieta Bieńkowska wykreśliła wniosek o dofinansowanie ze środków unijnych Regional
nego Centrum Zagospodarowania i Unieszkodliwiania Odpadów, które miało powstać w Kędzierzynie-Koźlu. Nasz projekt 
był na liście podstawowej w programie „Infrastruktura i środowisko" Miasto prawdopodobnie ominął zastrzyk finansowy 
w wysokości 14 milionów euro!

13

Dotacje dla klubów sportowych Śladami pawłowickich znakomitości Koniec problemów z ruiną na Kuźniczce?

Jest kasa, ale nie 
dla wszystkich

Rozdzielona została dotacja z budżetu miejskiego na pro
wadzenie szkoleń sportowych dla dzieci i młodzieży w Kędzie
rzynie-Koźlu. 617 tys. złotych trafiło do 10 klubów. Dwie sekcje 
nie otrzymały ani grosza. Najbardziej zawiedzeni są działacze i 
sympatycy KS Chemik. ’

str. 21

Powrócą do 
zaginionego raju

Gminna wieś, jaką dziś są Pawłowiczki, nie przypomina małego mia

steczka, jakim była jeszcze przez II wojną światową. Samowystarczalna 

miejscowość z młynami, piekarniami, szpitalem, kościołami trzech wyznań 

oraz siedzibą sądu i więzieniem powróci do życia podczas planowanej w 

lutym wystawy fotograficznej.

str. 10

Straszy już ponad 
dziesięć lat

Przy ulicy Grunwaldzkiej 79 stoi ruina spędzająca sen z powiek miesz

kańcom osiedla Kuźniczka. Spadające dachówki już nieraz napędzały 

strachu przechodniom. Sprawa po latach oczekiwań ma się ku końcowi.

str. 4

reklama

Kogo przyniósł
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Jak na złość
Jakub Dźwilewski:
- Ta manifestacyjna 
nieobecność, to straco
ne dwa miliony złotych 
dofinansowania. Dzię
ki tym pieniądzom, na
wet jeżeli sala była dla 
radnych za droga, wy
dano by na nią mniej 
niż po różnych okroje- 
niach.

Marta Nowakowska-Kiełbasa

Kilka miesięcy temu radni zabez
pieczyli się przed obniżkami diet. 
Zmienili wtedy sposób ich naliczania, 
tak by za nieobecność na nadzwy
czajnej sesji rady miasta nie odbierać 
im pieniążków. Tłumaczyli, że radni 
są odpowiedzialni, więc na sesję na 
pewno przyjdą. No, chyba że wcze
śniej będą mieli jakieś bardzo waż
ne sprawy, na przykład zaplanowany 
znacznie wcześniej wyjazd. Okazało 
się, że nieobecność jest usprawiedli

wiona także wtedy, kiedy radni chcą 
zrobić na złość prezydentowi. -

Tradycji nieobecności na sesjach 
nie zaczęli radni. Nie ma wątpliwo
ści, że wychodzenie w trakcie sesji 
prezydenta Wiesława Fąfary nie było 
dobrą praktyką. Jednak dla procesu 
uchwałodawczego w radzie nie sta
nowiło to tragedii. Radni dalej obra
dowali, mieli do dyspozycji urzędni
ków, zastępców prezydenta.

Tym razem to radni koalicji na se
sję nie przyszli. Bo po co? Już dwa 
razy byli przeciwni budowie sali 
gimnastycznej w Sławięcicach, to po 
co trzeci raz spotykać się w tej samej 
sprawie - argumentowali. Godna 
podziwu konsekwencja. Tyle tylko, 
że w jej wyniku gotowa do realizacji 
inwestycja leży. Sama budowa sali 
gimnastycznej nie kosztuje siedem 
czy dziewięć milionów złotych, jak 
opowiadają czasem radni. Kosztu
je sześć milionów złotych. Zaoszczę

dzić na Sławięcicach-ra wiele się nie 
da, bo z powodu podm<Mego grun
tu nie każdą konstrukcję moiąa p0_ 
stawić w tym miejscu. Oszczędności 
na budowie zaplecza spowodują zaś, 
że w XXI wieku będziemy budować 
obiekt, jaki byłby dumą każdej szko
ły... tysiąclatki. Dla przypomnienia, 
tamte szkoły budowano ponad czter
dzieści lat temu.

Ta manifestacyjna nieobecność, 
to stracone dwa miliony złotych do
finansowania. Dzięki tym pienią
dzom, nawet jeżeli sala była dla rad
nych za droga, wydano by na nią 
mniej niż po różnych okrojeniach. 
Cztery miliony z budżetu miasta to 
naprawdę jak na ten obiekt nie jest 
dużo. Nie mówmy więc, że chodzi 
o oszczędność. Może wreszcie rad
ni będą mieli odwagę powiedzieć 
wprost, że tak naprawdę chodzi wy
łącznie o zrobienie na złość prezy
dentowi.

Dwudziestopięcioletnia mieszkanka 
Kędzierzyna-Koźla zdobyła prestiżowe 
stypendium Fulbrighta. O zgłoszeniu 
się do programu Fundacji Fulbrighta 
zaczęła poważnie myśleć, kiedy wybra
ła temat pracy doktorskiej - „Rola Fede
racji Rosyjskiej w polityce zagranicznej 
Stanów Zjednoczonych za prezydentuiy 
Georga W Busha”. Stypendium umoż
liwi jej zbieranie materiałów i przygoto
wywanie pracy w Stanach Zjednoczo
nych.

Ukończyła stosunki międzynaro
dowe na Uniwersytecie Wrocławskim, 
gdzie obecnie robi doktorat. Studiuje 
też na czwartym roku prawa. Jest ab
solwentką szkoły podstawowej nr 19 i 
kędzierzyńskiego ogólniaka. Jeszcze w 
szkole średniej marzyła jej się praca w 
Ministerstwie Spraw Zagranicznych.

Na trzecim roku stosunków między

narodowych Marta wyjechała na rocz
ne stypendium do Austrii. Potem poje
chała na staż do Genewy: Pracowała w 
polskim przedstawicielstwie przy ONZ, 
gdzie zajmowała się głównie prawa
mi człowieka. Przyznaje, że było to nie 
lada wyzwanie: pracowało się od rana 
do wieczora, nikt za to nie płacił, ale sa
tysfakcja była ogromna.

Na piątym roku stosunków między
narodowych znów wyjechała. Tym ra
zem na wymianę studencką do Stanów 
Zjednoczonych, na Uniwersytet Pół
nocnej Karoliny w Greensboro. Spędzi
ła tam niespełna pięć miesięcy i na wła
snej skórze odczuła, jak nieprawdziwe 
jest powiedzenie, że w Stanach wszystko 
przychodzi łatwo. Początkowo studen
tom z Polski rzeczywiście jest łatwiej, bo 
mają większą wiedzę teoretyczną. Jed
nak w Stanach zajęcia są częstsze i bar
dzo intensywne, więc pozostali studenci 
szybko wyrównują poziom wiedzy

- Wszystko zależy od losu. Nie, 
wiem, czy w przyszłości będę pra
cować w Polsce, Hiszpanii, Chi
nach, czy może wrócę do Kędzierzy- 
na-Koźla, bo tego też nie wykluczam. 
Jestem otwarta na wszystkie propo
zycje - deklaruje Marta.

DAG

Komu podpadł Chemik?
Grzegorz Łabaj:
- Bez wsparcia z mia
sta młodemu klubowi 
trudno będzie utrzy
mać kosztowne szko
lenie młodzieży.

Każdy konkurs, a tym bardziej 
taki, w którym dzieli się publicz
ne pieniądze, wzbudza emocje. 
Nie inaczej było teraz, przy po
dziale dotacji dla klubów sporto
wych na szkolenie dzieci i mło
dzieży. Z różnych stron odezwały 
się krytyczne głosy: „dlaczego tym 
tak dużo, a tym tak mało?”, „po 
co na baseball, jak można na pił- 
kę nożną?”, i wiele w podobnym 
tonie. Każdy ma swoje racje i każ
dy chce jak najwięcej dla swoje
go klubu, ale nie można być pa
zernym. Co roku największe sumy 
otrzymuje MMKS, ale nic w tym 
dziwnego, skoro trenuje w nim 
kilkaset dzieciaków w kilku dys

cyplinach. A pomoc należy się 
i tej garstce zawzięcie odbijają
cej celuloidową piłeczkę na zielo
nym stole, jak i okupującym nie
mal wszystkie sale gimnastyczne 
w mieście siatkarzom.

Tak naprawdę źli mogą być dzia
łacze Chemika. Klub, choć spełnił 
wszystkie wymogi formalne, nie 
dostał ani grosza. Nie mógł złożyć 
oferty na szkolenie młodych pił
karzy na Kuźniczce, bo obiekt ten 
nie był objęty procedurą konkur
su. Tam ćwiczy szkółka piłkarska 
MOSiR-u, Pozostały Sławięcice, 
gdzie Chemik rozgrywa mecze. A 
jako że na ie.tinym obiekcie szkm 
lić może tylko jeden klub, Chemik 
przegrał z miejscowym KS-em, 
który ma po prostu więcej drużyn 
młodzieżowych. Wszystko zgod
nie z prawem.

Odrzucenie oferty Chemika 
może mieć przykre konsekwen
cje. Po pierwsze, wprowadza po
dział wśród klubów. Na te lep

sze i bogatsze, bo dotowane, i na 
ten jeden zły. Bez wsparcia z mia
sta młodemu klubowi trudno bę
dzie utrzymać kosztowne szko
lenie młodzieży. Kolejną kon
sekwencją pominięcia Chemika 
może być podbieranie zawodni
ków przez bogatsze drużyny. Co 
w końcu może grozić całkowitym 
zaprzestaniem trenowania junio
rów i zakazem gry w ligach wyma
gających posiadania drużyn mło
dzieżowych. Poza tym Chemik w 
naszym mieście to nie tylko klub. 
To tradycja. To kibice. Pomijam 
tych, którzy Dsiria »wo-

Klubowi, organizując burdy 
na meczach, czy napadają na po
licjantów po cywilnemu. Dla nich 
w sporcie nie powinno być miej
sca. Ale wielu ludzi zaangażowa
ło się w reaktywację Chemika. 
Chcą robić coś pożytecznego dla 
tego miasta. Może warto im po
móc, a nie na starcie rzucać kło
dy pod nogi.

Co z 1 proc, podatku?
Zapytaliśmy mieszkańców Kędzierzyna-Koźla, czy w związku z ułatwieniem procedury przekazania 1 proc, podatku na rzecz organizacji pożytku publicznego mają zamiar to uczynić.

Anna Dietrich, os. 
Śródmieście: - Nie, 
niestety nie będę 
przekazywała. Mnie 
rozlicza zakład pracy 
i miałabym kłopot z 
przekazaniem tego 
1 proc, podatku, 
bo trzeba to zgłosić 
odpowiednio wcze

śniej. A te ułatwienia weszły w życie później niż 
w zakładzie można było zgłaszać uwagi, więc w 
tym roku nie przekażę. Jednak myślę, że bardzo 
dużo osób to zrobi. W każdym razie ja na pewno 
przekażę za rok.

Joanna Koło
dziej, os. Pogo- 
rzelec-Niewiem, 
nie myślałam nad 
tym. Nawet nie 
dostałam jeszcze 
rozliczenia. Ale 
skoro wystarczy 
wskazać tylko 
organizację, to 
zastanowię się nad

tym, bo warto pomóc komuś, tym bardziej 
jeśli nie wymaga to specjalnego wysiłku. 
Chciałabym przekazać te pieniądze na 
rzecz potrzebujących dzieci.

Katarzyna 
Danielczyk, 
os. Sławięci
ce: - Tak, chcę 
przekazać ten 1 
proc, podatku. 
Nie wybrałam 
jeszcze organi
zacji, ale jestem 
pewna, że chcę

Regina Rogow
ska, os. Kłodnica: 
- Tak, mam zamiar. 
Są w Koźlu warsztaty 
terapii zajęciowej. 
Nie wiem jeszcze, 
czy można im prze
kazać pieniądze, ale
znam dziecko, które
tam uczęszcza. To

potrzebne zajęcia. Warto dodać, że sam pomysł 
ułatwienia procedury jest bardzo fajny. Dużo 
ludzi chciałoby wspomóc różne organizacje, ale 
jak wymaga to za chodu, to im się nie chce. A jak 
nie jest to skomplikowane, to chętnie dadzą.

to zrobić. Uczyniłam tak już w ze
szłym roku, kiedy trzeba było zrobić 
przedpłatę. Owszem, było wtedy 
trudniej, ale też nie było to specjalnie 
skomplikowane.

Bartosz Wieliń- 
ski, os. Śród
mieście: - Prze
kazuję co roku. 
Szkoda, żeby 
się te pieniądze 
marnowały. Nie 
nazwałbym tych 
zmian ułatwie
niem, ale wszyst

ko jedno i tak się to da zrobić. Nie 
wszyscy wiedzą np., że trzeba podać 
numer KRS i dla niektórych może być 
to trudność. Choć z drugiej strony ci, co 
przekazują, chyba są przygotowani.

Piotr Migacz, os. 
Blachownia:
Nie, ja daję zwykle 
na Wielką Orkie
strę Świątecznej 
Pomocy. 1 proc, 
podatku nie prze- 

j '-■■■»» kazuję, myślę, że
J , wystarczy pomoc

H Orkiestrze. Ale są-
'v'jr A dzę, że dobrze się 

stało, że procedura 
została ułatwiona. Zawsze im mniej biuro
kracji, tym lepiej.

Pytała: DAG, Foto: KJ

Czy popierasz pomysł 
wybudowania ratusza 
na kozielskim rynku?
Czy należy odwołać
a) Prezydenta Miasta
b) Radę Miasta
c) nikogo nie należy odwoływać 
Głosować można na stronie 
www.lokalna.com.pl

„Nowa Gazeta Lokalna" - tygodnik, 
ukazuje się w Kędzierzynie-Koźlu 
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Eskalacja konfliktu w radzie miasta

Dwa referenda
Radna Halina Fogel zapowiedziała zorganizowanie refe

rendum w sprawie odwołania rady miasta, której sama jest 
członkiem. W odpowiedzi radny Dariusz Jorg zasugerował 
możliwość zorganizowania referendum w sprawie odwołania
prezydenta miasta.

Podczas piątkowej sesji, kiedy więk
szość radnych zbojkotowała obrady, 
obecna na sali obrad radna Lewicy i 
Demokratów Halina Fogel rzuciła po
mysł odwołania rady miasta.

- Moją zapowiedź, chociaż rzuco
ną w nerwach, traktuję serio - po
wiedziała nam radna Fogel. - My- 
ślałam, że radni wykażą się w pią
tek zdrowym rozsądkiem i chęcią 
współpracy, a tutaj taka obstrukcja. 
Ta rada, mieniąca się być oszczęd
ną, jest bardzo rozrzutna, skoro nie 
chce dofinansowania z urzędu mar
szałkowskiego, a gotową już doku
mentację projektową chce wyrzucić 
do kosza.

Do odwołania rady miasta nie
zbędne jest referendum. Aby to się 
odilyiu, -zebrać podpisy jednej
dziesiątej uprawnionych do głosowa
nia mieszkańców Kędzierzyna-Koźla, 
czyli ponad pięć tysięcy. Wtedy dopie
ro ogłaszany jest termin referendum, 
w którym musiałoby wziąć udział 30 
proc, uprawnionych, aby było ważne. 
Ten próg jest jednak trudny do prze
kroczenia. Właśnie z jego powodu re
ferenda gminne w Polsce rzadko są 
skuteczne.

Wie o tym Dariusz Jorg, który w od

powiedzi na propozycję radnej Fogel 
zasugerował możliwość zwołania re
ferendum w sprawie odwołania prezy
denta Wiesława Fąfary.

- Gdyby takie referendum miało 
się odbyć, należałoby je połączyć na 
przykład z wyborami do Parlamentu 
Europejskiego. Byłaby to także oka
zja do zapytania mieszkańców o kil
ka innych kwestii, na przykład do
tyczących podatków - mówił radny 
Jorg. - Bez wątpienia decyzji o zor
ganizowaniu referendum w sprawie 
odwołania prezydenta miasta nie 
podejmuje się jednoosobowo.

Radna Halina Fogel także nie zamie
rza organizować referendum w poje
dynkę. Na początku marca miałby po
wstać komitet organizacyjny, który po 
ukonstytuowaniu, miałby dwa miesią
ce na zebranie wymaganych podpisów.

- Nie lubię awantur politycznych, 
bo gdyby tak było, już na pierw
szą sesję, kiedy rozpatrywano prze
znaczenie pieniędzy na budowę 
sali gimnastycznej w Sławięcicach, 
przyprowadzilibyśmy setkę miesz
kańców. Jednak teraz widzę, że tę 
radę trzeba odwołać - powiedziała 
Halina Fogel.

JAD

Batalia o sławięcicką salę

10-minutowa sesja
Na piątkowym nadzwyczajnym posiedzeniu rady miasta, poświęconym sali gimnastycznej w 

Sławięcicach, pojawiło się zaledwie ośmiu radnych. Usprawiedliwienie nieobecnych odczytał 
przewodniczący rady miasta, po czym zamknął obrady z powodu braku kworum. Sprawa sali, tak 
ważnej dla mieszkańców Sławięcic, stoi w miejscu.

Było to chyba najkrótsze posie
dzenie w historii kędzierzyńsko-ko- 
zielskiej rady miasta. Na sali obrad 
pojawiło się zaledwie ośmiu rad
nych. Pozostałych piętnastu prze
słało na piśmie wspólne stanowi
sko, w którym wyjaśnili powód swo
jej nieobecności. Zdaniem radnych 
PiS, MN, PO, Centroprawicy i Poro
zumienia decyzja o zwołaniu nad
zwyczajnej sesji jest nieracjonalna, 
bowiem już kilkakrotnie wypowia
dali się negatywnie na temat budo
wy sali gimnastycznej w Sławięci
cach. Nie zgadzają się na budowę, 
która według nich miałaby pochło
nąć ponad 7 min zł. a w efekcie za
miast sali powstałby cały kompleks 
sportowy.

Zamknięcie obrad wywołało obu
rzenie obecnych na sali obrad raj
ców. Ich zdaniem obrady nie powin
ny zostać otwarte, a jeżeli już tak 
się stało, to powinni zostać dopusz
czeni do głosu.

- O tym stanowi statut. Żeby 
stwierdzić kworum, trzeba otwo
rzyć obrady, potem przeliczyć 
radnych i jeżeli nie ma kworum, 
to należy je zamknąć. Można zro
bić przerwę i czekać na radnych, 

ale po takim usprawiedliwieniu 
nie bardzo było na co czekać - 
mówił po sesji przewodniczący rady 
Grzegorz Chudomięt.

Prezydent Wiesław Fąfara nie 
spodziewał się takiego zachowania 
radnych. Na sesji pojawił się z po
zwoleniem na budowę, które wpły
nęło do urzędu tego samego dnia.

- Przewodniczący rady znów 
manipuluje faktami. Koszt budo
wy sali gimnastycznej, zgodnie z 
pozwoleniem, to tylko 5 min 800 
tys., nie ma mowy o żadnych do
datkowych obiektach - twierdził 
prezydent Fąfara.

Prezydent podkreślał, że istnia
ła możliwość dofinansowania sali 
przez marszałka w ramach rozbu
dowy infrastruktury sportowej. Wy
niosłoby ono maksymalnie 33 proc, 
kosztów inwestycji, czyli nawet 2 
min zł.

Nieobecni na sesji radni zwołali 
po jej zakończeniu konferencję, na 
której osobiście wyjaśniali powody 
swojej absencji.

- Prezydent nie przygotował 
kadencyjnego planu inwestycji 
w oświacie, o co go prosiliśmy 
w zeszłym roku. Nie mamy więc 

wizji potrzeb i priorytetów, jeśli 
chodzi o budowę sal gimnastycz
nych - tłumaczył Grzegorz Chudo
mięt, dodając, że jeszcze pięć szkół 
potrzebuje sali, a prezydent Fąfara 
na siłę forsuje swoją wizję.

Na te zarzuty jeszcze przed kon
ferencją odpowiedział radny Zyg
munt Derej, który przypomniał, że 
w ubiegłej kadencji komisja oświa
ty opracowała plan budowy sal, po
cząwszy od tej najbardziej niezbęd
nej.

- To nieprawda, że prezydent 
działa wybiórczo, od dawna mó
wiono, że sala w Sławięcicach ma 
być pierwsza w kolejności - twier
dził radny Derej.

Niepokorni radni obwieścili, że 
są otwarci na dialog z prezyden
tem, pod warunkiem że ten ze- 
chce rozmawiać o obniżeniu kosz
tów budowy. Zaś prezydent Fąfara 
widzi ostatnią szansę w realizacji 
zadania z własnych środków gmi
ny, skoro dokumentacja na budo
wę jest gotowa. Tak więc do poro
zumienia między radnymi a prezy
dentem nie doszło i póki co nic tego 
nie zapowiada.

DAG
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.. .bo nauka to potęgi klucz
Zapytaliśmy dziesięciu radnych, którzy wyjechali na szkolenie do Zakopanego na koszt urzędu 

miasta, czego się tam nauczyli, jak wykorzystają zdobytą wiedzę na posiedzeniach rady miasta.
Marek Niemiec: - Dużo się nauczyłem na 
tym szkoleniu. Najwięcej od pani praw
nik o obowjązkach i prawach radnych, za
sadach funkcjonowania rady. Mówiono też 
o zarządzaniu powiatem, funkcjonowaniu 
starostwa, ponieważ było to szkolenie łą
czone dla wszystkich radnych, z całej Pol
ski. Muszę przyznać, że czuję się po tym wy- 
jeździe pewniej. Nie zawsze coś, co się czy
ta, jest tak jasne, jak w przypadku tłumacze
nia danego problemu przez specjalistę. Bę
dzie mi łatwiej wyciągać wnioski. A koszty? 
Zawsze trzeba ponieść koszty; firmy szko
lące swoich pracowników też to robią. Pan 
prezydent, jadąc z delegacją do Francji czy 
zapraszając Francuzów do nas, też ponosi 
koszty. To nieuniknione, a w tym przypad
ku było warto.
Zygmunt Derej: - Uważam, że szkolenia 
radnych w takim zakresie, jak to było w Za
kopanem, są jak najbardziej zasadne. To 
szkolenie pokazało nam, jak komunikować 
się z wyborcą, jakie są obowiązki radnego w 
stosunku do swoich wyborców i wiele, wie
le innych spraw. Szkolenie potwierdziło mój 
sposób działania jako radnego. Wiem, że to, 
co robię, jest poprawne i poparte opraco
waniem osób, które zawodowo zajmują się 
tym na co dzień.
Dariusz Jorg: - Sesja budżetowa, na któ
rej prezydent razem ze skarbniczką miasta 
próbował wprowadzić radę miasta w błąd, 
jest przykładem powodu, dla którego radni 
się szkolą. Prezydent posiada zaplecze oko
ło 200 urzędników i prawników, rada mia
sta nie. Musimy więc sięgać po tę wiedzę 
na zewnątrz. Myślę, że podczas tego szko
lenia duże znaczenie miała wymiana poglą
dów między radnymi z całej Polski. Stworzy
ło to możliwości dowiedzenia się ciekawych 
rzeczy, które można wprowadzić też w na
szej gminie.
Na szkolenie zabraliśmy ze sobą wszystkie 
materiały dotyczące półrocznej pracy ko
misji prawnej i rady dotyczące statutu gmi
ny. W ramach tego szkolenia poddaliśmy je 
analizie prawnej. Przymierzamy się do zmia
ny statutu i to była szansa skonsultowania 
tego z osobami z zewnątrz, a nie zawsze 
możemy liczyć na pełną, jasną odpowiedź 
od urzędników.
Jeśli państwo chcą pokazać, jak wielki był 
koszt tego szkolenia, to proszę go porów
nać z jedną pensją prezydenta miasta. Jest 
większa niż koszt wyjazdu na szkolenie 10 
radnych.

Zbigniew Barszcz: - Temat szkolenia pani 
zna, bo pisaliście o nim. Było ono bardzo ob
szerne i nie sądzę, żeby pani chciała mnie 
egzaminować... Bardzo ciekawe szkole
nie z komunikacji społecznej, ogólnie z pro
blemów, jakie niesie ze sobą praca w ra
dzie miasta. Mieliśmy bardzo mądrą panią 
prawnik, która wyjaśniła nam wiele zawiło
ści prawnych. Mieliśmy też możliwość skon
sultowania naszych problemów z radnymi 
z całego kraju. Szkolenie, mimo tego, co pi- 
szecie, było cenne. Szczególnie dla takich 
radnych, jak ja, dla których jest to pierwsza 
kadencja. Uważam, że było to potrzebne i 
nie mam sobie nic do zarzucenia.
Robert Młodziński: - Szkolenie miało cha
rakter otwarty, było więcej dyskusji niż ja
łowych wykładów. Między innymi na ta
kie tematy, jak sposób prowadzenia dysku
sji na sali obj-ad, sprawne prowadzenie ob
rad oraz jak pracować efektywniej. Nauczy
łem się nowych rzeczy. Czasami się nie wie, 
że można w jakiś sposób pracować na sali 
obrad. Przydało się to szczególnie radnym, 
dla których jest to pierwsza kadencja. Rok 
temu były wyjazdy do RIO odnośnie pracy 
w samorządzie, był wyjazd do Katowic, i ja
koś nikt nie miał zastrzeżeń. Popieram takie 
inicjatywy, ale oczywiście nie za często.
Ryszard Masalski: - Zagłębiłem się w tajni
ki, jak bardziej szczegółowo i bardziej efek
tywnie przeprowadzać kontrole w ramach 
działalności komisji rewizyjnej. To jest głów
na wiedza, którą pozyskałem. Jest ona dla 
mnie niezbędna, ponieważ jestem człon
kiem i przewodniczącym komisji rewizyjnej. 
A za prawidłowość prac każdej komisji od
powiada jej przewodniczący. Więc uzasad
nione jest to, by moja wiedza w tym zakre
sie była jak najpełniejsza. W komisji rewizyj
nej jestem przewodniczącym po raz pierw
szy. Kiedyś byłem członkiem przez trzy mie
siące, więc moja wiedza praktyczna trwa 
właściwie dwa miesiące. Zatem mój pobyt 
w Zakopanem byt jak najbardziej uzasad
niony.
Joanna Urbanik-Kapka: - Szkolenie było 
dość specyficzne, głównie chodziło o komu
nikację społeczną. A wiadomo, jaki jest po
ziom komunikacji radnych z prezydentem 
i urzędem. Jest to duży problem, brak infor
macji. Dzięki temu, że radni nabyli tę wiedzę, 
będą w stanie szerzej otworzyć się na tę ko
munikację. Myślę, że również prezydent po
winien w takich warsztatach uczestniczyć, 
może wtedy kontakt między nim a radą był

by lepszy. Były poruszane również zagad
nienia prawne. Uważam, że każdy powinien 
podnosić poziom swoich kompetencji i nie
ustannie się uczyć. A szkolenia, które pozwa
lają kilka godzin skupić się tylko na danym te
macie, są bardzo dobre. Jeżeli szkolenie prze
łoży się na polepszenie komunikacji między 
radnymi a prezydentem, to wówczas będzie
my w stanie ocenić, czy cena była warta szko
lenia. Ja jestem pełna nadziei.
Wojciech Kapka: - Moim zdaniem było wie
le aspektów. Jednym z najważniejszych był 
aspekt integracyjny między radnymi z całej 
Polski. Można było wymienić się z nimi swoimi 
spostrzeżeniami na temat działalności rady. A 
jeśli chodzi o szkolenie, to dotyczyło ono ko
munikacji w gminie, roli i zadań rady, obowiąz
ków i zadań samych radnych. Poruszane były 
sprawy potrzebne do funkcjonowania rady 
miasta. Mówiono także o tym, jak zapobiec ja
łowym sporom, upolitycznieniu problemów. 
Oczywiście było też o tym, jak zostać wybra
nym na kolejną kadencję, ale komunikacja nie
sie ze sobą też takie zagadnienia. Ważne było 
również to, że radni, którzy zwykle się ze sobą 
ścierają, pojechali na szkolenie razem i w pe
wien sposób się dotarli. Co do ceny, trzeba pa
trzeć na to szerzej - każde szkolenie kosztuje. 
Następnym razem, jeżeli takie szkolenia będą 
miały miejsce, to po reakcjach, w szczególno
ści z państwa strony, będziemy chcieli się szko
lić w swoim miejscu zamieszkania.

Grzegorz Chudomięt: - Wiedzę o tym 
szkoleniu mam pełną z „Nowej Gazety Lo
kalnej". Stamtąd dowiedziałem się o wszyst
kim... Szkolenie dało mi dużo. Rozmawiali
śmy z panią prawnik, rozpatrywaliśmy spra
wy statutu gminy, relacji między radą a pre
zydentem i między przewodniczącym rady 
a prezydentem. Było wiele kwestii praw
nych, o które mogliśmy zapytać, bo radni 
nie mają swojego prawnika. Regulamin jest 
taki, że ze wszystkimi sprawami radni muszą 
się zwracać do mnie, ja przekazuję te spra
wy do pana prezydenta, a pan prezydent 
kieruje je do radcy prawnego. Potem pro
cedura jest odwrotna i tą wydłużoną dro
gą informacje docierają do radnych. Prosili
śmy pana prezydenta o fachowca od prawa 
samorządowego, ale pan prezydent stwier
dził, że to jest niepotrzebne. Więc musimy 
korzystać z innych możliwości, takich jak 
szkolenia i obecność na nich prawników.

Zebrała Dagmara ŚWIRSKA
Radny Grzegorz Monkiewicz odmówił 

udzielenia wypowiedzi.
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Kradną i włamują się 
do sklepów 

Nastoletni 
złodzieje

W pierwszej połowie lutego 
policja zatrzymała 17- i 18-lat- 
ka, którzy napadali na starsze 
kobiety i wyrywali im torebki. 
Kilka dni później 11- i 13-latek 
włamali się do sklepu spożyw
czego, skąd ukradli słodycze, 
pieniądze i alkohol. Wszyscy 
czterej byli znani policji.

Nastolatków okradających starsze 
kobiety policja zatrzymała krótko po 
nieudanym napadzie. Złodzieje pró
bowali wyrwać kobiecie torebkę w 
parku Orderu Uśmiechu. W wyniku 
szamotaniny ofiara upadła, jednak 
nie puściła torebki, napastnicy zaś 
zrezygnowali i uciekli. Policja zatrzy
mała ich chwilę po tym zdarzeniu.

- Podczas przesłuchania jeden z 
nich opowiedział policjantom, że 
na początku lutego obaj pojechali 
do Brzegu, gdzie mieszkali u swo
jego kolegi. Tam dokonali trzech 
kradzieży torebek na tzw. wyrwę 
- mówi st. sierżant Hubert Adamek 
z Komendy Powiatowej Policji w Kę
dzierzynie-Koźlu.

Po powrocie do domu dokonali 
dwóch nieudanych prób kradzieży i 
dwóch udanych. Z torebek zabiera
li pieniądze, sumy do 200 zł, warto
ściowe rzeczy, jak telefony komórko
we, a reszty pozbywali się w ustron
nym miejscu. Policjanci odzyskali je
den z kradzionych telefonów, jednak 
reszty rzeczy sprawcy zdążyli się już 
pozbyć.

- 18-latkiem zajmie się sąd ro
dzinny. Toczy się już postępowa
nie dotyczące skierowania go do 
ośrodka poprawczego. W bardzo 
podobnej sytuacji znajduje się 
jego młodszy kolega - informuje 
Hubert Adamek.

Najprawdopodobniej obu czeka 
ośrodek wychowawczy do 21. roku 
życia.

Kolejne zdarzenie z udziałem mło
dych sprawców miało miejsce 13 lu
tego w Koźlu Porcie. Około drugiej 
w nocy policjanci dostali zawiado
mienie o włamaniu do sklepu spo
żywczego. Przybyły na miejsce pa
trol zobaczył uciekającego 13-latka, 
w sklepie zastał 11-latka. Chłopcy są 
dobrze znani policji. Ukradli słody
cze, 140 zł i alkohol. Właściciel skle
pu wycenił straty na około 1000 zł.

- Obaj chłopcy byli trzeźwi. 
Starszego policjanci zatrzyma
li w domu rodzinnym i przewieźli 
do policyjnej izby dziecka. Młod
szego, ze względu na wiek, oddali 
pod opiekę rodziców - relacjonuje 
Hubert Adamek.

Młodzi włamywacze trafią przed 
sąd rodzinny. Podobni sprawcy są 
dobrze znani policji. W policyjnej 
bazie danych odnotowanych jest 39 
dzieci.

DAG

Dyżury aptek
W Kędzierzynie dyżuruje do piątku 22 
lutego apteka„Carrefour"ul. Kozielska 20, 
w piątkowe popołudnie zastąpi ją apteka 
„Na Zdrowie" ul. Powstańców Śląskich 8, 
gdzie dyżur potrwa do 29 lutego.
W Koźlu dyżurują następujące apteki:

19.02 (wtorek)
20.02 (środa)
21.02 (czwartek)
22.02 (piątek)
23.02 (sobota)

„Aronia" ul. Chrobrego 8
„A&S Kocotowie" ul. Piastowska 22
„Melisa Bis" ul. Anny 12
„Aloes" ul. 24 Kwietnia 2
„Remedium” ul. Roosevelta 4 

24.02 (niedziela)
25.02 (poniedziałek)

„Jantar" ul. Piastowska 40
„Aronia" ul. Chrobrego 8 

26.02 (wtorek) „A&S Kocotowie" ul. Piastowska 22

Koniec problemów z ruiną na Kuźniczce?

Straszy już ponad dziesięć lat
Przy ulicy Grunwaldzkiej 79 

stoi ruina spędzająca sen z po
wiek mieszkańcom osiedla Kuź- 
niczka. Spadające dachówki już 
nieraz napędziły strachu prze
chodniom. Po latach oczekiwań 
sprawa ma się ku końcowi.

Miejski Zarząd Budynków Komu
nalnych, po latach upomnień ze strony 
mieszkańców, Rady Osiedla Kuźnicz- 
ka oraz kilku artykułach prasowych (o 
sprawie informowaliśmy w 2004 r.), 
w lipcu 2007 r. skierował pozew do 
sądu, aby uregulować sytuację praw
ną budynku przy ul. Grunwaldzkiej 
79. Prawdopodobnie własność nieru
chomości ma być nabyta przez jej za
siedzenie. Samorząd ma takie same 
uprawnienia do nabycia nieruchomo
ści na drodze zasiedzenia, jak każdy 
inny podmiot. Oznacza to, że muszą 
być spełnione dwie przesłanki: upływ 
czasu oraz samoistne posiadanie ta
kiej nieruchomości. Okres ten wynosi 
odpowiednio 20 lat w przypadku, gdy 
nieruchomość jest posiadana w dobrej 
wierze, i 30 lat, gdy jest ona posiada
na w złej wierze. Stwierdzenie nabycia 
nieruchomości drogą zasiedzenia na

Prędkość przyczyną wypadku

Ciężarówka w rowie

W piątek ciężarówka z nawo
zem wpadła do rowu przy ulicy 
Przyjaźni. Przyczyną zdarzenia 
była nadmierna prędkość.

O wypadku zawiadomiła policję ano
nimowa osoba. Było to w piątek (15 lu
tego) koło godziny 10.40. Kierowca cię
żarówki wypełnionej nawozem, jadąc 
najprawdopodobniej z nadmierną pręd
kością, stracił panowanie nad kierow
nicą. Samochód dachował i wpadł do 
rowu.

Odeszli...
Czesława Maroszek, 1.82 

Gerard Gaj, 1.72
Alicja Bocianowska, 1.73 
Antoni Pietrek, 1.67 

stępuje w postępowaniu sądowym.
- Skierowaliśmy wniosek do sądu 

2 lipca 2007 r. Obecnie trwa po
stępowanie sądowe w tej sprawie. 
Jest na etapie ogłoszeń prasowych 
w celu znalezienia ewentualnych 
spadkobierców. Myślę, że do końca 
czerwca zamkniemy sprawę - mówi 
Tadeusz Szewczyk z działu windyka
cji MZBK

Przedwojenny dom i zawalony obok 
budynek gospodarczy po wyprowadz
ce ostatnich lokatorów w połowie lat 
dziewięćdziesiątych stał się schronie
niem dla bezdomnych. Nie trzeba było 
długo czekać na tragedię - w 1997 r. 
spłonął zamieszkujący piętro bez
domny. Po tym zdarzeniu MZBK za
bezpieczyło prowizorycznie budynek. 
Jednak nie uchroniło to nieruchomo
ści od zniszczeń: spadające dachówki 
z dziurawego dachu domu, zawalone 
pozostałości budynku gospodarczego 
i studnia przed posesją.

Rada kilkakrotnie prosiła w imie
niu mieszkańców o rozbiórkę lub 
ogrodzenie należycie niezabezpieczo
nej i szpecącej otoczenie nieruchomo
ści. Za każdym razem uzyskiwała od
powiedź, iż nieruchomości o podobnej

- Straż pożarna usunęła z pojazdu 
paliwo i olej, żeby móc go bezpiecz
nie wyciągnąć z rowu. Pojazd był 
duży, więc ściągaliśmy dźwig aż z 
Tarnowskich Gór - mówi starszy sier
żant Hubert Adamek z Komendy Po
wiatowej Policji w Kędzierzynie-Koźltu.

Kierowca został odwieziony do szpi
tala, jednak nie odniósł poważniejszych 
obrażeń i wkrótce go wypisano.

Przejazd ul. Przyjaźni był utrudniony 
do godziny 16.00.

DAG

Regina Lechowicz, 1.72

Andrzej Koenig, 1.48

Ponoć wkrótce ma zostać wyjaśnione, do kogo należy ruina przy ul. Grunwaldzkiej 79.

sytuacji prawnej jest ok. 30 na terenie 
miasta i akurat ta konkretna nie jest 
najważniejsza.

Obecnie najbardziej palącym pro
blemem są sterty śmieci zalegające 
wokół terenu.

- Rudera ostatnio coraz bar
dziej zagraża bezpieczeństwu, poza 
tym psuje nam estetykę już od lat. 
Chcielibyśmy, żeby nasze osiedle

Sezon w czarnym prochu otwarty

Wystrzałowe zawody
Po zimowej ciszy budzi się 

do aktywności nie tylko przy
roda. Na strzelnicy w Koźlu za
inaugurowano zawody strze
leckie w czarnym prochu, 
pierwsze w tym sezonie. Orga- 
nizatorem było kozielskie sto
warzyszenie Cel.

Odgłosy dochodzące ze strzelnicy w 
Koźlu w niedzielne popołudnie przy
pominały bitwę rozgrywaną w trak

Uczestnicy pierwszych w tym sezonie zawodów w strzelaniu 

z broni czamoprochowej.

cie wojen napoleońskich. Oprócz wy
strzałów iście armatnich okolicę za
snuwał gryzący dym prochowy. Przy
było piętnastu chętnych, m.in. z Wro
cławia, Rybnika i Cieszyna, aby roze
grać cztery konkurencje w strzelaniu z 
replik broni czamoprochowej. 

SCHODY PARAPETY DESKI
KRAJOWE - EGZOTYCZNE 

KLEJE, LAKIERY 
Sprzedaż - montaż.

Wysoka jakość gwarantowana. 
Tel. 0691-953-348

było coraz piękniejsze, a nie po
padało w ruinę - mówi Józef Krent- 
zer, który codziennie z okien swojego 
domu ogląda rudere

Inni sąsiedzi obawiają się inwazji 
szczurów. Sprawa była już zgłaszana 
do MZBK i straży miejskiej, jednak 
brak oddźwięku, a sterty odpadków 
rosną z dnia na dzień.

Tekst i foto: Grażyna KOSUBEK

Po kilkugodzinnych zmaganiach 
zwycięzcą w strzelaniu z pistoletu zo
stał Sobiesław Wietecha (Bractwo 
Strzeleckie Mikołów), drugie miejsce 
zajął Czesław Kubasiak z Cieszyna, a 
trzecie Witol A z. jx.atowic. W
Konkurencji strzałów z rewolweru naj
lepszym strzelcem okazał się Marek 
Pyszny (Cel Kędzierzyn-Koźle), zaraz 
za nim znalazł się Sobiesław Wiete
cha, kolejny był Andrzej Nosek z Gli
wic. W konkurencji karabinu wojsko

wego najlepszy 
był Adam Her
man, następ
nie Czesław 
Kubasiak, a po 
nim Sobiesław 
Wietecha, na
tomiast w kon
kurencji kara
binu kapiszo
nowego zwy
ciężył Czesław 
Kubasiak. dru
gi był Sobie
sław Wietecha, 
a trzeci Arnold 
Przepiórkow- 
ski (Cel Kę
dzierzyn-Koź
le).

Organizatorzy zapraszają zawod
ników na kolejne zawody, które będą 
rozgrywane co miesiąc. Natomiast na 
wiosnę planuje się wojewódzkie mi
strzostwa w strzelaniu z broni czamo
prochowej.

Tekst i foto: GK
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W szkołach mówią:„Chcemy powrotu do starego systemu konkursów". Kuratorium ripostuje:„W żadnym razie nie powrócimy do starego".

Konkursowy bałagan
W styczniu w opolskich szkołach obrodziło konkursami, jed

nak - jak mówią osoby odpowiedzialne za oświatę - podobnego 
bałaganu kuratorium już dawno nie zgotowało szkołom. Najczę
ściej zarzuty dotyczą logistyki. Kuratorium się broni, twierdząc, 
że zmiany są konieczne.

Styczeń tego roku na długo zaznaczy 
się w pamięci dyrektorów szkół podsta
wowych i gimnazjów, ale na pewno nie 
z powodu gorączki panującej przed za
kończeniem półrocza. Na ten miesiąc 
opolskie kuratorium oświaty zaplano
wało większość konkursów przedmio
towych. Dotychczas szkoły samodziel
nie organizowały konkursy na szczeblu 
szkolnym, a nauczyciele układali pytania 
konkursowe. Dopiero od szczebla miej
sko-gminnego za przebieg konkursów 
odpowiadały wojewódzkie komisje kon
kursowe powołane przez opolskiego ku
ratora oświaty.

Wprowadzono zmiany bez 
uprzedzenia
W tym roku szkolnym postanowiono 

zmienić zasadę i komisje roztoczyły swo
ją opiekę także nad szczeblem szkolnych 
eliminacji.

- Chdeliśmy ujednolicić zasady 
konkursów, ponieważ zdarzały się 
nieprawidłowości. Do kolejnych eta
pów przechodzili uczniowie z nie
wystarczającą liczbą punktów, a to 
już było ewidentne łamanie prawa - 
mówi Ewa Medolińska, dyrektor Wy
działu Diagnoz, Analiz i Strategu Eduka
cyjnej Kuratorium Oświaty w Opolu.

- Wprowadzono całkowicie nową 
procedurę konkursów przedmioto
wych bez uprzedzenia. Nikt się nie 
spodziewał, że będą tak drastyczne 
zmiany, które spowodują bałagan w 
szkołach - mówi Małgorzata Jagiełło, 
zastępca kierownika Wydziału Oświa
ty i Wychowania Urzędu Miasta Kędzie
rzyn-Koźle

Zarządzenie nr 14 opolskiego kuratora 
oświaty dotyczące konkursów przedmio
towych nadeszło 30 sierpnia 2007 r. We
dług niego do wojewódzkiej komisji kon
kursowej szkoły zgłaszały składy komisji 
i uczestników.

- Dyrektorzy szkół mieli przesłać 
do 15 października listę uczniów bio- 
rących udział w konkursach. Trudno 
po tak krótkim okresie nauki wytypo
wać chętnych. Uważam, że każdy po
winien mieć możliwość startu, nawet 
uczeń ze średnimi ocenami - uważa 
wicewójt Jan Domek, odpowiedzialny za 
oświatę w gminie Reńska Wieś.

Zadaniem wojewódzkiej komisji było 
przesłanie pytań konkursowych. Jednak 
docierały one do szkół często na_ostat- 
nią chwilę, a regulaminy, które miały być 
we wrześniu, także przesłano z opóźnie
niem.

- Wielość konkursów spowodowa
ła, że brakowało koordynacji tak du
żego zagadnienia we wszystkich szko
łach jednocześnie. Instytucja, która 
była do tego wyznaczona, nie wywią
zywała się z zadania. Pytania dociera
ły na ostatnią chwilę. Czekaliśmy na 
nie na poczcie, a później dyrektorzy 
zawozili pytania do szkół - mówi Mał
gorzata Jagiełło. -

Zawinił Młodzieżowy Dom
Kultury
Kuratorium tłumaczyło, że to Mło

dzieżowy Dom Kultury w Opolu zawinił. 
Instytucja ta, oprócz prowadzenia zajęć z 
młodzieżą, podobnie jak kędzierzyński 
Dom Kultury „Chemik”, zajmuje się dys
trybucją pytań konkursowych.

- Następnym utrudnieniem był ry
gorystyczny regulamin, który zmu
szał szkoły do przeprowadzania kon
kursów o określonej z góry godzinie i 
w wyznaczonych dniach. W związku 
z tym dyrektorzy musieli delegować 
nauczycieli do komisji, co dezorgani
zowało lekcje z dnia na dzień. Bardzo 
krótki był termin dostarczania proto
kołów i prac do weryfikacji przez ko
misje wojewódzkie - uważa Krzysztof 
Konarski, dyrektor gimnazjum w Długo- 

miłowicach. Dodaje, że oprócz tego żą
dano protokołów w postaci elektronicz
nej (dodatkowo), a słane mailem proto
koły do MOK w Opolu najczęściej nie 
były dostarczane zainteresowanym na 
czas albo w ogóle.

Kolejnym zarzutem pod adresem ku
ratorium było to, że konkursy odbywały 
się w zbyt krótkich odstępach czasu.

- Nie może być tak, że odbywa się 
konkurs za konkursem i na dwa-trzy 
tygodnie zachwiana zostaje organi
zacja pracy szkoły. Poza tym zdarza
ją się zdolni uczniowie, którzy mogą 
startować w kilku konkursach. Jeżeli 
eliminacje odbywają się tuż po sobie, 
trudno im się przygotować i uzyskać 
dobry wynik - mówi Jan Domek, do
dając, że konkursy nieco za wcześnie się 
odbywały, bo na etapie szkolnym był to 
listopad oraz grudzień, natomiast gmin
ne w styczniu i lutym. Biorąc pod uwagę, 
że pytania konkursowe często wykracza
ły poza materiał szkolny, uczeń nie był w 
stanie opanować całości.

- Pierwszy raz pytania układane 
były nie w szkole, a przez komisje 
wojewódzkie. W efekcie już elimina
cje szkolne stały na bardzo wysokim 
poziomie, uniemożliwiając większo
ści uczestników zakwalifikowanie się 
do etapu gminnego - twierdzi Krzysztof 
Konarski, dyrektor gimnazjum w Długo- 
miłowicach.

- Po zmianie, która miała wnieść 
coś lepszego, okazało się, że trzy 
konkursy: przyrodniczy dla uczniów 
szkół podstawowych oraz z języka 
angielskiego i języka polskiego dla 
gimnazjalistów, zostały unieważnio
ne postanowieniem kuratora. Nie 
muszę chyba mówić, jakie to wraże
nie wywarło na uczniach biorących 
udział w konkursach. Ich nie intere
suje powód powtarzania - mówi Kry
stian Dolipski, kierownik Gminnego Ze
społu Ekonomiczno-Administracyjnego 
Szkół w Pawłowiczkach, będący jedno
cześnie koordynatorem ds. przeprowa
dzania konkursów przedmiotowych dla 
szkół podstawowych i gimnazjów na te
renie gminy Pawłowiczki.

Powtórka z rozrywki
Niektórzy uczniowie postanowili 

wziąć udział w powtórnych elimina
cjach. Jak się okazało, niejednokrot
nie ze szkodą dla siebie.

- Proszę sobie wyobrazić, że mój 
syn w pierwszym trudniejszym 
etapie zakwalifikował się do na
stępnego etapu w konkursie przy
rodniczym, a za drugim razem za
brakło mu kilku punktów. Moje 
dziecko zapowiedziało, że następ
nym razem nie będzie uczestniczyć 
w konkursach. Boi się, że znów w 
przyszłym roku będą powtarzać 
konkurs. Przecież to skandal - 
mówi matka Maćka z Pawłowiczek.

Podobnie sądzi jeszcze kilku prze
pytanych na tę okoliczność rodziców 
i nauczycieli, którzy jednak wolą nie 
ujawniać swoich nazwisk. Strach to 
czy koniunkturalizm? Chociaż ostat
nio może się coś zmienia na lep
sze, bo niektórzy dyrektorzy placó
wek wysłali do kuratorium protest w 
sprawie powtórzonych konkursów.

- Powodem unieważnienia nie
których konkursów było to, że sto
pień trudności zadań był niezgod
ny z zakresem treści przewidzia
nych w regulaminie. Wojewódzkie 
komisje konkursowe z niektórych 
przedmiotów nie przestrzegały re
gulaminów i to one są odpowie
dzialne za treść pytań, a nie kura
tor pełniący nadzór formalny - in
formuje Ewa Medolińska.

Głównym celem konkursów 
przedmiotowych jest umotywowa
nie uzdolnionych uczniów do dal
szej pracy.

- W przypadku kiedy nauczy
ciel musi się tłumaczyć rodzicom 
i uczniom z rzeczy niezawinio
nych przez siebie, należy mu tyl
ko współczuć. Uważam, że nale
ży wrócić do tego sposobu orga
nizowania konkursów, jaki był do 
tej pory. W moim przekonaniu, a 
także nauczycieli poprzedni sys
tem funkcjonował bez zastrzeżeń 
- mówi Krystian Dolipski.

Nie zamierzamy powracać
do starego
Jednak opolskie kuratorium nie za

mierza zawracać z obranej drogi.
- Kuratorium stoi na stanowisku, 

że w całym województwie konkur
sy na etapie szkolnym i gminnym 
powinny odbywać się w tym samym 
czasie, a zadania konkursowe mają 
być wszędzie takie same. Wte
dy skala porównawcza możliwości 
uczniów będzie bardziej obiektyw
na. Po doświadczeniach tego roku 
będziemy pracować nad doskona
leniem systemu, ale w żadnym ra
zie nie zamierzamy powracać do 
starego. Wedle naszego rozezna
nia, oprócz naszego województwa, 
w podobny sposób są organizowa
ne konkursy w innych wojewódz
twach - twierdzi Ewa Medolińska.

Z kolei Jan Domek uważa, iż w no
wej formule przeprowadzania kon
kursów przedmiotowych było kil
ka wpadek. Teraz należałoby siąść 
przy stole Wspólnie z przedstawiciela
mi organów prowadzących, odpowie
dzialnych za oświatę, Młodzieżowe
go Domu Kultury i kuratorium, żeby 
na przyszłość tego typu przypadki nie 
miały miejsca.

Mimo wszystko urzędnicy zajmują
cy się oświatą w gminach wiejskich i 
miejskich przyznają, iż zmiany oświa
towych przepisów następują zbyt 
szybko, są czasami nieco zagmatwane 
i powodują, że przybywa papierów w 
tempie lawinowym.

- Zdaję sobie sprawę, że należy 
w tym wypadku znaleźć złoty śro
dek, bo zmiany w oświacie muszą 
być systemowe i przemyślane, a nie 
funkcjonować na zasadzie fajer
werków - mówi Jan Domek.

Z kolei Małgoizaia Jagiełło uważa, 
iż wprzęgnięcie w procedurę już etapu 
wewnątrzszkolnego jest niezasadne, 
gdyż i tak na etapie miejskim docho
dzi do ostatecznej weryfikacji ucznia 
- nawet jeżeli znalazł się tam przez 
przypadek.

Grażyna KOSUBEK

Przegląd subkultur w I LO

Każdy inny, wszyscy równi
Grupa Amnesty International z kozielskiego ogólniaka przy

łączyła się do akcji Rady Europy propagującej równość wśród 
ludzi, a zarazem pokazującej ich inność. Na pierwszy ogień po
szły subkultury.

I LO przyłączyło się do projek
tu Rady Europy - kampanii „Każdy 
inny, wszyscy równi”. W ramach ak
cji członkowie szkolnej grupy Al chcą 
promować różnorodność kultur, sty
lów życia.

Pierwsza część kampanii już się 
odbyła. Uczniowie zaprezentowali 
różne subkultury, w tym rastafarian, 
hipisów, hiphopowców, punków czy 
zwolenników cięższego grania - me
talowców.

Każda z nich miała swoje stoisko, 
na którym można było obejrzeć stroje

typowe dla danej grupy, jak również 
płyty, czasopisma. Uczniowie prze
brali się też za członków prezentowa
nych ruchów. W akcji wziął również 
udział patron szkoły, Henryk Sienkie
wicz. Na każdej przerwie posąg pre
zentował się jako przedstawiciel innej 
subkultury.

- Tą akcją chcemy pokazać, że 
wszyscy jesteśmy ludźmi i może-

Uczniowie zaprezentowali subkultury, 
z którymi niejednokrotnie się identyfi
kują, bądź też są one im bliskie.

my się tolerować bez względu na 
to, do jakich subkultur należymy i 
w co wierzymy - mówi Maryna z 1 
klasy. Dziewczyna brak tolerancji dla 
subkultur odczuła na własnej skórze. 
Na co dzień słucha punka i stosownie 
do kanonów tej subkultury się ubie 
ra.

- Nieraz spotykałam się z okrzy 
kami, śmiechem za plecami, cz; 
nawet przekleństwami, głównie zi 
strony przechodniów. Myślę, że na 
sze społeczeństwo jest jeszcze bar 
dzo ograniczone - mówi Martyna.

Jako że cała akcja ma potrać di 
czerwca, Al chce jeszcze zaprezento 
wać różnice religijne oraz mniejszość 
narodowe.

Tekst i foto: DA(

reklai

U

(dawny OPON CAR)
ul. OuniHowshiego 24 

47-200Kędzierzyn-Koźle

Serwis ogumienia fhu STANGUM
ciężarowy i osobowy
Tel./fax 077/ 482 96 08

W OFERCIE: FELGI, AKUMULATORY, KOŁPAKI
SEZONOWE PRZECHOWYWANIE OPON NISKIE CENY DUŻY WYBÓR

E/ZFULDA

usługi pogrzebowe - kremacje 
przewozy autokarawanem w kraju i za granicą 

usługi cmentarne i kamieniarskie
(grobowce, pomniki i nagrobki)

INFORMACJA CAŁODOBOWA I PRZYJMOWANIE ZLECEŃ 

tel. 077/482 92 59, kom. 0607 561 183

ZAKŁAD POGRZEBOWY

47-220 Kędzierzyn-Koźle, ul. Judyma tel. 483 21 65
47-220 Koźle, ul. Racławicka 6 tel. 482 92 59
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Pomoc za uśmiech

Podaruj 
trochę 
życia 
Miłoszowi

Jest radosnym, pełnym po
mysłów i ciekawym świa
ta nastolatkiem. Uczy się w 
III klasie gimnazjum Zespo
łu Szkół Miejskich nr 3 w Kę
dzierzynie-Koźlu. Spośród 
kolegów wyróżnia go jedy
nie to, że korzysta z wózka 
inwalidzkiego.

Kiedy Miłosz Wędzina miał 4,5 
roku, zdiagnozowano u niego dys- 
trofię mięśniową Dischena, czy
li zwiotczenie mięśni. Schorzenie 
objawia się m.in. stopniowo po
stępującym skrzywieniem kręgo
słupa. - Po dwóch operacjach, 
które przeprowadzono we wrze
śniu ubiegłego roku w Zakopa
nem. kręgosłup syna jest usta
bilizowany, ale skrzywienie wy
nosi już 75 proc. - mówi Jolanta 
Wędzina, mama chłopca.

Niepełnosprawność Miłosza 
spowodowała, że od ósmego roku 
życia musi korzystać z wózka in
walidzkiego. Potrzebna mu jest ca
łodobowa opieka osoby dorosłej.

- Obecnie przebywam na urlo
pie wychowawczym, przysługu
jącym mi z tytułu pielęgnacji 
osoby niepełnosprawnej. Nie
długo urlop się skończy i będę 
zmuszona wypowiedzieć umo
wę o pracę w Publicznym Przed
szkolu nr 26 w Kędzierzynie- 
Koźlu. Pracowałam tam jako na
uczycielka. Wtedy będę otrzy
mywała na syna tylko zasiłek 
pielęgnacyjny w wysokości oko
ło 150 złotych - stwierdza smut
no Jolanta Wędzina. W opiece nad 
Miłoszem pomaga babcia nastolat
ka.

- Od niedawna lepiej się czu- 
ję. Regularnie ćwiczę z rehabili
tantem w domu - zapewnia Mi
łosz. Obecnie chłopiec uczy się w 
domu, ma przyznane indywidu
alne nauczanie do końca kwiet
nia tego roku. W pierwszym se
mestrze osiągnął średnią ocen po
wyżej czterech. - Jeżeli zdam po
myślnie egzamin gimnazjalny, 
będę kontynuował naukę w li
ceum ogólnokształcącym w Ze
spole Szkół nr 3 na terenie Sła- 
więcic - dodaje młody kędzierzy- 
nianin.

Pomoc dla Miłosza

Jeśli ktoś chciatby pomóc chłopcu, 
może to uczynić, odpisując 1 proc, 
swojego podatku dochodowego za 
2007 rok:
Stowarzyszenie Pomoc Chorym 
na Dystrophie Musculorum 
42-622 Nowe Chechło, 
ul. M. Konopnickiej 4c 
KRS 0000036364 
„Wędzina Miłosz"
Według znowelizowanych przepisów 
urząd skarbowy automatycznie prze- 
każe daną kwotę na konto organiza
cji i osoby wskazanej w zeznaniu po
datkowym.

Medycyna traktuje chorobę Mi
łosza jako nieuleczalną. Można je
dynie spowolnić jej rozwój i popra
wić sprawność chorego. Wymaga 
to jednak nakładów finansowych, 
którym rodzina sama nie podoła.

PEAN

Zapewniamy Państwu zaskakującą poprawę wyglądu, a co za tym 
idzie - poprawę samopoczucia. Wszystko to w miłej i ciepłej atmosferze.

A
f JH

oferuje:
• Modne i stylowe 

uczesanie
• Strzyżenie 

męskie i damskie
• Modelowanie

i układanie włosów
• Fryzury okolicznościowe 

(ślubne, studniówkowe, 
sylwestrowe)

• Farbowanie 
(pasemka, baleyage)

• Profesjonalne 
kosmetyki fryzjerskie

• Konkurencyjne ceny
JUŻ WKRÓTCE USŁUGI KOSMETYCZNE

(profesjonalny makijaż, paznokcie)!!!!

Hala Manhatan, stoisko 126, al. Jana Pawła II 27a, 47-220 Kędzierzyn-Koźle
tel. 077/ 483 19 55, kom. 507 526 002

Serdecznie zapraszamy od pon. do piątku od 8.00 do 18.00 • W sobotę od 8.00 do 13.30

Partner koncertu

i*ffiPARK
GWIAZDA WIECZORU

I *? V-S- 1 I
U1AMUNU ii/ICH KL

23 lutego 2008r.
godz.1B:OO 

Hala
Zespół Classic 

Zespół taneczity Spin
Partner koncertu: urodzinowe

prezenty

Gogolin, ul. Kasztanowa 30, tel. 077/ 400-94-60

ZAPRASZAMY NA

Polecamy atrakcyjne zestawy menu
W PRZYSTĘPNYCH CENACH.

ORGANIZACJA IMPREZ:
V WESELA
* KOMUNIE
♦ BANKIETY

ą JUBILEUSZE

V CATERING
* STYPY
♦ OBIADY ABONAMENTOWE

I—r
ul.. Wojska Polskiego 18 

T Kędzierzyn-Koźle
J ■ K /r 077/472 35 90 

F 0605 631 334

SKOK
SPÓŁDZIELCZA KASA OSZCZĘDNOŚCIOWO-KREDYTOWA 
im. POWSTAŃCÓW ŚLĄSKICH

POŻYCZKA
RODZINNA

Prowizja 4 %
Stopa proc =
Kwota pożyczki
Opr. rzecz,: 8000 zł / 12 m-cy =

Bez żyranta dla osób 
z dobrą historią 
pożyczkową.

SKOK im. Powstańców Śląskich
Kędzierzyn Koźle, ul. Wojska Polskiego 1

tel. 077/406 OO 36
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ZŁOMOWANIE SAMOCHODÓW *

1 POSIADAMY LAWETĘ

Bp ar

Wranqler
p4.„„_ • ...

TOBUD Sp. z o.o.
ul. 24 Kwietnia 23

47-200 Kędzierzyn-Koźle 
tel. 077/482 45 53, 0607 303 655

.................................... ............

1 PROFESJONALNE 
ZŁOMOWANIE POJAZDÓW

| WYDAWANIE ZAŚWIADCZEŃ
- UPOWAŻNIENIE WOJEWODY 0/01

Nowa inwestycja w Kędzierzynie-Koźlu

PROMOCJA* cena 3500 PLN brutto za m
promocja do 31 maja 2008

komfortowe mieszkania w cichej dzielnicy 
blisko Centrum Kędzierzyna-Koźla 
ul. Piotra Skargi 
atrakcyjne metraże od 35-75 m2 
34 mieszkania z balkonami 
winda 
teren ogrodzony z miejscami do parkowania 
bardzo dobra infrastruktura osiedla 
(szkoła, przedszkole, urzędy, sklepy) 
cena 3900 PLN brutto za m2 
promocyjny kredyt hipoteczny 
BOŚ BANK SA (najtańszy na rynku) 

termin realizacji IV kwartał 2008 r.

B@Ś
Partner Finansowy Biuro Sprzedaży

ul. Wojska Polskiego 6
47-220 Kędzierzyn-Koźle

47-220 Kędzierzyn-Koźle

©Domy.com al. Jana Pawła II7 (Bank BPH pok. 21)
tel.: 077/483-16-66,0 50815 17 84

Inwestor

DWÓJKA s.c.

45-715 Opole
ul. Krapkowicka 4

%25c2%25a9Domy.com
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POBORSZÓW: Nie ma jak na uboczu

Krajobraz po obwodnicy
Warszawiacy od lat marzą o obwodnicy swojego miasta, mieszkańcy Poborszowa już się jej doczekali. Czy dzięki temu żyje im się 

lepiej? Co się zmieniło, odkąd dwa miesiące temu znaleźli się „daleko od szosy"?

W połowie grudnia zeszłego roku 
nowa, ponadtrzykilometrowa obwodni
ca wioski została oddana do użytku. Po
wstała w ciągu dziewięciu miesięcy kosz
tem blisko 28 min zł. Na zlecenie Gene
ralnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Auto
strad wybudowało ją Przedsiębiorstwo 
Robót Drogowych i Mostowych z Kędzie- 
rzyna-Koźla.

Cicho, coraz ciszej
W momencie oddania obwodnicy do 

użytku fragment przechodzącej przez 
Poborszów drogi krajowej nr 45, dotych
czas bardzo ruchliwej, stał się nagle po
łożoną na uboczu, zwykłą drogą gminną. 
To zauważają wszyscy.

- Oj tak, jest zmiana! Przede 
wszystkim jest ciszej - mówi Joanna 
Morawiec, pracująca w pobliskim skle
pie. - Tyle że dla sklepu się pogorszy
ło, bo klienta straciliśmy. Dotychczas 
zatrzymywali się tu ci, co udawali się 
w dalszą trasę, np. do Niemiec albo 
Hiszpanii. Było im tu o tyle wygodnie, 
że mieli dużo miejsca do parkowania. 
Mogli odpocząć, zrobić zakupy.

Sprzedawczyni opowiada, że kiedyś 
w ciągu dziesięciu minut naliczyła oko
ło 30 aut, z tego prawie połowę stano
wiły tiry Jeśli z tego choćby jedna trze
cia zatrzymała się przy sklepie, ruch był 
znaczący. Teraz nie każdemu chce się 
manewrować przy tak ostrym zjeździe, 
jaki jest z obwodnicy.

Jako mieszkanka ulicy Polnej, nie 
zauważyła praktycznie żadnej zmiany 
w poziomie hałasu, ponieważ leży ona 
między starą drogą a obwodnicą. Innym 
natomiast jakość życia się poprawiła.

- Dobrze, że jest obwodnica, cicho 
jest przynajmniej. Teraz mieszka
my jak w zaścianku; chociaż się wy
śpię. Nie boję się też już tak bardzo 
o mojego psa, że go auto przejedzie, 
jak ucieknie - opowiada Renata No
wak z ul. Krapkowickiej. - Mieszkam 
przy jednym z tych największych za
krętów. Jak jechały tiry i, nie wyra
biając, wjeżdżały na chodnik, to cały

STARA KUŹNIA: Ferie w domu kultury

Nie ma jak upichcić

samemu
Jak co roku w domach kultury w gminie Bierawa dzieci aktyw

nie spędzają ferie. Oprócz typowych zajęć świetlicowych mogą 
spróbować swoich sił w kuchni.

- To wcale nie było takie trudne - chwalą się dzieci ze Starej Kuźni.
Dzieci mogły wybierać między wyjaz

dami do kina, aąuaparku i Figlolandu 
a zajęciami na miejscu. Odbyły się też 
krótkie kursy gotowania. Produkty zo

mój dom aż dudnił i chodził. A ile 
razy auta lądowały na moim domu 
albo płocie!

Jak twierdzi pani Renata, w nocy, po
mijając niedziele, po ruchu samochodo
wym można było rozpoznać, która go
dzina. Już o trzeciej nad ranem wyru
szające w trasę ciężarówki robiły po
budkę.

- Do tej ciszy też trzeba się teraz 
przyzwyczaić. W tej chwili przez 
wieś jeżdżą auta miejscowych i do
stawcze. Na szczęście omijają nas 

f [45] Opole

Poborszów-*

Mieszkańcy Poborszowa od dawna marzyli, żeby znaleźć się z dala od 
głównej trasy.

już ciężarówki. Przedtem one na 
tych zakrętach nie mogły wyrobić - 
kwituje nową sytuację Willi Urbiczek 
z ul. Chałupki. - No i ile było huku, 
jak samochodem trzęsło na dziurach 
i wybrzuszeniach drogi. A latem, 
jak było ciepło i asfalt na drodze był 
miękki, to po przejeździe takiego tira 
powstawały głębokie koleiny.

Poborszowianie zauważają, że ich ob
wodnica powstała bardzo sprawnie. Nie 
było takich problemów czy awantur, jak 
np. w Augustowie. Ludzie mieli świa- 

stały zapewnione przez organizatora, a 
o wspaniały wygląd i smak kulinarnych 
arcydzieł mali kucharze zadbali sami.

Tekst i foto: GK 

domość, że obwodnica jest niezbędna i 
sprzedali pod nią pola. Zresztą walka o 
powstanie obwodnicy trwała od kilku
dziesięciu lat. Zdarzało się bowiem, że 
przez wieś przejeżdżały ogromne, nie
wymiarowe transporty, np. do zakładów 
azotowych, i trzeba było podwyższać ka
ble z trakcji energetycznej, bo były za ni
sko.

(Nie)bezpieczna obwodnica?
Ciesząc się z nowej drogi, mieszkań

cy nie pozostają bezkrytyczni. Sporo na

jej temat można się nasłuchać zwłasz
cza w sklepie.

- Na pewno we wsi jest teraz bez
pieczniej dla dzieci, jak jadą do szko
ły. Obwodnica jest oczywiście uła
twieniem, lepiej jechać prosto niż 
pokonywać takie zakręty - przyznaje 
Barbara Lapczyna z sąsiedniej Mech- 
nicy. - Tylko wjazd jest kiepski. Ja 
akurat tam bardzo słabo widzę, jak 
od Mechnicy jadą auta. Potwierdzi to 
chyba każda kobieta, zwłaszcza ni
skiego wzrostu. Ta barierka powin
na być może krótsza albo niższa...

Ludzie skarżą się, że obwodnica jest 
fatalnie oznakowana. Podobno było już 
tam kilka wypadków, jakieś auta lądo
wały w rowie, inne zaś utknęło na po
boczu, bo okazało się ono zbyt miękkie. 
Za ostry, zwłaszcza dla dużych aut, jest 
zjazd z obwodnicy. - Za wysoko są ba
rierki rozgraniczające - w pewnym 
momencie w ogóle nie widać świa
teł pojazdów, które dojeżdżają wła
śnie do obwodnicy czy skrzyżowania 
- twierdzą kierowcy

- Droga ma pewne niedociągnię
cia, ale też niektórzy kierowcy jadą 
na ślepo, bezmyślnie albo zbyt szyb
ko - uważa Joanna Morawiec.

Drogi trzeciej kategorii
Jeśli chodzi o drogę, która prowadzi 

przez wieś, mieszkańcy zaraz po odda
niu obwodnicy utworzyli komitet zbie
rający podpisy, żeby ją wyremontować. 
To pozwoliłoby zniwelować koleiny i 
utrzymać nawierzchnię w dobrym sta
nie. Naprawy wymaga także inna dro
ga dochodząca do obwodnicy - ulica Po
lna.

- Ona podczas budowy została 
strasznie poniszczona - ciężki sprzęt 
zarywał studzienki i rury kanali
zacyjne; ciekawe, czy i kiedy to bę
dzie naprawione - zastanawia się Jo
anna Morawiec. - Podobno rada sołec
ka już pisała w tej sprawie do wójta i 
wykonawcy obwodnicy.

Obawy budzi też kwestia odśnieżania 
ul. Krapkowickiej.

- Do tej pory jeździli od razu, bo 
to była ważniejsza droga, teraz jest 
gminna. Jak był śnieg parę tygodni 

temu, to nie odśnieżyli i nie sypali 
piaskiem. Nawet autobus z dziećmi 
nie przejechał do szkoły - wspomina 
Renata Nowak.

Obwodnicą i w pole...
Inne problemy z powstaniem nowej 

drogi mają rolnicy, choć nie tylko oni 
przewidują związane z nią zagrożenia.

- Dla mnie jest lepiej, że powsta
ła obwodnica. Ciekawe tylko, jak to 
będzie od wiosny, jak przez obwod
nicę będą przejeżdżać rolnicy - zgła
sza swoje wątpliwości Willi Urbiczek. - 
Ciężki sprzęt jest przecież duży i po
wolny. Co będzie, jak przyjdzie prze
jechać takim kombajnem, a tu ob
wodnicą ktoś będzie pruł 160 km/h? 
Czy zdąży wyhamować?

Sami zainteresowani przewidują, że 
sobie jakoś z tym poradzą.

- Jak nie było obwodnicy, to też 
ciężko mi było wjechać maszyną na 
podwórko, bo auta, mimo że musiały 
zwalniać, i tak tylko migały, nie zwra
cając nawet uwagi, że tam jest linia 
ciągła i przejście dla pieszych - opo
wiada Hubert Bartetzko. - Na obwod
nicy jest prosty odcinek, widoczność 
jest raczej dobra. Zresztą obwodni
cą jedzie ich najwyżej kilka naraz, 
bo między Większycami a Komor- 
nem się powyprzedzają. Przedtem to 
jechało przez wieś i dwadzieścia aut, 
jedno za drugim - najpierw jakaś cię
żarówka, a za nią rząd osobowych.

Wielu rolnikom nie podoba się nato
miast takie ustawienie znaków, że nie 
można od strony wsi skręcić w lewo 
na Komorna Trzeba wrócić do wioski, 
wjechać na obwodnicę i dopiero wtedy 
wrócić.

Obwodnica prawie każdemu rolniko
wi podzieliła pola na pół i teraz do tych 
kawałków trzeba dojechać. Tu pojawił 
się kolejny, jeszcze bardziej palący pro
blem. Chodzi o drogi transportu rolne
go biegnące wzdłuż obwodnicy, które, 
jak mówią rolnicy, są w fatalnym stanie, 
a na domiar złego jeszcze ich nie skoń
czono. W rezultacie na niektóre pola w 
ogóle nie da się dojechać, bo nie jest do
kończona ani z jednej, ani z drugiej stro
ny No, chyba że przez pole sąsiada, ale 
co będzie, jak posieje on już zboże czy 
buraki?

Niektórzy mają pola kilka-kilkanaście 
metrów za miejscem, gdzie droga trans
portu rolnego nie jest skończona i mu
szą jechać przez wieś naokoło na dru
gi kawałek.

Wiele uwag dotyczy także istnieją
cych fragmentów dróg rolniczych i ich 
otoczenia.

- W tych nowych przecież drogach 
już miejscami są dziury, bo przy bu
dowie obwodnicy i jej otoczenia wła
śnie tam nawracali ciężkim sprzętem 
- mówi Hubert Bartetzko. - Miejsca
mi trzeba tam jeszcze nawieźć trochę 
ziemi, żeby umocnić tę drogę.

Część ziemi z pól została już zagarnię
ta na pas zieleni wzdłuż obwodnicy, te
raz już rosną tam drzewka. Poniszczono 
w ten sposób fragmenty pól. Teraz rol
nicy zastanawiają się, czy te braki będą 
uzupełnione, czy wykonawca obwodni
cy dowiezie jeszcze trochę ziemi czy nie. 
Także rowy w niektórych miejscach są 
wyżej niż droga transportu rolnego, pola 
czy pas zieleni. W rezultacie woda stoi 
np. na tej drodze. Jest nawet miejsce, 
gdzie z jednej strony rów jest otwarty, 
tak że woda, zamiast do rowu, wypły
wa na tę drogę. Naprawy wymagają też 
przepusty, które w trakcie robót zosta
ły uszkodzone. - Podobno jeszcze coś 
tam jest odmierzane, więc może ktoś 
to poprawi - mają nadzieję rolnicy

Karina GRYTZ-JURKOWSKA,
KJ

gminne
CISEK

SAMORZĄD MA E-PODPIS

Urząd Gminy Cisek wdrożył w stycz
niu 2008 r. kwalifikowany podpis elek
troniczny W ramach realizacji tego za
dania zakupione i zainstalowane zo
stały urządzenia oraz oprogramowanie 
bezpiecznego podpisu elektronicznego 
Gmina zakupiła sześć takich podpisów, 
po dwa kwalifikowane podpisy elektro
niczne wdrożono w Gminnym Ośrod
ku Pomocy' Społecznej oraz w Gmin
nym Ośrodku Kultury. Okres ważności 
wszystkich certyfikatów wynosi dwa lata. 
Po jego upływie trzeba dokonać ich od
nowienia.

Podpisem elektronicznym sygnowa
ne będą wszelkie urzędowe dokumen
ty elektroniczne oraz pliki wysyłane do 
podmiotów prawnych, urzędów, insty
tucji i osób fizycznych w ramach ko
respondencji elektronicznej. Taki pod
pis jest równoważny podpisowi własno
ręcznemu. Podpis elektroniczny to ina
czej sposób potwierdzenia autentyczno
ści dokumentu i tożsamości jego nadaw
cy przy wymianie informacji drogą elek
troniczną.

***
ZAKRZÓW

SPOSÓB NA NUDĘ

Na wspólne robienie sałatek, korzysta
nie z Internetu, prezentowanie własne
go hobby, tenisa stołowego i turniej sza
chowy zaprasza dzieci i młodzież w dru
gim tygodniu ferii Stowarzyszenie Odno
wy Wsi Zakrzów Zajęcia odbywają się w 
świetlicy przy remizie OSP.

***

CISEK

GOK ZAPRASZA

Kolejne zajęcia uruchamia Gminny 
Ośrodek Kultury w Cisku. Dziewczęta z 
podstawówek i gimnazjum mogą się prze
konać, jak wyglądają treningi mażoretek. 
Zajęcia poprowadzi Jolanta Belko, kie
rująca takimi grupami w Reńskiej Wsi i 
Długomiłowicach. Pierwsze zajęcia odbę
dą się 6 marca, początek o godz. 15.00.

W GOK-u powstaje też ognisko mu
zyczne. Chętni będą się mogli uczyć gry 
na instrumentach dętych blaszanych. 
Bliższe informacje można uzyskać pod 
numerem tel. 077 487-10-95 lub kom. 
0606-139-324.

***

TRAWNIKI

Wymienią auto

OSP Trawniki zyska nowy wóz stra
żacki - lekkiego mercedesa. Za kilka ty
godni przyjedzie nim z niemieckiej gmi
ny partnerskiej Lindenfels tamtejszy bur
mistrz. Sprowadzony wóz trafi do wyre
montowanej remizy

- Poświęcenie i przekazanie auta 
odbędzie się 5 kwietnia. Stary żuk 
pójdzie prawdopodobnie do Karcho- 
wa. Za osprzęt na mercedesie gmina 
zapłaci 3 tys. euro - mówi wójt gminy 
Pawłowiczki Jerzy Treffon.

PAWŁOWICZKI

DEKADA PRZYJAŹNI

Dziesięciolecie partnerstwa będą 
świętować Pawłowiczki i niemiecka gmi
na Lindenfels. Na początku maja do Nie
miec na obchody jubileuszu pojedzie or
kiestra Symphonia Rusticarta z Naczęsła- 
wic, mażoretki z Ostrożnicy oraz przed
stawiciele samorządu.

***
PRZEWÓZ

ZAPREZENTOWALI 
OSIĄGNIĘCIA

Podczas spotkania liderów Odnowy 
Wsi z całej Opolszczyzny na Górze św: 
Anny swoje dokonania w tym progra
mie przedstawili społecznicy' z Przewo
zu (gm. Cisek).

Zebrał KJ
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PAWŁOWICZKI: Śladami pawłowickich znakomitości

Powrócą do zaginionego raju
Gminna wieś, jaką dziś są Pawłowiczki, nie przypomina małego miasteczka, jakim była jeszcze przez II woj

ną światową. Samowystarczalna miejscowość z młynami, piekarniami, szpitalem, kościołami trzech wyznań 
oraz siedzibą sądu i więzieniem powróci do życia podczas planowanej w lutym wystawy fotograficznej.

Pomysłodawcą przedsięwzięcia jest Ka
rol Treffon. Od kilku lat interesuje się on 
historią miejscowości i zbiera materiały na 
swoje potrzeby, ewentualnie wymienia się z 
innymi pasjonatami historii wsi. A, wbrew 
pozorom, jest ich sporo. Jeden z nich, Ri
chard Jauemik, były właściciel młyna w 
Pawłowiczkach, mieszkający obecnie w 
Niemczech, wydał książkę o historii miej
scowości. „Kronika zaginionego raju” cie
szy się dużym zainteresowaniem wśród 
byłych i obecnych mieszkańców Pawłowi
czek. Stąd pomysł zorganizowania wysta
wy spotkał się z ciepłym przyjęciem.

- Mieszkańcy już pytają, gdzie i kie
dy wystawa będzie miała miejsce. Na
wet sami przynoszą stare zdjęcia, któ
re skanujemy i oddajemy z powrotem - 
mówi Karol Treffon.

Pawłowiczki przed 1936 r. stanowiły 
cztery osady. Był to prężny ośrodek bracki 
hermhutów (braci morawskich - jeden z 
kościołów protestanckich). Zamieszkiwali 
oni, obok katolików i ewangelików, wieś, 
przypominającą wtedy małe miasteczko.

Hermhuci, sprowadzeni przez ówcze
snego właściciela miejscowości w 1766 
r., zaznaczyli swoją obecność najmoc
niej. Swoją osadę nazwali Gnadenfeld, 
co oznaczało łaskawe pole. W większości

POLSKA CEREKIEW: Festyn Floriański

Kibicował im Policuś
Najazd służb munduro

wych przeżyła gmina Pol
ska Cerekiew. Przez dwa 
dni w miejscowym ze
spole gimnazjalno-szkol- 
no-przedszkolnym odby
wał się Festyn Floriański, 
na który zawitali poli
cjanci, saperzy z Brzegu, 
strażnicy graniczni z Kie
trza i strażacy.

Podczas imprezy odby
ły się liczne turnieje spor
towe: darta, bilarda, te
nisa stołowego, konkur
sy plastyczne. Występowa
ły też mażoretki z Ostrożni- 
cy i szkolny zespół taneczny 
Efekt. Sporo emocji wzbu
dził pokazowy set siatkówki, w któ
rym nauczyciele i mundurowi zmie
rzyli się z uczniami.

- Uczniowie wygrali 26:24 
mówi wuefista Andrzej Lewczak, je
den z organizatorów imprezy.

Mundurowi zaprezentowali swój

LUBIESZÓW: Strażacki zabytek

Pomnik na kółkach
Odnaleziony w Pawłowiczkach jeden z pierwszych samochodów gaśniczych OSP Lubieszów 

wrócił do macierzystej jednostki. Lubieszowscy druhowie chcą z niego zrobić... pomnik.

Starsi wiekiem mieszkańcy z łezką w oku patrzyli na 
stare auto gaśnicze holowane z Pawłowiczek, a jeden z 
mijanych przechodniów - dawniej chyba strażak - nawet 
się... przeżegnał.

- Z kilku obelisków w olchowym 
parku uchował się tylko ten Maksa 
Wetschkego - mówi Karol Treffon.

byli doskonałymi rzemieślnikami. Mieli 
też swój dom modlitewny w sąsiedztwie 
obecnego urzędu gminy, który był niegdyś 
męskim internatem i domem dla profeso

Ogromny zając Policuś towarzyszył dzieciom w Polskiej Cerekwi przez dwa dni.

sprzęt (w tym... psa), a saperzy do
datkowo przeprowadzili lekcję po
glądową dla uczniów na temat po
stępowania z niewybuchami.

Festyn został sfinansowany ze 
środków projektów „Szkoła na tak” 
oraz „Bezpieczna gmina”. Impre

Zdezelowany i 
pozbawiony wie
lu części star 20 
(rocznik produk
cji 1956) został 
przyholowany 
traktorem z Paw
łowiczek.

To było 
pierwsze auto 
typowo pożarni
cze, jakie miała 
nasza jednost
ka - mówi Mi
chał Klimek, pre
zes OSP Lubie
szów. - Wcze

rów seminarium teologicznego kształcą
cego dzieci szlachty pochodzącej z terenu 
Śląska. Hermhuci zostali wysiedleni, tak 
jak większość mieszkańców tych terenów, 
w 1945 r.

- Nawiązałem kontakt z dawnymi 
mieszkańcami, hermhutami i ich po
tomkami. Raz już u nas byli i znów 
chcą przyjechać - opowiada Karol Tref
fon.

Z Pawłowiczek wywodzą się naukow
cy o międzynarodowej sławie: Jean Met- 
tetal - botanik i założyciel olchowego par
ku, Friedrich Wilhelm Kólbing, który spo
rządził spis „Flora Pawłowiczek”, i Max 
Wetschke - założyciel pierwszej w po
wiecie kozielskim apteki (funkcjonu
je do dziś) i zapalony botanik, oraz Wal
ter Baum, prowadzący wraz ze studenta
mi prace wykopaliskowe w pobliżu miej
scowości. W upamiętnieniu ich zasług w 
olchowym parku okalającym pawłowicki 
stadion znajdowały się niewielkie obeliski 
z nazwiskami uczonych. Zachował się tyl
ko jeden - Maksa Wetschkego

Na wystawie nie zabraknie też wiersza 
Gerharta Hauptmanna „Dzień w Pawło
wiczkach” oraz skrupulatnego zapisu mi
nionej historii miejscowości.

Tekst i foto: GK

zę zorganizował cerekwicki zespół 
szkół, rewir dzielnicowych i urząd 
gminy.

- Każde dziecko otrzymało dy
plom, medal i słodycze - podsu
mowuje Andrzej Lewczak.

Tekst i foto: KJ

śniej nasi poprzednicy mieli bed- 
forda i dodge’a z demobilu, ale 
to były samochody przerabiane 
na gaśnicze.

Star trafił do Lubieszowa pod ko
niec lat 60., przekazany przez za
wodową jednostkę straży z Azotów. 
Po kilku latach został przekazany 
do gminy Pawłowiczki, gdzie przez 
dłuższy czas korzystali z niego stra
żacy z Radoszów.

- Samochód jest pozbawio
ny aluminiowych części. Będzie
my go remontować i postawimy 
obok remizy - zapowiada prezes 
Klimek.

Tekst i foto: KJ

MACIOWAKRZE: Dzień Sportu

Zażyli ruchu
W Szkole Podstawowej w Maciowakrzu w ostatnią sobotę 

było gwarno i rojno. Dzień Sportu zorganizowała miejscowa 
grupa BJDM.

Bund der Jugend der Deutschen 
Minderheit to inaczej Związek Mło
dzieży Mniejszości Niemieckiej w RP. 
Grupa z Maciowakrza liczy 24 człon
ków - miejscowych oraz z Dobrosławic 
i Szczytów (gm. Baborów). Do BJDM 
można należeć do 35. roku życia.

Grupie z Maciowakrza przewodni
czy Adam Konieczny. Powstała trzy lata 
temu, a 12 marca - w rocznicę powoła
nia - organizuje specjalną imprezę.

- Zajmujemy się wszystkim, co 
młodzież interesuje - deklaruje 
Adam Konieczny. Grupa organizuje 
też imprezy na koniec roku szkolnego, 
w Halloween, andrzejki lub mikołaj

ŁANY: Wyszkolą się na medal

Przez Internet do szkoły
Kolejne Centrum Kształcenia na Odległość powstało w na

szym powiecie. Otwarto je przy Szkole Podstawowej w Łanach 
(gm. Cisek).

Będzie ono prowadziło bezpłatne 
szkolenia przez Internet m.in. z zakre
su informatyki, zarządzania zasoba
mi ludzkimi oraz szkolenia zawodowe 
i przedmiotowe. Każde z nich kończy 
się uzyskaniem certyfikatu honorowa
nego w krajach Unii Europejskiej.

Wyposażenie centrum wyniosło 28 
tys. zł. Środki te pochodzą z Regional

Pokusie wypróbowania komputerów w centrum oparło się niewiele 
uczestniczących w otwarciu osób. Wójt Alojzy Parys (z lewej) się skusił.

nego Programu Operacyjnego Rozwój 
Zasobów Ludzkich 2004-2006. Do
datkowo gmina wydała z własnej kasy 
prawie 12 tys. zł na przygotowanie po
mieszczenia, ale część tych kosztów 
zostanie jej zwrócona. W specjalnie 
zaadaptowanej sali stanęło dziewięć 
komputerów, laptop, kombajn biuro
wy i telefaks. 

ki, a także bożonarodzeniowe spotka
nie - Weihnachtsfeier, przygotowywa
ne wspólnie z kołem Mniejszości Nie
mieckiej (DEK). Członkowie BJDM 
współpracują też z pozostałymi orga
nizacjami działającymi w Maciowa
krzu: OSP, LZS czy Kołem Gospodyń 
Wiejskich.

W ostatni weekend młodzież i dzie
ci rywalizowały w konkurencjach 
przygotowanych przez swoich rówie
śników. Grano w tenisa stołowego (tu 
pokazał, kto rządzi przy stole, sam 
prezes grupy BJDM), warcaby i naj
bardziej zacięcie - w minihokeja.

Tekst i foto: KJ

- W dzień będą z centrum ko
rzystać uczniowie, a popołudniami 
dorośli - zapowiada Alfred Kordula, 
dyrektor szkoły.

W ramach projektu centrum będzie 
funkcjonować do końca czerwca, po
tem sprzęt i jego utrzymanie przejmie 
gmina. Jest czynne od poniedziałku 
do piątku w godz. 16.00-20.00.

Informacje dotyczące prowadzo
nych zajęć są dostępne pod nume
rem telefonu 077 4875-724 lub kom. 
0504-851-406. Opiekunem centrum 
jest nauczycielka Irena Lepiorz.

- Jeśli będzie taka możliwość, po
staramy się o drugie centrum w okoli
cy Ciska - deklaruje wójt Alojzy Parys.

Tekst i foto: KJ
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KONECKI & SARAMONOWICZjKOMEDIA AMORALNA Leidis
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Żeńska odpowiedź na film „Testosteron". Bohaterki filmu to kobie

ty żyjące w dużym mieście, wyzwolone, nowoczesne i nieco sza

lone. Wszystkie znają się od dzieciństwa, mieszkały przez lata w 

jednej warszawskiej kamienicy i chodziły do tej samej szkoły. Pod

czas zabawy sylwestrowej Łucja, Korba, Monia i Gośka wypowiada

ją marzenia na nadchodzący nowy rok. Już następne godziny po- 

każą, że życzenia będą trudne, a wręcz niemożliwe do spełnienia. 

Dlaczego? To dość oczywiste: z powodu podłości mężczyzn. Mo

nia i Korba nakrywają Marka, chłopaka Łucji, na zdradzie. Marek, 

by ubiec dziewczyny i nie dopuścić do skandalu, niespodziewanie 

prosi Łucję o rękę. Łucja szaleje ze szczęścia. W tej sytuacji przyja

ciółki nie mają serca wyznać, że wiarołomny narzeczony nie nadaje 

się na męża. Zostają same z ciężarem tajemnicy. Wkrótce okaże się, 

że wyskok Marka to dopiero początek kłopotów wszystkich dziew

czyn. W ciągu roku ich życie radykalnie się zmieni. Na szczęście zo

stanie im to, co najważniejsze: przyjaźń.

Ł

kino

CHEMIK1! |
Kędzierzyn-Koźle

Kino "Chemik"
Al. Jana Pawła II 27
47-200 Kędzierzyn-Koźle, tel.(77) 483 29 25

DON CHICHOT (Hiszpania, animowany, polska wersja językowa,
WTOREK (19.02) b.o., bilet 10zł) 16.00,18.00, PIŁA IV (USA, horror, od 18lat, bilet

12 zł) 20.00

ŚRODA (20.02) DON CHICHOT 11.00,16.00,18.00, PIŁA IV20.00

CZWARTEK (21.02) DON CHICHOT 16.00,18.00, PIŁA IV20.00

PIĄTEK-NIEDZIELA LEJDIS (Polska, komedia, od 15 lat, bilet 13 zł) 16.00,18.30,
(22-24.02) 21.00

PONIEDZIAŁEK LEJDIS 16.30,21.00, DKF DO CIEBIE, CZŁOWIEKU (też. Roy
(25.02) Andersson, bilet 9 zł) 19.00

WTOREK (26.02) LEJDIS 16.00,18.30,21.00

Ola naszych Czytelników mamy pięć zaproszeń do kina „Chemik”. Rozlosujemy je wśród osób, które 
19 lutego w godz. 8.00-12.00 wyślą SMS a o treści lokalna.kino, swoje imię i nazwisko, na numer 
7160 (całkowity koszt 1,22 zł).

SOBOTA (23 lutego)
• Rodzinne czytanki w bi

bliotece - spotkanie z boha
terem książki „Nowe przygo
dy Mikołajka"autorstwa Rene 
Gościnnego.
Miejska Biblioteka Publiczna w 
Rynku, godz. 16.00

• Koncert urodzinowy Radia 
Park - wystąpią zespoły Spin 
i Classic, gwiazdą wieczoru bę
dzie Doda.
Hala „Azoty" przy ul. Mostowej, 
godz. 18.00, bilet 20 zl

• Koncert Ryszarda Muzaja - 
artysta od lat związany jest z 
legendarną grupą szantową 
Stare Dzwony.
„Muza Club"przy ul. Kłodnickiej, 
godz. 19.00

• Noc z gwiazdą - zagra Rober
to Bedross.
Klub muzyczny „Tunel" przy ul. 
Skarbowej, godz. 18.00, wstęp 
wolny

NIEDZIELA (24 lutego)
• Koncerty na DVD - muzyczne 

wspomnienia Republika „Złote 
DVD 1982-2002".
„Muza Ciub" przy ul. Kłodnickiej, 
godz. 19.00, wstęp wolny

PONIEDZIAŁEK (25 lutego)
• Dyskusyjny Klub Filmowy

„Do ciebie, człowieku" w reży
serii Roya Anderssona. Tym ra
zem szwedzki reżyser, twórca 
między innymi „Pieśni z dru
giego piętra", w swoim nowym 
filmie zaskakuje widza barw
ną mozaiką scen. Z nich bu
duje uniwersalną opowieść o 
ludzkim życiu. Dopracowany 
wizualnie w najdrobniejszych 
szczegółach film Anderssona 
przesycony jest błyskotliwym 
czarnym humorem. Z uwagą 
przygląda się każdemu z nas. 
Naszym marzeniom, pragnie
niom, radościom i szaleństwu. 
Kino „Chemik" przy al. Jana 
Pawła II, godz. 19.00, bilet 9 zł

PIĄTEK (29 lutego)
• Koncert Vespa i Nefre - ze

społy w klimatach ska i reg
gae.
Dom Kultury „Lech" przy ul. 
Wyzwolenia, godz. 19.00, bilet 
Wzł

ŚRODA (12 marca)
• Balet Bieriozka - światowej 

sławy rosyjska grupa tańca tra
dycyjnego.
Hala „Azoty" przy ul. Mostowej, 
godz. 19.00, bilet 60190 zł

NIEDZIELA (16 marca)
• Koncert The Brian McCom- 

be Band - celtycka muzyka w 
niezwykłych aranżacjach.
Dom Kultury „Chemik" przy al. 
Jana Pawła II, godz. 20.00, bilet 
20 zł

Wystawy:
• To dziwne, że... - wystawa fo

tografii Magdaleny Morelow- 
skiej i Joanny Początek - hol 
kina „Chemik"

• Śladami śląskich Teksańczy- 
ków - kozielska „Baszta"

• Dzieła Astrid Lindgren - filia nr 
5 Miejskiej Biblioteki Publicz
nej

Ł

Informacje o koncertach, wystawach 
i imprezach prosimy zgłaszać pod 
numerem 077 483 40 49 
lub e-mailem: listy@lokalna.com.pl

Kędzierzyńsko-Kozielska Odsłona Kabaretowa

Zamęczyli śmiechem
Choć ich nazwa może nie jest zbyt zachęcająca, to ci, którzy 

przyszli w sobotni wieczór do kina „Chemik", nie byli zawiedzeni. 
Kabaret Skeczów Męczących zamęczył widzów, ale śmiechem.

W piosence ekologicznej chłopcy poszli prawie na całość.

Ten stosunkowo młody, bo działają
cy od kilku lat kabaret już może pochwa
lić się wieloma sukcesami i spoiym gro
nem sympatyków. Skecze przygotowywa
ne przez Karola Golonkę, Jarosława Sa
dzę, Marcina Szczurkiewicza i Michała 
Tercza ukazują ludzkie słabości i poku
sy, na jakie jesteśmy narażeni w codzien
nym życiu.

- Jesteśmy takimi pozytywnymi wa
riatami i chcemy, żeby nasza publicz

ność też była taka - mówili członkowie 
Kabaretu Skeczów Męczących.

Artyści bardzo szybko złapali wspólny 
język z widownią i wciągnęli ją do wspól
nej zabawy, a ich gagi rozbawiły wszyst
kich do łez.

Kolejna edycja Kędzierzyńsko-Koziel- 
skiej Odsłony Kabaretowej już 29 marca. 
Wtedy w kinie „Chemik” wystąpi bardzo 
łubiany w naszym mieście kabaret Hrabi.

Tekst i foto: ŁAG

Walentynkowy spektakl w hotelu „Centralny"

Bo we mnie jest seks
Przy świecach, w nastrojowym klimacie w hotelu „Centralny" 

odbyła się prapremiera spektaklu z piosenkami Kaliny Jędrusik 
„Bo we mnie jest seks".

W przedstawieniu wystąpiły Kata
rzyna Kosecka i Marta Sawicka oraz 
krążący po scenie anioł.

Fragment spektaklu „Bo we mnie jest 
seks".

- W spektaklu uczestniczą dwie 
różniące się od siebie kobiety, co 
uważam za duży walor, a wyznacz
nikiem wysokiego poziomu są pio
senki Kaliny Jędrusik - uważa Rafał 
Sawicki, aktor teatru w Bielsku-Białej.

Przedstawienie połączone zostało z 
prezentacją multimedialną przypomi
nającą postać Kaliny Jędrusik i grane 
przez nią role filmowe.

- Zdecydowałyśmy się na piosen
ki Kaliny Jędrusik, ponieważ są do
brym materiałem muzycznym i ak
torskim. Poza tym Kalina jest tro
chę zapomnianą gwiazdą PRL-u, a 
uważamy, że warto ją przypomnieć 
- mówią Katarzyna Kosecka i Marta 
Sawicka.

Kalina Jędrusik miała opinię wam
pa, ponieważ publicznie pokazywała 
się w dekoltach, które obecnie na ni
kim nie robią już wrażenia. Z tego po
wodu przez jakiś czas nie mogła wystę
pować w środkach masowego przeka
zu: zakaz ten złamali jedynie twórcy 
„Kabaretu starszych panów”.

Tekst i foto: GK

Śladami śląskich Teksańczyków

Ksiądz zdobywał 
Dziki Zachód

Najpierw gościła w Sławięcicach, teraz można ją oglądać w koziel
skiej „Baszcie". Wystawa „Śladami śląskich Teksańczyków" pokazuje 
mało znany, ale niezwykle ciekawy fragment historii ziemi śląskiej.

Ponad 150 lat temu emigranci ze Śląska 
wyruszyli za Ocean, by w Ameryce szu
kać lepszego życia. Sprowadzał ich tam, 
pochodzący z okolic Strzelec Opolskich, 
ksiądz Leopold Moczygęba. Po wielu pe
rypetiach pierwsi osadnicy dotarli w okoli
ce San Antonio, gdzie założyli istniejącą do 
dziś wieś Panna Maria. W niej znajduje się 
pierwszy polski kościół w Stanach Zjedno
czonych. Obecnie w Teksasie pracuje kil
kunastu księży, głównie z diecezji opol
skiej. Wśród nich jest też pochodzący ze 
Sławięcic ksiądz Franciszek Kurzaj. Jego 
brat Gerard podczas wernisażu w minio
ny piątek opowiadał licznie zebranym go
ściom o historii śląskiej emigracji oraz ży
ciu Polonii w okolicach San Antonio. Dziś 
w Stanach Zjednoczonych żyje prawie 200 
tysięcy potomków śląskich emigrantów, 
a miejscowości o nazwach Panna Maria, 
Kościuszko czy Częstochowa nie są rzad
kością. O tym, że gwara śląska wciąż jest 
żywa za Oceanem, można się było prze
konać podczas połączenia telefonicznego z 
mieszkańcami Panny Marii.

Na wystawie podziwiać można zbiory z 
Muzeum Śląska Opolskiego. Są tam zdję-

Oryginalne kowbojskie buty,
kapelusze czy siodło, prezentowane 
na wystawie, mają nawet po 100 lat.

da, listy dokumenty, rzeczy osobiste zwią
zane z emigrantami.

Reportaż o śląskich Teksańczykach 
ukaże się w jednym z kolejnych wydań 
„Lokalnej”.

Tekst i foto: ŁAG

Urodziny Radia Park

Doda da czadu
Doda oraz zespoły Classic i 

Spin wystąpią w koncercie or
ganizowanym z okazji 15. uro
dzin Radia Park 23 lutego w 
hali „Azoty".

Będzie to pierwszy występ Dody w 
Kędzierzynie-Koźlu. Podczas koncertu 
artystka zaprezentuje utwory' ze swo
jego najnowszego krążka „Diamond 
Bitch”, ale na pewno nie zabraknie 
również przebojów zespołu Virgin.

Początek imprezy o godz. 18.00 w 
hali przy ul. Mostowej.

Bilety sprzedają się jak świeże bu
łeczki, ale wciąż można je jeszcze ku

pić w cenie 20 zł w siedzibie radia, 
kasie kina „Chemik”, hali sportowej 
„Azoty”, a także w Strzelcach Opol
skich i Zdzieszowicach. Zamówienia 
zbiorowe i dodatkowe informacje pod 
numerami telefonów: 606594910 oraz 
0322388296.

Ł

Bilety do wygrania!
Zaproszenia na występ Dody rozlo
sujemy wśród osób, które do 21 lute
go do godz. 12.00 wyślą do nas SMS 
o treści lokalna.koncert, swoje imię i 
nazwisko, na numer 7160 (całkowity 
koszt 1,22 zł).

mailto:listy@lokalna.com.pl
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Pierwszy w Kędzierzynie - Koźlu 
ekskluzywny salon VacuFit 
zaprasza na zabiegi wyszczuplania 
i redukcji cellulitu.

Posiadamy szerokie możliwości w zakresie organizacji 

kameralnych spotkań, szkoleń, konferencji, seminariów 

dla małej i dużej liczby uczestników, nawet do 500 osób. 
Posiadamy 3 sale wielofunkcyjne o metrażu od 90 do 270 m(
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- najnowszej generacji urządzenia VacuFit /

- intymna atmosfera, kącik dla dzieci
- komfortowe wnętrze (klimatyzacja, 1
- atrakcyjne pakiety rabatowe: od 17

Naszym gościom zapewniamy: nowoczesny sprzęt tech

niczny i audiowizualny, zaplecze gastronomiczne, pełną 

obsługę i pomoc techniczną.

Na życzenie organizowane są przerwy kawowe, poczę

stunki, lunch i obiady.

Dodatkowo oferujemy powierzchnie wystawową 

w holu budynku.

U mu \Ul/ u u U i_iu uLM/ LuvV L ddJ m

Studio VacuFit
Kędzierzyn • Koźle, ul. Głowackiego 7a (nad sklepem RTV AGD “Nina Bonus”) 

tel. 0-77 483 24 17 e-mail impressia@os.pl 
pn.-pt. 9.00-19.00, sob. 9.00-14

V Opolskie

, Targi

Ślubne
Wszystko dla narzeczonych!

Stoiska firmowe firm ślubno - weselnych 
Pokazy mody o godz. 12.00 i 15.00 

Do wygrania talon na zakup sukni ślubnej!

24.02.2008 (Niedziela)

Opole - “Okrąglak”
ul. Oleska 70, w godz. 10.00 -17.00

Informacje: tel. 603 191 668 
www.targislubne.pl

mailto:impressia@os.pl
http://www.targislubne.pl
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Kędzierzyn-Koźle stracił 14 milionów euro?

Z Opolskiego? To skreślamy!
Minister rozwoju regionalnego Elżbieta Bieńkowska wykreśliła wniosek o dofinansowanie ze 

środków unijnych Regionalnego Centrum Zagospodarowania i Unieszkodliwiania Odpadów, któ
re miało powstać w Kędzierzynie-Koźlu. Nasz projekt był na liście podstawowej w programie,,Infra
struktura i środowisko". Z powodu takiej decyzji ministerstwa miasto prawdopodobnie ominął za
strzyk finansowy w wysokości 14 min euro! Podobny los spotkał wiele innych opolskich projektów.

Samorządy nie wydolą samePrzez regionalne media przetacza 
się właśnie burza z powodu wykre
ślenia przez minister Bieńkowską z 
listy podstawowej, tzw. indykatyw- 
nej, ważnych dla Opolszczyzny in
westycji: poprawienia stanu nyskiej 
tamy, oczyszczenia jezior turawskich 
czy projektu mającego na celu ochro
nę ogromnego zbiornika wód pod
ziemnych, który chciał zrealizować 
związek międzygminny Trias Opol
ski. Dotychczas nie przebił się do pu
blicznej świadomości fakt, że pod
czas tej „wycinanki” finansowo strat
ny jest też (przynajmniej na razie) 
Kędzierzyn-Koźle.

Czemu ma służyć centrum?
RCZiUO ma obsługiwać 23 gmi

ny wchodząfce w skład powiatów: kę- 
dzierzyńsko-kozielskiego, strzelec
kiego, głubczyckiego, krapkowickie
go i prudnickiego. Prawną form£ ich 
współpracy w zakresie gospodarki 
odpadami miałby uregulować wła
śnie związek międzygminny Czysty 
Region, do którego przystąpiłyby sa
morządy.

Niestety, z przyczyn formalnych od 
trzech lat związek wciąż jest na eta
pie rejestracji. Rady dziewięciu gmin 
- założycieli (z naszego powiatu pięć, 
prócz Bierawy) już kilkakrotnie po
dejmowały uchwały o przyjęciu ko
lejnych wersji statutu.

Obszar 23 gmin niedoszłego jesz
cze do skutku związku zamieszku
je ok. 300 tys. mieszkańców, którzy 
rocznie wytwarzają około 130 tys. 
ton odpadów komunalnych. Celem 
nadrzędnym Czystego Regionu ma 
być przejęcie od samorządów zadań 
związanych z gospodarką odpadami i 
realizacja wspólnej polityki.

RCZiUO ma powstać na terenie 
Miejskiego Składowiska Odpadów w 
Kędzierzynie-Koźlu.

- Technologia, na której opie
rać się będzie centrum, ma zapew
nić osiągnięcie niezbędnego efek
tu odzysku oraz recyklingu odpa
dów komunalnych i przyczyni się 
do znacznego zmniejszenia ilo
ści śmieci kierowanych do składo
wania - mówi Andrzej Kopacki, asy
stent prezydenta miasta.

Projekt obejmuje również program 
porządkujący zagadnienie składowa
nia odpadów na terenie wszystkich 
gmin wchodzących w skład Czystego 
Regionu. Zakłada on wypełnienie, za
mknięcie i rekultywację poszczegól
nych składowisk znajdujących się na 
obszarze gmin zrzeszonych w związ
ku.

yczki minister Bieńkowskiej

Weryfikacji poddano listy kluczowe do programów:„lnfrastruktura i środowisko"„lnnowacyjna gospodarka" i „Rozwój Polski Wschod
niej". Z tego ostatniego programu nie znikł żaden projekt, z pozostałych dwóch - kilkaset. W najbardziej przyciętym programiejnfra- 
struktura i środowisko" w części środowiskowej ocalało na liście podstawowej 48 projektów. Usunięto z niej 141 projektów oraz 208 
projektów z listy rezerwowej.
„Z uwagi na fakt, iż zidentyfikowano dużą grupę projektów o zbliżonym charakterze, których założenia realizują cele II osi prioryteto
wej Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko „Gospodarka odpadami i ochrona powierzchni ziemi" projekt rekomendo
wany do udziału w procedurze konkursowej; ze względu na swój standardowy, powtarzalny charakter projekt nie wymaga objęcia 
systemem monitoringu przygotowania do realizacji"- tak MRR podsumowało wniosek o dofinansowanie budowy kędzierzyńskiego 
centrum. Z tych samych powodów przepadł też wniosek Nysy i 30 innych podobnych wniosków w pozostałych województwach.
6 min euro dofinansowania nie otrzyma też gmina Bierawa na kompleksowe uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej (lista re
zerwowa), a 13 min euro - Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Gliwicach na budowę zbiornika retencyjnego„Kotlarnia"na rzece 
Bierawce (lista podstawowa). Dofinansowanie - blisko 334 min złotych - RZGW otrzyma do budowy zbiornika „Racibórz".

Gmina Kędzierzyn-Koźle w imie
niu powstającego Czystego Regionu 
zgłosiła do programu „Infrastruk
tura i środowisko” wniosek o dofi
nansowanie budowy centrum w wy
sokości ponad 14 min euro. Koszt 
jego budowy, mającej trwać trzy 
lata, według cen z 2005 roku osza
cowano na 96 min zł (25,75 min 
euro). 23 opolskie gminy nie są w 

Zamiast lepiej zagospodarowywać odpady, na razie na składowisku w Sławięcicach pozostaje je ubijać.

stanie same udźwignąć takiej inwe
stycji.

- Za dużo naobiecywano. Teraz 
komuś trzeba zabrać, bo wszyst
kim nie starczy. Liczyliśmy na 
wsparcie z zewnątrz. Gminy mają 
budżety, jakie mają. Wątpliwe, 
że poradzimy sobie z centrum 
własnymi siłami - nie kryje roz
czarowania prezydent Wiesław Fą- 
fara. - Teraz też sobie damy radę, 
jednak trzeba będzie poszukać 
inwestora z kapitałem. Decyzja 
o jego wyborze zostanie podjęta, 
kiedy powstanie w końcu Czysty 
Region.

Hajda na ministra!
Decyzja minister Bieńkowskiej 

oburzyła opolskich samorządowców 
i niektórych parlamentarzystów.

„Mówiąc o programie operacyj
nym „Infrastruktura i środowisko”, 
z którego listy podstawowej „spa- 
dło” siedem opolskich projektów, 
marszałek Józef Sebesta podkreślił, 
iż nie wyobraża sobie, by na tej li
ście ostatecznie nie znalazło się Je
zioro Nyskie oraz rewitalizacja je
zior turawskich i Opolski Trias 2.

Marszałek zapowiedział protest w 
tej sprawie do premiera rządu oraz 
oddzielne spotkanie gmin zaanga
żowanych w Trias” - informuje na 
swojej stronie internetowej Urząd 
Marszałkowski Województwa Opol
skiego.

Na szczeblu ministerialnym na 
rzecz wykreślonych inwestycji chcą 
też interweniować niektórzy opol
scy posłowie. Wczoraj (poniedzia
łek) w Warszawie miało się odbyć 
spotkanie w tej sprawie. W sprawę 
jest zamieszanych więcej resortów, 
gdyż MRR przed ogłoszeniem cięć 
konsultowało się z innymi minister
stwami.

Kędzierzyńskiego posła Roberta 
Węgrzyna (PO) zaalarmował prezy

dent Wiesław Fąfara.
Jestem zbulwersowany. 

Wczoraj dowiedziałem się o tym 
od prezydenta Fąfary. W ponie
działek będę się kontaktował z 
ministerstwem i prosił o wyja
śnienia - mówi Robert Węgrzyn.

Dla skreślonych - 
konkursy
Ministerstwo Rozwoju Regional

nego broni się, że wykreślone pro
jekty można jeszcze zgłaszać w od
rębnych konkursach. Jego przed
stawiciele przekonują, że wartość 
zgłoszonych projektów znacznie 
przekraczała środki przewidziane w 

programie, a niektóre projekty nie 
były w ogóle przygotowane do re
alizacji.

- Pula środków przeznaczo
nych na program nie zmniejszy
ła się, zmniejszyła się tylko li
sta projektów. O tę zaoszczędzo
ną przez cięcia pulę można się 
starać w konkursach. Przegląd i 
weryfikacja list będą przeprowa
dzane co pół roku. Projekty, któ
re nie będą gwarantowały dotrzy
mania terminów realizacji, będą 
z nich usuwane - usłyszeliśmy w 
Ministerstwie Rozwoju Regionalne
go.

W sprawie usuniętych z listy in- 
dykatywnej projektów środowisko
wych nie ma jednak zgody między 
posłami Opolszczyzny, nawet w sze
regach tej samej partii. Dysponują
ca - z racji doświadczeń zawodo
wych - największą wiedzą na temat 
zdobywania funduszy unijnych Da
nuta Jazłowiecka (PO) zajmuje bar
dzo krytyczne stanowisko.

- Na poprzedniej liście indyka- 
tywnej znalazły się projekty, któ
re znajdują się w sferze marzeń. 
Weryfikacja listy była potrzebna, 
bo wartość ujętych na liście pro
jektów przekraczała o 30 proc, 
przeznaczone na program środ
ki, co i tak uniemożliwiałoby ich 

sfinansowanie. Tama na Jeziorze 
Nyskim czy Turawa - te projekty 
nie mają jeszcze nawet studiów 
wykonalności! Opolskie projekty 
były też w dużym stopniu na li
stach rezerwowych, co nie dawa
ło szans na uzyskanie dofinanso
wania - uważa posłanka.

Zbyt pospolity wniosek
Problem w tym, że Kędzierzyn- 

Koźle wstępne studium wykonal
ności dla RCZiUO ma. Opracowano 
je jeszcze w 2005 r. Analiza została 
przeprowadzona dla trzech warian
tów technologicznych realizacji in
westycji.

- Jeden z nich - najbardziej 
prawdopodobny - obejmie: kom
postownię odpadów zielonych, 
sortownię odpadów selektyw
nej zbiórki, instalację segrega
cji mechanicznej odpadów zmie
szanych, instalację fermenta
cji odpadów ulegających biode
gradacji, punkt demontażu od
padów wielkogabarytowych, bu
dowlanych, punkty magazyno
wania odpadów niebezpiecznych 
oraz jako obiekty uzupełniające: 
instalacje przeładunku odpadów 
i składowisko odpadów balasto
wych - wylicza Andrzej Kopacki.

W ramach stosowanej technologii 
wydzielana ma być również frakcja 
odpadów do produkcji paliwa alter
natywnego.

„Na liście projektów z zakresu 
gospodarki odpadami pozostało 15 
projektów, z czego pięć to projekty 
z poprzedniej perspektywy finanso
wej, a pozostałe 10 to projekty klu
czowe dla spełnienia przez Polskę 
całej grupy dyrektyw odpadowych” 
- informuje ministerstwo na swojej 
stronie internetowej.

Inwestorzy pukają do 
drzwi
O tym, że w Kędzierzynie-Koźlu 

prędzej czy później będzie można 
robić dobre interesy na śmieciach, 
są jednak przekonani zagraniczni 
inwestorzy. Miasto odwiedzili już 
Włosi, Anglicy, Niemcy, a ostatnio 
przedstawiciele kilku firm namó
wionych do współpracy przez grec
ki fundusz inwestycyjny.

- W tym tygodniu przedstawią 
swoją ofertę. Chcą kupić działkę 
przy składowisku odpadów, żeby 
przetwarzać odpady na ener
gię cieplną i elektryczną. Ener
gię przekazywaliby do blachow- 
niańskich zakładów i „Azotów”, 
a na wysypisko wracałoby tylko 
0,5 proc, niewykorzystanych od
padów. Jedyny problem stano
wi to, że potrzebują 100 tys. ton 
odpadów rocznie, a gminy z Czy
stego Regionu mają wprawdzie 
130 tys. ton, ale w wielu są jesz
cze czynne wysypiska. Ta spalar
nia mogłaby ruszyć w 2010 r. - 
mówi Jan Kwiczak, kierownik wy
działu ochrony środowiska koziel
skiego magistratu.

W programie „Infrastruktura i 
środowisko” w części środowisko
wej po cięciach zostało do rozdy
sponowania prawie 9,5 mld zło
tych. Jak informuje ministerstwo na 
swojej stronie internetowej, pierw
sze konkursy ruszą już w marcu 
tego roku.

Jarosław JURK£U^‘*-"''
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Wieści
ROLNO-EKOLOGICZNE
FUNDUSZE UNIJNE

RUSZA PROW

Minister rolnictwa Marek Sawic
ki poinformował, że w czerwcu i w 
lipcu rozpocznie się wypłacanie rol
nikom pieniędzy z pierwszych czte
rech działań Programu Rozwoju Ob
szarów Wiejskich na lata 2007-2013, 
które zostaną uruchomione na przeło
mie marca i kwietnia br. (wsparcie dla 
młodych rolników, inwestycje w prze
twórstwie rolno-spożywczym, różni
cowanie działalności na wsi oraz Od
nowa Wsi). Wcześniej rozpatrywane 
będą wnioski złożone na moderniza
cję gospodarstw.

Minister Sawicki zapowiedział 
wprowadzenie zmian w Programie 
Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007- 
2013, tak aby ograniczyć wsparcie w 
ramach poszczególnych działań prze
twórstwa na rzecz grup producenc
kich. Dziś w krajach „starej” Unii 80- 
90 proc, warzyw i owoców jest sprze
dawanych przez grupy producenckie, 
a wieprzowiny - przez spółdzielnie.

* * *

BĘDZIE ZMIANA WŁADZ ZAK?

WALNE W „AZOTACH"

Nadzwyczajne Walne Zgromadze
nie Akcjonariuszy Zakładów Azoto
wych Kędzierzyn SA zwołano na dziś 
(19 lutego). Początek obrad w hotelu 
„Centralny” o godz. 10.00. Podczas 
walnego zgromadzenia ma dojść do 
zmian w radzie nadzorczej ZAK Ko
lejnym krokiem ma być rozpisanie 
konkursu na prezesa spółki.

***

WIĘCEJ CZASU NA PŁYTY 

GNOJOWE

LITOŚCIWY MINISTER

Ministerśłwo Rolnictwa wydłużyło 
termin uposażenia gospodarstw rol
nych w urządzenia do przechowywania 
nawozów naturalnych (płyty gnojowe 
lub zbiorniki na gnojówkę lub gnojo
wicę) w ramach działania 6. Planu Roz
woju Obszarów Wiejskich „Dostosowa
nie gospodarstw rolnych do standardów 
Unii Europejskiej”. Wcześniej wyzna
czony termin - 31 grudnia 2007 r. - zo
stał przesunięty do 31 lipca 2008 r.

* * *
1,5 MLN ZŁ NA ŚRODOWISKO

ROZDYSPONOWALI FUNDUSZ

Radni Kędzierzyna-Koźla zdecydo
wali, na co pójdą środki z Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Go
spodarki Wodnej. Do podziału było 
ponad półtora miliona złotych.

120 tys. zł przeznaczono na orga
nizację „zielonych szkół”, a ponad 
360 tys. zł na modernizację ogrzewa
nia w miejskich budynkach. 220 tys. 
zł będzie kosztowało utrzymywanie 
do końca kwietnia gniazd pojemni
ków do selektywnej zbiórki odpadów, 
a wywóz wielkogabarytowych śmieci - 
100 tys. zł. Na usuwanie azbestu za
planowano 74 tys. zł, a na likwidację 
dzikich wysypisk - 200 tys. zł (kolejne 
90 tys. zł ma w swoim budżecie wy
dział ochrony środowiska magistra
tu). Na aktualizację planu gospodar
ki odpadami oraz programu ochro
ny środowiska pójdzie 60 tys. zł, na 
utrzymanie i pielęgnację terenów zie
lonych - ponad 240 tys. zł, a na edu
kację ekologiczną - 100 tys. zł.

* * *
WYRÓŻNIENIE DLA ZAK

NAGRODZENI 
ZA REKLAMĘ

Miesięcznik rolniczy „AgroBazar” 
uhonorował Zakłady Azotowe Kę
dzierzyn nagrodą specjalną w konkur
sie „Reklama 2007 roku”. O wyborze 
najlepszych reklam decydowali w gło
sowaniu czytelnicy.

. Zebrał KJ

Rolnicy, szykujcie faktury!

Akcyza do zwrotu
W 2007 roku rolnik mógł odzyskać 47,30 zł za paliwo zuży

te na uprawę hektara użytków rolnych. W 2008 roku kwota ta 
wzrosła do 73,10 zł.

Niby-zima w lesie

Zwierzęta też grymaszą
Tegoroczna zima jest bardzo kapryśna. Poza krótkimi okre

sami przymrozków i niewielkich opadów śniegu przypomina 
wczesną wiosnę. Ocieplenie klimatu umiarkowanie wpływa na 
zachowanie leśnych zwierząt.

- od 1 do 30 września 2008 roku 
za zakup oleju od 1 marca do 31 
sierpnia 2008 roku.

Rolnik sam decyduje, czy limit

Pieniądze są do odzyskania tyl
ko wtedy, kiedy producent potra
fi przedstawić dowody zakupu ole
ju napędowego w ciągu ostatniego

W ubiegłym roku rolnicy z naszego powiatu zostawili w budżecie państwa 
800 tys. zł, nie odzyskując akcyzy. Czy w tym będą równie hojni?

Kiedy zalega śnieg, sarny są o wiele bardziej skazane na pomoc człowieka.

półrocza. Wnioski o zwrot akcyzy 
urzędy gmin przyjmują w dwóch 
terminach:

- od 1 do 31 marca za okazaniem 
faktur VAT lub ich kopii za zakup 
oleju od 1 września 2007 roku do 
28 lutego 2008 roku,

zwrotu akcyzy wykorzysta jedno
razowo czy pieniądze odzyska czę
ściowo wiosną, częściowo jesienią. 
Urzędy gmin wypłacą je w maju i 
listopadzie, zależnie od terminu 
złożenia wniosku.

Tekst i foto: KJ

W lasach otaczających Kędzierzyn-Koź
le łagodna zima nie spowodowała dużych 
ubytków w zwierzynie łownej. - Jeste
śmy w trakcie inwentaryzacji zwierząt 
na administrowanym przez nas terenie. 
Dopiero na przełomie lutego i marca 
będziemy mogli porównać stan liczeb
ny poszczególnych gatunków w roku 
obecnym i w poprzednich latach - in
formuje Janusz Foltys, inżynier nadzoru z 
Nadleśnictwa Kędzierzyn w Starej Kuźni.

Brak śniegu i zlodowaceń ułatwia zwie
rzętom dostęp do naturalnego pokarmu: 
żołędzi, kasztanów, starych liści, pędów je
żyn i malin oraz zeszłorocznych szyszek i 
nasion. Mniej wówczas korzystają z paszy 
wyłożonej w paśnikach. - Nie wykłada
my jednorazowo dużych partii paszy, 
by nie zalegała w karmnikach - wyja

śnia inżynier Foltys.
W przeciwieństwie do niektórych ga

tunków ptaków, zwierzyna łowna nie spie
szy się z zakładaniem rodzin wraz z nadej
ściem wczesnej wiosny - Okres godowy 
samy przypada na lipiec, jelenia - na 
wrzesień lub październik. Jedynie za
jące wydają potomstwo już w marcu. 
Młode określane są wtedy jako mar- 
czaki - mówi leśniczy.

- Szkody wyrządzone przez zwierzy
nę w lesie są w tym roku na poziomie 
lat wcześniejszych - dodaje Foltys. Zja
dane są głównie pączki i pędy krzewów 
oraz obgryzana jest kora młodych drzew.

Ewentualne nadejście krótkotrwałego 
oziębienia nie wpłynie znacząco na kon
dycję launy okolicznych lasów.

Anna PENKALA

reklama

Rynkowe ceny zbóż i

ół Doradztwa w Kędzierzynie-Koźlu Oprać. KJ

Zboże Jednostka 
miary

■-------------------- ,----------- .------------—

Cena [zł]

Buraczki czerwone kg 1,50
Cebula kg 1,50 - 2,00
Kalafior szt. 4,00
Kapusta biała kg 1,00 - 1,50
Ogórki kg 7,00
Pieczarki kg 6,00 - 6,50
Pomidory kg 8,00
Ziemniaki kg 0,70 - 0,80
Jabłka kg 2,50 - 4,00
Pszenica paszowa tona 820
Pszenica konsumpcyjna tona 880
Jęczmień paszowy tona 700
Kukurydza sucha tona 780

| Kukurydza mokra tona skup wstrzymany

1,11 reklama—

DEVAN.pl
IMĘOZTEZ HURTOWNIA 

0dziezy, zabawek upominków, i/p.Aleja Jana Pawła II36, tel. 511630623 www.devan.pl

gi . 107.9 fm'plus
■ r » <1 i O

Kampania edukacyjna współfinansowana ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu

BANK KORZYŚCI Dla Ciebie

Teraz naprawdę 

tani kredyt

Oprocentowanie już od 8,95%*

Bez zbędnych formalności

Bez poręczycieli i zabezpieczeń

kredyt

gotówko
Zapraszamy do Oddziału
Kędzierzyn Koźle
ul. Wojska Polskiego 15 
infolinia 0 801 44 55 66
* RRSO wynosi 15,77% dla kredytu na kwotę 10 Q00 zł na okres 12 miesięcy, dla Klienta stałego 

oferta promocyjna obowiązuje do 31.03.2008

DEVAN.pl
http://www.devan.pl
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Spodziewajmy się podtopień

Wielki powrót bobrów
Tuż po wojnie sympatyczny, spopularyzowany przez bajki dla 

dzieci gryzoń był w Polsce zjawiskiem dość rzadkim. Występo
wał jedynie na Suwalszczyźnie i w rzece Pasłęce koło Braniewa. 
Dzisiaj jego sytuacja znacząco się poprawiła. Z gatunku chronio
nego bóbr powoli staje się gatunkiem pospolitym.

Na odrodzenie tego giyzonia wpły
nęły migracje, także z terenów wschod
nich, oraz planowe introdukcje w niektó
rych ekosystemach. Jeszcze niedawno tyl
ko niektórzy wiedzieli, że bobry osiedliły 
się u ujścia rzeki Kłodnicy, na tyłach daw
nej wojskowej strzelnicy. W ciągu kilku 
lat, albo wskutek ekspansji, albo migracji, 
wodne gtyzonie dały się zauważyć w wie
lu zakątkach Kędzierzyna-Koźla.

Zakrzowa, położonego od Odry o dobrych 
kilka kilometrów, że na tutejszym niewiel
kim potoku Cisek osiedliły się prawdopo
dobnie bobry Gryzonie zapuszczają się też 
w dół rzeki w okolice Poborszowa.

Taka sytuacja nie dziwi miłośników 
przyrody

- Można w przybliżeniu założyć, że 
obecnie populacja bobrów osiągnę
ła wielkość rzędu około 30 tys. osob-

Przy tak obgryzionym drzewie nie ma wątpliwości - gdzieś w Koźlu Rogach 
mieszka jakaś rodzina bobrów.

- Ślady ich żerowania i działalno
ści można zauważyć w Koźlu Rogach, 
na rzece Kłodnicy koło Blachowni i w 
okolicach wału przeciwpowodziowego 
ną ul. Dunikowskiego - mówi Sławomir 
Bednarski z wydziału ochrony środowiska 
kozielskiego magistratu.

Możliwe, że wszędobylskie gryzonie za
puszczają się też w górę mniejszych cie
ków wodnych. Dotarła do nas informaga z

ników - uważa Marek Kurdziel, czło
nek Ligi Ochrony Przyrody z Kędzierzy- 
na-Koźla.

Panoszenie się bobra nie wszystkich 
jednak cieszy Gryzoń ten, budując tamy 
często podtapia rolnikom łąki. Jest też w 
stanie podziurawić jak rzeszoto umocnie
nia przeciwpowodziowe. O ile korzysta na 
tym ekosystem, o tyle tracą ludzie.

KI

RSM termomodernizuje bloki

W kolejce po ciepło
Administracja Robotniczej Spółdzielni Mieszkaniowej „Chemik" większość wypracowanych do

chodów przeznaczy na docieplanie budynków mieszkalnych, którymi zarządza. Pewne kontro
wersje budzi jednak kolejność tej operacji. „Nowa Gazeta Lokalna" drukuje listę, według której 
będzie prowadzona termomodernizacja bloków mieszkalnych wchodzących w skład RSM.

Kolejność docieplania została 
ustalona przy pomocy określenia 
zużycia ciepła i powierzchni docie- 
planej. Lista obowiązuje na osie
dlu Leśna i w Koźlu. Zamieszczo
na obok tabela przedstawia sytu
ację na osiedlu Pogorzelec.

W Koźlu obowiązuje kolejność 
docieplania budynków ustalona 8 
listopada 2006 roku. Wygląda ona 
następująco: ul. Archimedesa 12, 
ul. Archimedesa 16, Ul. Piastow
ska 71, ul. Piastowska 69, ul. Ar
chimedesa 14, ul. Marii Konopnic
kiej 5, ul. Piastowska 85, ul. Pia
stowska 73, ul. Stolarska 6, ul. Ar
chimedesa 18, ul. Juliana Ursy
na Niemcewicza 1, ul. Bolesława 
Chrobrego 32.

Kolejność termomodernizacji na osiedlu 
Pogorzelec

Adres budynku Zużycie ciepła Powierzchnia 
____________________ Iw CJ/mkw. w metrach kw.

Partyzantów 20
Zielona 6
Wierzbowa 1 
Partyzantów 24
Wierzbowa 5
Partyzantów 6

4
8

Partyzantów 10
Partyzantów 26
Partyzantów 14
Partyzantów 22
Wierzbowa 2e
Piotra Skargi 3
Piotra Skargi 1
Zielona 14J
Zielona 14e

reklama

0,571
0,525
0,513
0,513
0,503
0,504
0,498
0,481

0,425
0,417
0,391
0,362
0,357
0,451
0434

880
642
476
880
474
485
485
485
946
582
620
710
1496
741
743
2 ściany
2 ściany

Spółdzielcze bloki w Śródmieściu jako pierwsze w tym roku 

pozbędą się ocieplenia z płyt azbestowych.

Termomo
dernizacja po
trwa jeszcze sie- 
dem-osiem lat. 
To potężne pie
niądze - docie- 
plenie jednego 
budynku kosz
tuje ponad 800 
tys. zł. Ważne 
jest także, by 
wymienić ele
menty azbesto
we. 2008 rok 
przyniesie naj
więcej inwe
stycji w zakre-

sie tych działań. Zaczynamy na 
wiosnę od budynków Kosmo
nautów 5 i Wojska Polskiego 
13 - powiedział Janusz Kmieciak, 
prezes RSM.

Na os. Piastów i w Śródmie
ściu proces termomodernizacji już 
się zakończył. Prace spółdzielni 
na tych osiedlach polegają przede 
wszystkim na zmianie ocieplenia 
azbestowego na bardziej ekolo
giczny materiał. Dotyczy to trzech 
wieżowców na os. Piastów i pięciu 
budynków w Śródmieściu, na uli
cach Kosmonautów, 9 Maja oraz 
Pionierów.

Leszek IWULSKI

S!
POWIATOWY BANK SPÓŁDZIELCZY

Wyróżnienia dla kędzierzyńskich firm

Rok założenia 1903

w Kędzierzynie - Koźlu 
ul. Rynek 6a 

tel. 077 406 11 88, fax. 077 406 11 89 
www.pbskkozle.pl

e-mail: pbskkozle@home.pl

ROLNIKU
Mamy dla Ciebie atrakcyjną ofertę

Bliscy środowisku
Kolejne wyróżnienia przypadły w udziale przedsiębiorstwom z Kędzierzy

na-Koźla. W ogólnopolskim konkursie ekologicznym „Firma bliska środowi
sku 2007" pod patronatem Ministerstwa Środowiska uznanie w oczach jury 
znalazły chemiczna spółka Petrochemia Blachownia i przedsiębiorstwo bu
dowlane M+.

ulokowania środków pieniężnych
pochodzących z dopłat bezpośrednich

Lokata
DOBRY 

INTERES
3 miesięczna -4,25%

o stałym oprocentowaniu 
w stosunku rocznym

ZAPRASZAMY DO NASZYCH PLACÓWEK:
ODDZIAŁY: Kędzierzyn - Kóźle, Polska Cerekiew
FILIE: Bierawa, Cisek, Opole, Pawłowiczki, Reńska Wieś
PUNKTY KASOWE: Długomiłowice, Gościęcin, Grudynia Wielka, Łany, 
Maciowakrze, Naczęsławice, Wronin, Zakrzów oraz Kędzierzyn - Koźle: 
ul. Łokietka 2, ul. Karola Miarki 1, ul. Piastowska 40, ul. Piotra Skargi 11, 
ul. Wojska Polskiego 19, ul. Wyzwolenia 40. ul. Witosa

Firma Bliska
Środowisku

2007
Ogólnopolski konkurs ekologiczny 

pod honorowym patronatem 
Ministerstwa Środowiska

CERTYFIKAT
dla

Petrochemii Blachownia S.A.

Kapituła:

Prof. dr hab, Andrzej Chodyriski - przewodniczący
Poseł RP dr Jan Rzymełka ■ wiceprzewodniczący
Poseł RP Maria Nowak
Dyrektor departamentu Ministerstwa Środowiska Michał Nurzyński
Dyrektor departamentu NFOŚGW dr inż. Tadeusz Reklewski 

EFOE Arkadiusz Primus
EFOE dr Marek Jabłoński
EFOE dr Adam Jabłoński

Organizator:

a

.cjskie Forum Odpowiedzialności Ekologicznej

W konkursie „Firma bliska środowisku", a wcześniej „Przyjaźni 
środowisku" Petrochemia Blachownia została już wyróżniona 
kilkakrotnie.

Wyróżnienie odbierał dyrek
tor ds. produkcji blachowniań- 
skiej firmy Józef Tworek. Pe
trochemię nagrodzono za „do
skonalenie procesów technolo
gicznych na potrzeby minima
lizacji ryzyka ekologicznego”.

- Chemia sama w sobie 
budzi pewne obawy, koja
rzy się z pewnymi zagroże
niami. Chcemy pokazać, że 
można prowadzić działal
ność w chemii na bardzo 
wysokim poziomie i zgod
nie z najostrzejszymi wy
maganiami ochrony środo
wiska. Stąd często startuje
my w konkursach proekolo
gicznych - tłumaczy dyrektor 
Tworek.

Jednym z proekologicz
nych działań Petrochemii jest 
np. zamontowanie na insta
lacjach chemicznych specjal
nych pomp dławikowych. Od 
klasycznych różnią się tym, że 
cały proces pompowania odby
wa się wewnątrz urządzenia, 
bez zewnętrznych zaworów.

- W takich pompach, choć 
są o wiele droższe, prak
tycznie nie ma mowy o tym, 
żeby coś wyciekło. W wiel
kiej chemii ma to bardzo 
duże znaczenie - mówi Józef 
Tworek.

Tekst i foto: KJ

http://www.pbskkozle.pl
mailto:pbskkozle@home.pl


GOSPODARKA 
i PRACA

Do lektury dodatku zaprasza 
Brenntag Polska Sp. z o.o.

BRENNTAG

Sponsorem dodatku „Gospodarka i Praca" jest Petrochemia-Blachownia S.A., 
producent benzenu, toluenu, solwentnafty, frakcji heksanowej oraz żywic, 

47-225 Kędzierzyn-Koźle, ul. Szkolna 15

Petroebemia - Blachownia S.A.

DODATEK SPECJALNY
Redaktor prowadzący: Jarosław Jurkowski
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[2 ' Ruszyła inwestycja w Petrochemii Blachownia

gospodarcze Zielone światło z Węgier
EMERYTURY W

CHCĄ ZAKOŃCZYĆ REFORMĘ

Resort pracy i polityki społecznej pla
nuje w bieżącym roku zakończenie re
formy systemu ubezpieczeń społecz
nych. Wszystkie projekty ustaw mają 
być przedłożone parlamentarzystom w 
pierwszym półroczu 2008 r.

Przygotowany w ubiegłym roku projekt 
ustawy dotyczący wypłat emerytur ze środ
ków gromadzonych w otwartych fundu
szach emerytalnych został skierowany do 
konsultaqi z partnerami społecznymi i or
ganami administracji. Zgłoszono prawie 
700 uwag. Ponieważ przedstawiony projekt 
dyskryminował kobiety różnicując stawki 
emerytur w zależności od płci, zostały za
mówione dodatkowe ekspertyzy Projekt 
ustawy’ zostanie przekazany pod obrady 
Rady Ministrów w najbliższym czasie.

Przygotowany został także projekt 
ustawy zmieniającej ustawę o emerytu
rach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń 
Społecznych, którego celem jest uspój- 
nienie zasad obliczania rent i emerytur 
z nowym systemem emerytalnym. Pro
jekt ten, w ramach działań zmierzają
cych do aktywizacji zawodowej osób nie
pełnosprawnych, przewiduje zniesienie 
limitów zarobków powodujących ograni
czenie w wysokości otrzymywanej renty 
Projekt ten 11 lutego został skierowany 
do konsultacji społecznych.

***

FUNDUSZE UNIJNE

START PO EURO

Wkrótce rozpoczynają się nabory’ pro
jektów związanych z mikroprzedsiębior- 
czością i ochroną zdrowia. Oprócz fun
duszy z Regionalnego Programu Opera
cyjnego Województwa Opolskiego (427 
min euro), nasze województwo może li
czyć na 174 min euro z programu Ka
pitał Ludzki oraz 84 min euro z Progra
mu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Urząd 
marszałkowski wydał specjalne ,Vade- 
mecum”. które zawiera m.in. zbiór prze
pisów, wzory procedur i zasady ubiegania 
się o zaliczki na realizowane projekty.

***
PRZEDSIĘBIORCZOŚĆ

Nowa klasyfikacja PKD

Od stycznia 2008 roku obowiązuje 
nowa Polska Klasyfikacja Działalności 
(PKD 2007), wprowadzona rozporządze
niem Rady Ministrów z dnia 24 grudnia 
2007 roku (Dz.U. 251 poz. 1885). Zmia
ny klasyfikacji są wynikiem dostosowy
wania statystyki europejskiej (w tym pol
skiej) do standardów światowych. Infor
macje na ten temat dostępne są na stronie 
internetowej GUS: http://wwwstat.gov. 
pl/klasyfikacje/pkd_07/pkd_07.htm»

Nowo tworzone podmioty powinny re
jestrować swoją działalność wg nowej 
klasyfikacji. Przeklasyfikowanie uprzed
nio działających podmiotów wpisanych 
do rejestrów przed dniem wejścia w ży
cie powołanego rozporządzenia potrwa 
aż do 31 grudnia 2009 r. Dodatkowo z 
dniem 1 lipca 2008 r. zostanie ogłoszona 
ankieta aktualizacyjna rejestru REGON, 
której głównym celem będzie przekla
syfikowanie wszystkich rodzajów dzia
łalności gospodarczej podmiotów, które 
tego nie uczyniły do 30 czerwca 2008 r.

Wprowadzenie w żyde klasyfikacji PKD 
2007 nie powoduje zmiany numeru iden
tyfikacyjnego REGON Obowiązujące aktu
alnie akty prawne, odwołujące się do PKD 
2004, zachowują swoją moc do czasu ich 
zmiany, ale nie dłużej niż do końca 2009 r.

Zebrał KJ

W ciągu kilkunastu miesięcy w Blachowni po
wstanie specjalna instalacja kwasu siarkowego. 
Kosztem 10 milionów euro w Petrochemii zostanie 
wprowadzony zamknięty obieg kwasu.

Na inwestycję w Petrochemii 
wyraził zgodę właściciel - węgier
ska spółka BorsodChem Zrt.

- Nasza instalacja będzie nie
wielka. Jest dla nas istotna 
z punktu widzenia technologicz
nego i ochrony środowiska - wy
jaśnia Jerzy Wiertelorz, prezes za
rządu Petrochemii Blachownia.

Do rafinacji benzolu koksowni
czego używa się w spółce kwasu 
siarkowego. W rezultacie proce
su powstaje kwas zanieczyszczony 
węglowodorami, który nadaje się 
tylko do niektórych zastosowań. 
Petrochemia musi więc kupować 
świeży kwas.

Z drugiej strony, proces rafina
cji pozwala ną usunięcie z benzo

Rekrutacja do straży miejskiej zakończona

Za mundurem panny...
O cztery etaty w Straży Miejskiej w Kędzierzynie-Koźlu walczyło siedem

naście kandydatek. Nie rywalizował z nimi żaden mężczyzna - panowie 
nie byli zainteresowani. Nowe strażniczki rozpoczną pracę od 1 marca.

Nowej fabryki na razie nie będzie

Inwestor podziękował
Tajemnicza firma z branży papierniczej i meblowej, o której 

od kilku dni było głośno w Kędzierzynie-Koźlu, zrezygnowa
ła z inwestowania w mieście. Zostawiła jednak cień nadziei, 
że powróci.

Komisja konkursowa w ubiegłą środę 
przeprowadzała z kandydatkami rozmo
wę kwalifikacyjną. Należało spełnić kilka 
warunków: złożyć oświadczenie o nieka
ralności, posiadanym obywatelstwie pol
skim, wykazać się sprawnością fizyczną 
oraz mieć ukończone 21 lat i prawo jazdy 
Ostateczną decyzję, którą kandydatkę za
trudnić, podejmuje prezydent.

Decyzja o wzroście liczby etatów została 
podjęta w ubiegłym roku. Przeciętne wy
nagrodzenie, na jakie mogą liczyć nowo za
trudnione panie, wynosi około tysiąca zło
tych.

- Panowie niechętnie podejmują pra
cę tam, gdzie mają pensję niższą niż 
1800 zł na rękę. Wszystkie kandydatki 
były zgodne co do tego, iż dla nich pie
niądze nie są najważniejsze, tylko moż
liwość atrakcyjnej pracy - mówi Miro

Konkurs Narodowego Banku Polskiego

Warto napisać o euro
Nawet 3,5 tys. zł na sprzęt komputerowy, rtv lub kursy ję

zykowe może wygrać uczeń biorący udział w konkursie ogło
szonym po raz siódmy przez NBP i Centralny Ośrodek Dosko
nalenia Nauczycieli. Wystarczy przygotować dobrą pracę z 
ekonomii.

Gimnazjaliści będą pisać o „Oba
wach i nadziejach związanych z 
wprowadzeniem waluty euro w Pol
sce”, a uczniowie szkół ponadgim- 
nazjalnych odpowiedzą na pytanie: 
„Z których doświadczeń krajów na
leżących do Unii Gospodarczej i Wa
lutowej powinna korzystać Polska?”. 
Organizatorzy, prócz nagród pie
niężnych, przewidzieli także nagro
dy w formie aparatów cyfrowych i 
książek. Gratyfikację otrzymają rów
nież nauczyciele. Opiekun zwycięz
cy dostanie 1800 zł.

- Celem konkursu jest pogłębie
nie zainteresowań młodzieży eko

lu większości zanie
czyszczeń, w tym za
nieczyszczeń związ
kami siarki. Pew
na część tych związ
ków jest spalana 
na piecu, który emi
tuje do atmosfe
ry rocznie 170 ton

Ostatnią inwestycją w 
Petrochemii-Blachow- 
ni było wybudowanie 
nowoczesnej instalacji 
destylacji ekstrakcyjnej 
frakcji BT (benzen, to
luen). Teraz przyszedł 
czas na nową instala
cję kwasu siarkowego.

sław Dąbrowski, komendant Straży Miej
skiej w Kędzierzynie-Koźlu.

Obecnie SM liczy 23 osoby Wśród nich 
są tylko dwie panie. W momencie, gdy doj
dą cztery nowe strażniczki, płeć piękna bę
dzie stanowiła 25 proc, składu straży

Komendant Dąbrowski przyznaje, że 
jeszcze kilka lat temu praca w straży miej
skiej cieszyła się dużym powodzeniem 
wśród mężczyzn. Zmieniła się jednak sy
tuacja na rynku pracy i obecnie, nawet 
nie wyjeżdżając za granicę, można zarobić 
więcej. Należy tu zaznaczyć, że pracownik 
straży miejskiej, kiedy będzie przechodził 
na emeryturę, musi mieć ustawowo 65 lat. 
W ubiegłym roku odeszło dwóch strażni
ków - jeden do pracy w policji, drugi do 
służby więziennej, gdzie prawa emerytalne 
nabywa się po 15 latach pracy

GK

nomią i sprawdzenie umiejętno
ści praktycznego wykorzystania 
wiedzy ekonomicznej - wyjaśnia 
Sławomir Kusz, rzecznik oddziału 
okręgowego NBP w Opolu.

Prace należy wysłać pocztą do 
21 marca na adres: Departament 
Komunikacji Społecznej, Narodo
wy Bank Polski, ul. Świętokrzyska 
11/21, 00-919- Warszawa, z dopi
skiem „Konkurs na pracę pisemną” 
Informacje o konkursie można zna
leźć na stronie www.nbp.pl lub za
pytać o nie e-mailowo: mlodziez@ 
mail.nbp.pl.

KJ

W ubiegłym tygodniu prezy
dent Wiesław Fąfara spotkał się 
z przedstawicielami firmy, któ
ra szukała terenu pod inwe
stycje. Miasto zaprezentowało 
swoje tereny i z nadzieją czeka
ło na odpowiedź.

W miniony piątek okazało 
się, że firma pozostanie jednak 
na Śląsku.

- Stało się tak najprawdo
podobniej dlatego, że w woje
wództwie śląskim firma naby
ła wcześniej siedem hektarów 
ziemi. Trafili do nas za późno 
- tłumaczy Wiesław Fąfara.

Spotkanie z potencjalny
mi inwestorami było zamknię
te, a firma prosiła, by nie ujaw
niać jej nazwy. Prezydent Fąfa

OGŁOSZENIE
Oddział Wojewódzki Zakładu Ubezpieczeń Społecz

nych w Opolu organizuje bezpłatne szkolenie dla 

przedsiębiorców i biur rachunkowych na temat no

wej wersji programu PŁATNIK 7.02.001. oraz bez

piecznego podpisu elektronicznego weryfikowane

go za pomocą kwalifikowanego certyfikatu wyda

nego przez uprawnione centra certyfikacji.

Z uwagi na ograniczoną liczbę miejsc, zgłoszenia na 

szkolenia przyjmowane są telefonicznie lub osobi

ście w siedzibie jednostki terenowej Zakładu:

Inspektorat w Kędzierzynie-Koźlu, 

al. Jana Pawła II26, tel. 077 40-56-680 

- termin szkolenia 28.02.2008 r.

od godziny 10.00 do 13.00.

siarki w postaci tlenków.
Po wybudowaniu nowej insta

lacji kwas używany do przeróbki 
benzolu będzie krążył w obiegu za
mkniętym. Petrochemia zacznie też 
produkować czysty kwas siarkowy 
z odzyskanych z benzolu związków 
siarki. Emisja siarki do atmosfery 
spadnie do 20 ton, a piec do spa
lania zostanie zlikwidowany. Nowa 
instalacja ma mieć wydajność 10 
tys. ton kwasu na rok.

- Trwa etap projektowy, sta
ramy się o konieczne dokumen
ty i zezwolenia. Jesienią tego 
roku rozpocznie się fizyczna re
alizacja. W marcu 2009 roku 
rozpocznie się montaż apa
ratów, a w trzecim-czwartym 
kwartale przyszłego roku - roz
ruch instalacji - zapowiada Józef 
Tworek, dyrektor produkcji Petro
chemii.

Tekst i foto: KJ

ra zdradza, że przedstawicie
le firmy uznali kędzierzyńsko- 
kozielskie tereny za atrakcyjne 
i być może powrócą tu podczas 
następnych inwestycji.
. - To firma, która nie konsu

muje zysku, ale go inwestu
je, więc mam nadzieję, że to 
jeszcze nie koniec - mówi pre
zydent.

Jak się dowiedzieliśmy, ta
jemnicza firma ma swoje pla
cówki na terenie województw 
śląskiego i dolnośląskiego. Być 
może będzie się przymierza
ła do inwestycji na Opolszczyź- 
nie, wówczas mógłby na tym 
skorzystać właśnie Kędzierzyn- 
Koźle.

http://wwwstat.gov
http://www.nbp.pl
mail.nbp.pl


AUTO TIM Janeczko

Dealer Fiata w Opolu 
poszukuje kandydata na stanowisko 

Główny księgowy
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wymagana praktyka w zawodzie, doświadczenie na 

uprawnienia do samodzielnego prowadzenia usług 

księgowych, biegła znajomość przepisów

Elektromechanik samochodowy
- bardzo dobre warunki płacowe -

■ Poszukuję opiekunki do dziecka z terenu 
Kędzierzyna-Koźla. 077/4832628,693942510
■ Szukam pani w średnim wieku do prowadzenia 
domu i opieki nad dziećmi w Niemczech. Tylko poważne 
oferty. 00492343695344 po 18.00
■ Kierownika budowy z uprawnieniami zatrudnimy w 
Warszawie. Kontakt tel. 077/472 53 75

PRACA >s 
c 
N 
W

E

ROK PODATKOWY 2007
TERMINY!!!
• 20 lutego mija termin wpłaty zaliczki na 

podatek dochodowy
• 25 lutego mija termin złożenia deklaracji 

VAT-7 oraz wpłaty podatku

■ SZUKAM PRACY

Aplikacje prosimy składać na adres e-mail 
elzbieta.janeczko@autotim.com.pl lub pocztą na adres firmy 
45-239 Opole ul.Oleska I 52, faksem 077 400 88 41

■ Informatyk, 30 lat, szuka pracy. Może być dodatko
wa. Tel. 0510 211 569
■ Doświadczona niania, referencje, zaopiekuje się 
dziećmi, również w czasie choroby, wyjazdów. Tel. 0504 
993 787
■ Emeryt z grupą niepełnosprawności poszukuje pracy 

jako pracownik gospodarczy, kierowca, magazynier. Tel. 
0691 162588
■ Zaopiekuję się dzieckiem lub osobą starszą. 
Doświadczenie. Tel. 0694 249 067
■ Szukam dorywczej pracy, najlepiej na 1/2 etatu. Tel. 
0693 790371
■ Restaurator antyków poszukuje pracy stałej lub zle
conej. Tel. 0600618107

Spółka z długoletnią tradycją i ugruntowaną pozycją na rynku 
zatrudni osobę na stanowisko:

SPECJALISTA DS. ZAOPATRZENIA W SUROWCE
I

Osoba na tym stanowisku odpowiedzialna będzie za:

Bezpośredni kontakt z dostawcą/rolnikiem/,
- Zapewnienie optymalnych stanów magazynu surowców.

Wymagania:
- Wykształcenie min. średnie /mile widziane wyższe/
- Znajomość obsługi komputera (pakiet MS OFFICE 

ze szczególnym uwzględnieniem Excel),
- Umiejętność prowadzenia rozmów negocjacyjnych,
- Komunikatywność,
- Dyspozycyjność - gotowość do pracy w delegacji,
- Samodzielność i odpowiedzialność,
- Zaangażowanie i nastawienie na realizację celów,
- Znajomość języka angielskiego/mile widziane/
- Prawo jazdy kat. B

Oferujemy:
- Pracę w stabilnej firmie z ugruntowaną pozycją na rynku,
- Perspektywę rozwoju zawodowego,
- Pracę w dynamicznym zespole.

Osoby zainteresowane i spełniające powyższe warunki proszone są 
o dostarczenie CV ze zdjęciem oraz listu motywacyjnego na adres.

Karol Kania i Synowie Sp. z o.o.
47-280 Pawłowiczki, 

Folwark Dąbrowa 
Tel 077 4803 226

e-mail: rekrutacia@kania.net.pl

Prosimy o załączenie następującej klauzuli: „Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych 
zawartych w mojej ofercie pracy dla potrzeb niezbędnych do realizacji procesu rekrutacji (zgodnie z ust. z 
dn, 28.09.1997 Ó Ochronie Danych Ósobowych Dz.U.Nr 133 poz. 883).

AGENCJA 
REKLAMY 

077/4834049 
0501404321

— —

Niemcy / Austria
(*wymagany paszport niemiecki)

WYSOKIE ZAROBKI 
STAŁA OPIEKA FIRMY

• PREMIA 200 Euro !!!
Szukasz pracy? 

Zadzwoń i sprawdź nas! 
KONTAKT:

Tel. 071 796-68-70 
Kom. 0 508-183-805

COMMERCIAL 
UNION

Otwieramy Ci drogę do kariery
W związku z dynamicznym rozwojem swoich struktur 
poszukujemy kandydatów na stanowisko:

Przedstawiciel ds. Ubezpieczeń
i Finansów

Prześlij swoje cv na adres:
rekrutacja_gliwice@cu.com.pl
W temacie: Nr ref. 11

tel: 603 761 342
• SKALA PODATKU DOCHODOWEGO OD 

OSÓB FIZYCZNYCH-2007 R.

JESTES KREATYWNY, 
ENERGICZNY, 

LUBISZ KONTAKT Z LUDŹMI 
A PRZY TYM ZARABIAĆ 

PIENIĄDZE? 
WYSZKOLIMY

I ZATRUDNIMY CIĘ 
JAKO PREZENTERA 

SPRZEDAWCĘ. 
TEL. 0790517763

KTO, JEŚLI NIE TY? 

KIEDY, JEŚLI NIE TERAZ? 

Jesteś ambitny, otwarty, 
masz marzenia 

ichcesz być niezależny 
finansowo? 
PRZYJDŹ DO 

COMMERCIAL UNION 
tel. 603 915 630

Praca w ochronie
na obiektach
handlowych. 

Tel. 0509 242 803

Dynamicznie rozwijająca się firma, 
zajmująca się produkcją materiałów hydroizolacyjnych 

zatrudni na stanowiska:

pracownik produkcyjny
oraz

kierowca kat C+E
osoby z min. zawodowym wykształceniem, 

dyspozycyjne oraz rzetelne.

Oferujemy:
- pracę w systemie zmianowym
- atrakcyjne wynagrodzenie
- przyuczenie do pracy na danym stanowisku

Osoby zainteresowane prosimy o składanie CV na adres:

Izobud Sp. Z o.o. ul. Leśna 4 Łąki Kozielskie 
tel (077) 404 82 75 lub (077) 461 52 87

• Koszty uzyskania przychodu 108,50zł
• Koszty uzyskania przychodu podwyższone o 

25% (dla dojeżdżających) 135,63 zł
• Kwota zmniejszenia podatku 572,54zł
■ Minimalne wynagrodzenie brutto 936 zł
■ Minimalne wynagrodzenie brutto 1126zl (2008 r.)
• Przeciętne miesięczne wynagrodzenie

w I kwartale 2007 - 2 709,14
• Przeciętne miesięczne wynagrodzenie w II 

kwartale 2007 - 2 644,34
■ Przeciętne miesięczne wynagrodzenie w III 

kwartale 2007 - 2.703.41

Podstawa 

obliczania 

podatku w złotych

Podatek wynosi

Ponad Do

43 405 19% podstawy 

obliczenia minus kwota 

zmniejszająca podatek 

572,54 zł

43 405 85 528 7 674,41 zł

+ 30% nadwyżki ponad

43 405 zł

85 528 20311,31 z

+ 40% nadwyżki ponad

85 528 zł

Kwota rocznych dochodów nie powodująca 

obowiązku uiszczenia podatku wynosi 3013 zł.

• UBEZPIECZENIE ZDROWOTNE OSÓB 
PROWADZĄCYCH DZIAŁALNOŚĆ 
GOSPODARCZĄ

Wrzesień/ 

październik/ 

listopad 2007

Grudzień/ 

styczeń/luty 

2008

Ubezpieczenie 

zdrowotne
189,85 195,15

Kwota do 

odliczenia
163,48 168,04

DIETY I RYCZAŁTY
Okres obowiązywania - od 1 stycznia 2007 r.

Dieta 

(w zł)

Ryczałt za 

nocleg (w zł)

Ryczałt za 

dojazd (w zł)

23 34,50 4,60

• Maksymalna stawka za 1 km przebiegu 
pojazdów prywatnych używanych do celów 
służbowych:

Od 14 listopada 

2007

Sam. Osob. do 900 cm3 0,5214zł

Sam. Osob. pow. 900 cm3 0,8358 zł

Motocykl 0,2302 zł

Motorower 0,1382 zł

• Maksymalna miesięczna kwota ryczałtu 
za używanie sam. osob. w gminie i 
mieście do 100 tys. mieszkańców:

Do 900 cm3 

od 14 listopada

Powyżej 900 cm3 

od 14 listopada

Limit 300 km

156,42 zł

Limit 300 km

250,74 zł

ODSETKI
• Ustawowe: 11,5%
• Od zaległości podatkowych: 13,5%
• OBOWIĄZEK PROWADZENIA KSIĄG

RACHUNKOWYCH W 2008 R. - 3 022 000 ZL
• ZWOLNIENIE PODMIOTOWE Z VAT

W 2008R. - 50 000 ZŁ

ZASIŁKI
Kwota zasiłku dla bezrobotnych 

(od 1 czerwca 2007 r.)
538,90 zł

Kwota zasiłku rodzinnego 

(od 1 września 2007 r.):

■ na dziecko w wieku do 5 lat

• na dziecko w wieku powyżej 

5 lat do ukończenia 18 lat

• na dziecko w wieku powyżej

18 lat do ukończenia 24 lat

48 zł

64 zł

68 zł

Kwota zasiłku pielęgnacyjnego 

(od 1 września 2007 r.)
153 zł

Kwota świadczenia pielęgnacyjnego 

(od 1 maja 2004 r. do 31 sierpnia 2008 r.)

Kwota zasiłku pogrzebowego 

(od 1 grudnia 2007 r.)

420 zł

5 406,82 zł

Stan odsetek oraz pozostałych informacji 
nadzień 18.02.2008r.

BIURO PODATKOWE

AL JANA PAWŁA II22 
(BUDYNEK OPTYKA) 
KĘDZIERZYN-KOŹLE 

Tel. 077/481 82 26

mailto:elzbieta.janeczko@autotim.com.pl
mailto:rekrutacia@kania.net.pl
mailto:rekrutacja_gliwice@cu.com.pl
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Chcesz sprzedać, kupić, zamienić?
Ogłoszenia ekspresowe przyjmowane są w poniedziałek
do godziny 12.00 za podwójną opłatą.I

■Mmi

OGŁOSZENIA
DROBNE!

Opłata naliczana jest za słowo.
Dopuszczalne są następujące formy publikacji:
1. ogłoszenie zwykłe
2. ogłoszenie wytłuszczone - bold
3. OGŁOSZENIE WERSALIK -duże litery
4. OGŁOSZENIE WERSALIK BOLD - duże litery

1 września

Cennik zawiera ceny netto za jedno słowo. 

Ogłoszenia „szukam pracy"są bezpłatne.

Ogłoszenie od 
osób prywatnych

Ogłoszenie 
od firm Dam pracę

zwykłe 0,5 1,0 1,0
bold 0,7 1,2 1,5
WERSALIK 0,7 1,2 2,5
WERSALIK BOLD 0,8 1,3 2,6

Ogłoszenie drobne SMS-em
y Należy wysłać na numer 7460 (opłata 4 zł + VAT), 

RABATY na początku wpisując słowo lokalna, a po
1. Dla osób fizycznych nieprowadzących działalności gospodarczej odstępie treść ogłoszenia, np. lokalna sprze- 

— J- ... dam I26p. Tel. 600000000. Ogłoszenie
ukaże się jednorazowo. Jeżeli nadawca chce, by 
w treści został podany numer, z którego SMS 
został wysłany, nie musi go umieszczać ponow- 
nie w treści. W innym przypadku należy wpisać 
wszystkie potrzebne telefony. Aby ogłoszenie 

ijł ukazało się we wtorek, należy nadać je do piątku 
poprzedzającego wtorkowe wydanie gazety do 
godziny 12.00.

Przy jednorazowym zamówieniu
• dwóch emisji dcrdwóch kolejnych wydań 10%
• trzech emisji do trzech kolejnych wydań 15%
• czterech i więcej emisji do kolejnych wydań 2S%

2. Dla firm
• powyżej czterech emisji 20%
• powyżej sześciu emisji 25%
• powyżej ośmiu emisji 30%

- ŻYLAKI
- PAJĄCZKI NACZYNIOWE, WŁOSY, 

ZNAMIONA, TATUAŻE
- PRZEBARWIENIA, BRODAWKI

Spec. Ch. Og. J.Konecki
B-MED, ul. Racławicka 1, K-K, 077/482 47 52

LASER MEDI 
laserowe bezoperacyjne 

usuwanie żylaków 
oraz badania 

USG
Lek. Mirosław Wróbel

Specjalista
Radiologii i Diagnostyki Obrazowej 
Kędzierzyn-Koźle, ul. Korfantego 21 

www.laser.opole.pl 
tel. 0 508 278 258

Prywatny Gabinet
Chirurgiczno-Onkologiczny

Rafał Szulc
Konsultacje, biopsje, 

zabiegi ambulatoryjne
Kędzierzyn-Koźle, ul. Korfantego 21 

Rejestracja: 693349013 
Szczegóły: www.onkolog.org.pl

PRYWATNY GABINET
PSYCHOLOGICZNOPSYCHIATRYCZNY

Prywatny Gabinet
Psychologiczny

mgr Beata Korzeniowska
- diagnoza i terapia dzieci i młodzieży

- poradnictwo psychologiczne w 

sprawach małżeńskich i rodzinnych

- pomoc psychologiczna w sytuacjach 

trudnych i kryzysowych

- mediacje rodzinne i małżeńskie

Koźle, ul. Czerwińskiego 3/8 
Tel. 0606 425 180 
www.psychologkkozle.neostrada.pl

■ Sprzedam passata kombi, 1,9 
TDi, 2000 r., 115 KM, bogate wy
posażenie. Tel. 0604996789

NIERUCHOMOŚCI

mgr Anna Dziamara - psycholog
rej. tel. 606-629-179

Izolda Świstuń - psychiatra
rej. tel. 508-104-630

Kędzierzyn, ul. K. Miarki 
leczenie zaburzeń nerwicowych 

•depresyjnych‘lękowych 
• anoreksji‘bulimii 

•porady psychologiczne

GABINET GINEKOLOGICZNY
lek. med. Jarosław Głowacki
- Badania: USG ciąży, ginekologiczne i piersi
- Kolposkopia i cytologia,

badania w kierunku brodawczaka HPV
- Szczepienia przeciw rakowi szyjki macicy
- Prowadzenie ciąży, antykoncepcja, 

hormonalna terapia zastępcza

Koźle ul.Czerwinskiego 3 
(wejście od strony aresztu) 

przyjmuje: wtorek, środa, piątek 
od 17.00 do 18.30 

tel. kom. 0602 623 879

GABINET STOMATOLOGICZNY 

lek. stom. Joanna Joszko 
ul. Damrota 21C/1, Kędzierzyn-Koźle
- wypełnienia kosmetyczne,
- usuwanie kamienia i osadów
- wybielanie zębów żywych

i martwych
- bezbolesne usuwanie zębów

i protetyka
- lecenie kanałowe

Tel. 0691 512 024

MOTORYZACYJNE
■ Kupię auta uszkodzone, całe, 
na polskich lub zachodnich ta
blicach, wy rejestrowy wa nie sa
mochodów, własny transport. 
Tel. 0515 169 820
■ Polonez caro 1,6 GLI, 1994 r., 
bordo metalik, 65.000 tys. km, stan 
bardzo dobry. Tel. 077/482 92 12
■ Sprzedam VW Passata kom
bi 2002 r. 1.9 TDI 131 km, klima- 
tronik, 6-biegowy, podgrzewane 
fotele, ESP, książka serwisowa, 
cena 34.500. Tel. 0514573089

■ Sprzedam 76 mkw. plus 30 
mkw. strychu do adaptacji, II pię
tro w centrum Kędzierzyna. Tel. 
077/483 57 42
■ Sprzedam mieszkanie 56 mkw. 
z balkonem, trzy pokoje, III pię
tro, punktowiec na os. Leśna. Tel. 
077/4817 692
■ Sprzedam mieszkanie, kawa
lerka 36 mkw., Śródmieście. Tel. 
0501 452 547
■ Sprzedam mieszkanie 3 poko

je, 52 mkw., os. Piastów. Tel. 0600 
089 251
■ Sprzedam mieszkanie 2 poko

je, 46 mkw., I piętro, Śródmieście. 
Tel. 0503 154 064
■ Sprzedam mieszkanie wcentrum 
Kędzierzyna. Tel. 077/483 22 79
■ Sprzedam duży garaż z kana
łem i prądem, 30 mkw. Koźle ul. 
Głubczycka. 607303655

47-220 Kędzierzyn-Koźle _____ 77/4811-666
Al. Jana Pawła II7 (pok.21) osoricitra

li^nn'nbn?kUBPH) UOUiy* CO Ul www.eDomy.com
(10 00-17 00) V info@eDomy.com

ELEKTRONICZNA PLATFORMA NIERUCHOMOŚCI

NOWA INWESTYCJA W KĘDZIERZYNIE „APARTAMENTY POD LIPAMI"
- komfortowe mieszkania 1-2-3-pok; pow: 35-75m2; - termin realizacji: IV kwartał 2008 r
- teren ogrodzony z miejscami parkingowymi; - winda
- promocyjny kredyt BOŚ Bank SA; - cena: 3.900 zł/m2

MIESZKANIA/sprzedaż
1. Koźle, 3-pok (66 m2); l/l lip; c: 165 tys 5. Leśna, 4-pok. (78m2); par/llp; komfort, c: 250 tys
2. Gliwice, ok. Rynku, 4-pok. (130 m2); l/lp; c: 700 tys 6. NDM, 2-pok. (37m2); ll/IVp; c: 130 tys
3. Piasty, 1-pok. (35 m2); ll/l Vp; c: 80 tys 7. NDM, 2-pok. (47m2); II l/l Vp; c: 135 tys
4. Piasty, 1 -pok. (30m2); IV/IVp; komfort; c: 80 tys 8. Koźle, 3-pok. (127m2); ll/llp; c:170 tys (wył)

MIESZKANIA/DOMY/wynajem
1. Kozie, 1-pok. (33 m2); 11 l/l Vp; c: 300 zł/m-c+czynsz+liczniki 3. Koźle, 3-pok. (62m2); Ip; c: 1000 zł/m-c + liczniki;
2. Kędzierzyn, pokoje 1-osob, 2-osob, c: do uzgod. 4. Koźle, biura (13-40m2); Ip; c: 15 zł/m2/m-c + liczniki;

DOMY
1. ok. Głubczyc, dz: 30+8a, pow: ok.120 m2, c:130 tys (wynajem)
2. Kędzierzyn, Centrum, dz: 5a, ok. 199 m2 (pod dział.) c:395 tys
3. Kędzierzyn-Koźle, dz: 19a, ok. 150+200m2,4-pok, c:490 tys
4. ok. Koźla, dz: 10a, ok.133m2,4-pok, (zamk) c: 215 tys
5. Wodnica, (1/2, parter domu) dz: 7a, ok.74m2,3-pok, c: 150 tys

Legenda: wył - wyłączność, %-połowa domu, s-szeregówka, b-1/2 bliźniaka, zab. gosp.- zabudowania gospodarcze dw-do wykończenia 
sur- surowy, zamk-surowy zamknięty, dr - do remontu, p.st.-podwyż. standard, balk - balkon, k. - komfort

6. Kędzierzyn, dz: 7a, ok. 130m2, (parter lok. usług.) c: 410 tys
7. Sławięcice, dz: 6a, ok. 320m2, c: 420 tys
8. Koźle, dz: 14,2 a, ok. 185m2, (1/2) c.220 tys
9. Ujazd, dz:6a, 350 m2, (p.st.) c: 105 tyś euro
10. Ujazd, dz:3a, 150 m2, c: 370 tyś

DZIAŁKI
1. ok. Koźla, 13 a, c: 75 tys (uzbrojona)
2. Stare Koźle, 17 działek 10-12 a, c: 5 tys/a
3. Kędzierzyn 1,78 ha (s. benzyn, lub hipermarket) c:1,7 min
4. Kędzierzyn 5,0 ha (s. benzyn, lub hipermarket) c:3,0 min
5. Jarnołtówek 15 ar, c:5 tys/a
6. Jarnołtówek 56 ar, c:4 tys/a

OBIEKTY UŻYTKOWE/Sprzedaż
1. Kędzierzyn-Koźle, kamienica do remontu, (1.108m2); 
dz:12,5 ary, c:1.200 tys zł

2. Kędzierzyn, Centrum, dz: 5a, ok. 199 m2 (pod dział.) c:395 tys

3. ok. Kędzierzyna-Koźla, Hala magazynowo-garażowa, 

(660+50m2); dz:32 ary, c:250 tys zł

4. Kędzierzyn Lokal handlowy (180m2) - nowy obiekt; 
możliwość podziału, c:3.900 zł/m2

5. ok. Kędzierzyna-Koźla, bar po remoncie (106m2); dz: 16ar; c:160 tys zł

6. Kędzierzyn-Koźle, Hala magazynowo-garażowa, (432m2); c:250 tys zł

7. Pawłowiczki, Tła, cl,4 tys/a
8. Kędzierzyn-Koźle, 2,7 ha, dla inwestora (stacja paliw)
9. Stradunia, 1 ha, dla inwestora, przy przelotowej drodze
10. Większyce, 42 a, uzbrój; (pod dział); c:4 tys/ar
11. Dziergowice, 13,5ar, uzbrój; c: 49 tys

OBIEKTY UŻYTKOWE/Wynajem
7. Kędzierzyn-Koźle, Lokal handlowy (196m2); c:10zł/m2
8. Kędzierzyn-Koźle, Lokal użytkowy (80m2) - po remoncie; c:30zł/m2
9. Sławięcice, hala magazynowo-warsztatowa,  (160m2), c: 950zł/m-c
10. Kędzierzyn (centrum), hala magazynowo-warsztatowa, (267m2) dz: 4,66a,c:1.8tyszł/m-c
11. Zdzieszowice, lokal użytkowy, (130m2); c:5 tyszł/m-c
12. Kędzierzyn, lokal biurowy, (50m2) lip, 3-pom; c:800 zł/m-c
13. Rozwadza, hala warsztatowo-magazynowa;  c:1500 zł/m-c
14. Kędzierzyn-Koźle (ścisłe centrum), lokal użytkowy/handlowy/biurowy lip 

(230m2);c:15zł/m2/m-c
15. Koźle, Centrum, Lokal handlowy do adaptacji (300m2); wynajem c:30zł/m2

ZAPRASZAMY SPRZEDAJĄCYCH DO WSPÓŁPRACY POSIADAMY NAJWIĘKSZĄ BAZĘ KLIENTÓW OCZEKUJĄCYCH 
NAJWIĘKSZA OFERTA NIERUCHOMOŚCI Z K-KOŻLA I REGIONU 

PEŁNA OBSŁUGA PRAWNA I NOTARIALNA, POMOC W ZAŁATWIANIU KREDYTÓW 
BEZPŁATNIE PRZYJMUJEMY OFERTY SPRZEDAŻY

SZKOŁA KIEROWCÓW JAGODA 
zaprasza na kurs PRAWA JAZDY 

Kat. A, B, C,E 
ZNIŻKA DLA UCZNIÓW 

rozpoczęcie kursu 25.01.2008 godz. 16.30 
w RSM CHEMIK ul. 9 Maja 6 sala 93 

Tel. 483-53-93,0604-635-981 
www.jagoda.prawojazdy.com.pl

SKUP 126p, 125p, Polonezów 
i innych samochodów. 

Stan obojętny, 
tel. 0 511 617 850

SKUP samochodów 
powypadkowych, 
skorodowanych, 
wszystkie marki.

Tel. 032/232 83 83,502765255

SKUP SAMOCHODÓW 
UŻYWANYCH 

KAŻDEJ MARKI.
PŁATNE GOTÓWKĄ
Tel. 697 65 95 95, 

669 34 72 05
PRAWO JAZDY 
AUTO SZKOŁA 

Krzysztof Chajec 
Zniżka dla uczniów. 
Tel. 077/482 28 32, 

0504-133-644

■ Sprzedam audi A4 1997 r. 
srebrny metalik, limuzyna, 1.6 
benzyna, elektryczne szyby i lu
sterka, elektryczny szyberdach, 
cena 14.900, tel. 0514 573 089
■ Sprzedam passata 2001 r., 2,5 
TDi. 36500 zł. Tel. 0696887743

UJAZD
- do wynajęcia - 

obiekt pod działalność gospo
darczą (usługi, handel), ide
alny na restaurację lub sklep, 
położony w samym centrum 
miasta - rynek, 6km od auto
strady A4. Powierzchnia użyt
kowa 400m2. Tel. 602 395 064

■ Pokój z kuchnią I piętro, duży 
balkon, 35 mkw., centrum. Tel. 
077/483 39 48, 0667 77 48 73
■ Poszukuję mieszkania do wy
najęcia jedno- lub dwupokojo- 
wego od zaraz, osoba pracująca. 
Tel. 0605 365 319

Zaginął czarny pies 

rasy cocker-spaniel 

z obrożą z czipem 

Dla znalazcy 

nagroda pieniężna 

tel. 602 703 508, 

077 483 80 63

■ Sprzedam ładnie położoną 
9,5-arową działkę budowlaną na 
os. Kuźniczka w Kędzierzynie- 
Koźlu. 0600836853
■ Do wynajęcia 2 pokoje w cen
trum Opola, 900 zł + liczniki. 
697546513
■ Do wynajęcia kawalerka os. 
Leśna. Tel. 0663 885 443
■ WYNAJMĘ LOKAL HANDLO
WY 196 m/kw. CO. TEL. CENA 
10 ZŁ ZA METR UL. KŁODNIC- 
KA 45. TEL. 0608377703

Poszukuję do wynajęcia 

lokalu handlowego 

w centrum Kędzierzyna-Koźla.

Tel. 0880103147
■ KupięmieszkaniewKoźlu, oko
ło 60-80 mkw. Tel. 0661125525
■ Domy szeregowe. Tel. 
0694909963
■ Kupię grunty orne lub łąki 
w gminie Reńska Wieś. Tel. 
0886671206
■ Poszukuję lokalu handlowego 
w Kędzierzynie. Tel. 0601511227
■ Sprzedam dom do remontu, gmina 
Cisek cena 80000 tys. Tel. 0504288776

■ SPRZEDAM

■ Sprzedam agregat uprawo- 
wo-siewny 2,5 metra typu Ama- 
zony. 077/4814286
Sprzedam futro z norek i kurtkę z 
lisa, rozmiar 42.Tel. 077/483 27 05
■ Sprzedam mieszkanie 3-po- 
kojowe w centrum Kędzierzyna 
- 45 mkw. (III piętro, winda, bal
kon). Tel. 0600 964 790

Marka nieruchomości
1 .Kawalerka 29 m2, Ip, Koźle/Centrum c.67.000
2. Kawalerka 37m2, llp/IV, Kędz./NDM c.95.000
3. Kawalerka 38m2,lp/IV,Kędz./Pogorzelec c.95.000
4. Mleszk.1-2pkt 35,5m2,lp/IV, Kożle/Zachód c.100.000
5. Mieszk. 2pkf+balkon,51 m2, lvp/VIII,

Kędz/Piasty Wsch-c.T50.000

6. Mieszk. 3pkł, 70 m2. Ip. 8
Koźle/okolice os.Zachód c.155.000 „

7. Mieszk. 3pkł+balkon, 60 m2, IVp/IV, TT
Koźle/Zachód c.159.000 h

8. Mieszk. 3pkł+strych, 76 m2,llp,

Kędz/Śródmieście c. 180.000 o
9. Dom dwurodzinny 260 m2, dz. 30 ar, §■

Gościęcin c 150.000 4
10.Szereg.,dz.2,5ar, 70m2,4km od Koźla, 0

stan dewelop.c.180.000 J

11. Dom, 180 m2 (do remontu), o
dz. 8,3ha+staw,Rogi c.250.00 N

12. Dom, 170 m2, dz.6 ar, 6km od Koźla c.295.000
13. Dom, 15Om2,po remoncie, dz.8ar,

Kędz./Sławięcice - c.330.000
14. Działka bud 47,5 ar, Reńska Wieś c 2.500 zł/ar
15. Dzia1ka bud. 26 ar, Dfugomiłowice c.4.000/ar
16. Dzlałki bud. 8-10 arów,Dziergowice- c.5.000/ar
17. Działka z zabud. gosp., 20ar., Koźle/Rogi c.140.000

Poszukujemy mieszkań 2-3 pokojowych na terenie 

K-Koźla dla oczekujących klientów! Poszukujemy 

domów jednorodzinnych w okolicach K-Kuźla!11

OOMEGA
BIURO OBROTU NIERUCHOMOŚCIAMI

Państwowa licencja zawodowa UMiRM nr 2650

KUPNO, SPRZEDAŻ, WYNAJEM 
PEŁNA OBSŁUGA PRAWNA I NOTARIALNA 

KREDYTY I POŻYCZKI HIPOTECZNE

ul.Piastowska 11,47-200 K-Koźle
Teł/Fax 077 482 2450, kom.O 601562 698 

www.marka-nieruchofnoscl.eu□ Zapraszamy 
pon.-pt. 9.00 -17.00 

soboty 10.00 -13.00

1. Leśna -Mieszk.1 pok.25m2,IVp.c.kuch.c.:59.000
2. NDM-Mieszk.2pok.44m2,lllp. wid.kuch.nowe okna,kafelki, parkiet, c:120.000
3. NDM-Mieszk.2pok.51m2,lp, wid.kuch,balkon,podw.stand. nie wymaga 

nakł.finans.c.:177.000
4. os.Zachód-Mieszk.3pok.47m2,IVp. wid.kuch, balkon, cl 18.000
5. os.Zachód-Mieszk.3pok.47m2,IVp. wid.kuch, balkon, 

nowe okna,kafelki,panele,c.: 130.000
6. NDM-Mieszk.3pok.61m2,lp, wiid.kuch.d.balkon,podw.stand. c.:2O5.OOO
7. $ródmieście-Mieszk.3 pok.66m2,l Vp. wid.kuch.nowe okna,c: 178.000
8. Sródmieście-Mieszk.3-pok.76m2,llp. wid.kuch.nowe okna,dod ,30m2 

pom.użytk.obok.c.:180.000
9. Kędzierzyn-Dom wolnostojący .wysoki standard 200m2,dz.4a,c:890.000
10. ok.Koźla-Segmenty-par.+poddasze użytk.ok.75m2, na działkach

134do261 m2,do niew.wyk. 179 .OOOdo 183.000
11. Polska Cerekiew-Oziałka bud.44a, c:20.000
12. Łany-Działka bud.9,2a,c.:13.800
13. K-Koźle-PIEKARNI A,tradyc.funkconująca,ze sklepem, 

120m2,dz.5a,c.:290.000
14. Leśnica-Lokal użytkowy 50m2- na usługi,gabinet,salon urody-75.000
15. os.Piastów- Lokal handlowo-usług. 115m2, -WYNAJEM-3000/mc
16. K-Koźle- Lokal użytkowy 60m2- -przy drodze o dużym.natęż.ruchu.- 

-WYNAJEM
17. Leśna -Mieszk. -2pok.37m2-WYNAJEM
18. Mieszk.Wschód-2pok.56m2-WYNAJEM___________________________

Kędzierzyn-Koźle, ul. Harcerska 13
tel./fax. 077/481 47 53, kom. +48 664 746 322 
e-mail: omega@kkozle.pl, www.omega.kkozle.pl
ZAPRASZAMY pon. - pt 10:00-17:00

http://www.laser.opole.pl
http://www.onkolog.org.pl
http://www.psychologkkozle.neostrada.pl
http://www.eDomy.com
mailto:info@eDomy.com
http://www.jagoda.prawojazdy.com.pl
http://www.marka-nieruchofnoscl.eu
mailto:omega@kkozle.pl
http://www.omega.kkozle.pl
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BIURO OBROTU NIERUCHOMOŚCIAMI

CARDOM l
Elżbieta Gepert-Broj, /ic. zaw. w 708 |

Kedzierzyn-Koźle, Plac Wolności 6-7 
(budynek PeKaO S.A.) 

łel./fax 077/483 72 04, 0602 379 056

1. Śródmieście - 48 m2,2-pok., III p, podw.st135.000
2. Piasty - 47 m2,2-pok, Ip, bata - 150.000
3. Piasty Wsch. - 51 m2,2-pok, IV p, bata-150.000
4. Pogorzelec- 51 m2,2-pok, II p, zab.kuchni -165.000
5. Piasty-48m2,3-pok,lp,bata-155.000
6. Koźle Zach. - 58 m2,3-pok, IV p, komfort-190.000
7. Śródmieście - 63 m3,3-pok, X p, balkon - 230.000

8. Koźle Zach. - 71 m2,3-pok, II p, podwst.- 240.000
9. Śródmieście - 82 m2,3-pok, II p, balkon - 265.000
10. Koźle - segment 80 m2,3-pok, co gazowe - 270.000
11. Kłodnica - nowy dom 220 m2, wys.stand. - 650.000
12. Reńska Wieś- segment 70m2,3-pok,dz.3 a -190.000
13. Brzeźce - dom nowy 360 m2, do wyk, dz.2O a - 650.000
14. Brzeźce- działka bud. 12 a, budynek 40 m2 -150.000

Pełna lista ofert na uztiuuu.cardom.pl

■ Sprzedam wersalkę w do
brym stanie cena 200 zł, tel. 
0698293705
■ Sprzedam przyczepę rolni
czą skrzyniową, pług 2-skibo- 
wy, siewnik do nawozów. Tel. 
0691662947
■ Sprzedam zlewozmywak nie
rdzewny dwukomorowy + su
szarka. Tel. 0691662947

LOMBARD
NATYCHMIASTOWE POŻYCZKI POD ZASTAW

SAMOCHODY • ZŁOTO • RW • AGD • KOMPUTERY 
• TEL KOMÓRKOWE • NIERUCHOMOŚCI • INNE

GOTÓWKA W 15 MINUT
Kędzierzyn-Koźle ul. Dzierżonia 5

Tel. 077/483-83-74 Czynne PN-SB w godz. 10.00-17.00

■ KUPIĘ

■ Kupię listy, bony i fotografie z 
obozów koncentracyjnych i woj
skowych, stare listy i pocztówki, 
stare książki, medale i odznacze
nia do 1947, monety i znaczki. 
Płacę wysokie ceny. Tel. 077/43 
73 681
■ Kupię stare obrazy, monety, 
medale, zegary, tel. 0695633428

■ Nauczyciel języka angiel
skiego - korepetycje, tanio i 
solidnie. Tel. 077/483 29 28
■ Towarzyskie
■ Dojrzała, sympatyczna blon

dynka zaprasza panów na miłe 

chwile. Kędzierzyn. Tel. 0781 269 

365

■ Zadbany 40-latek zapewni 

miłe chwile zdecydowanym pa

niom, 100% dyskrecji, tel. 0696 
364 733, także SMS

■ Iza 35 lat, szczupła blondynka, 

zaprasza kulturalnych panów, na 

esemesy nie odpowiadam. Tel. 

0516509340

■ USŁUGI

■ RÓŻNE
■ Odchudzę każdego, obowią

zuje rejestracja. Tel. 0663 153 
968
■ Pralki, zmywarki itd. Nowe
- obite, pół ceny. Tel. 0505 511 
750

■ Zespół muzyczny Impressia. 

Tel. 0601 507 192, 0502 675 829, 

www.impressia.com.pl

■ Wykończenia wnętrz, tynki 

maszynowe, ozdobne z malo

waniem. Docieplenia elewacji. 
608867889

■ Usługi transportowe 1,5 tony. 

0509 284 734

■ Kompleksowe budownictwo,

■ NAUKA

Ośrodek Kształcenia Zawodowego

PROFECTUS
Ogłasza nabór na kursy:

• kierowcy wózka widłowego

• elektryczny „E” i „D"

• energetyczny cieplny i gazowy

• na uprawnienia UDT

• BHP

• księgowości komputerowej

• obsługi kas fiskalnych

• pedagogiczny

Studio d&lax
Kędzierzyn-Koźle, ul. Garncarska 3,

II piętro, tel: 516 045 926

BEZWYSIŁKOWE 
KSZTAŁTOWANIE 

SYLWETKI
Poniedziałek-piątek 10.00 - 21.00 

Sobota 10.00-14.00

Zapisy - Informacja
Kędzierzyn-Koźle

ul. Reja 2A/5 

/były Hotel PIAST/ 

Tel. 077-472-31-40 

077-472-31-41

EROTIC SHOP
plAMEŻCz^NI k-nnlEt

V pełna sama akcesoriów 
erotycznych dla kobiet
i mężczyzn

* akcesoria do masażu 
erotycznego

V balsamy, maści, 
preparaty przedłużające 
i usprawniające 
możliwości erotyczne 
kobiet i mężczyzn

V duży wybór filmów 
DUO iVHS

Kędzierzyn-Koźle
I. Jana Pawła II 4, pok. 127

tel. 691 257 893

r

V wesołe sadżety
V oryginalna bielizna

docieplanie budynków, remonty 

ogólnobudowlane, regipsy. Tel. 

0517712839

■ Remonty, kafelki, regipsy. Tel. 

0721 315 796

■ AUTOMATY DO BRAM. TEL.
0696 329 855
■ Kafelkowanie i inne remonty. 

Tel. 0506 167 315

■ Usługi remontowo-budowla-

ne.0606904631

■ Instalacje elektryczne - nowe, 

modernizacja, awarie, pomiary 

do 1 kV. Tel. 0721889852

■ Wykonamy kompleksowy re

mont domów-mieszkań szybko 

i solidnie, regips-panele, kafelki 

wymiana okien-drzwi, adaptacje 

poddaszy, ścianki działowe itp. 

Tel. 0692935080

POLSKI ZWIĄZEK MOTOROWY
zaprasza na

KURSPRAWAJAZDYkatB
Kędzierzyn-Koźle ul. Wojska Polskiego 17 

tel. 077/48323631 lub 502321362

Czyszczenie pierza 
i szycie kołder 

Punkt przyjęć 

w Kędzierzynie-Koźlu 

Czynne we wtorki 

od 15:00 do 16:00

PARKING obok PŁYWALNI 

Oferujemy 

Wsypy tradycyjne i kolorowe 

Tel. 077/44019 46

Skład opałowy w Gościęcinie 
oferuje wysokiej jakości opał:

- węgiel orzech I, 
-groszek,
- miał, flotokoncentrat, 
-koks na zamówienie.
SEZONOWA OBNIŻKA CEN 

Piasek, żwir, 
kamień do utwardzania terenu 

Tel. 077/4879133,0604 062 872

DobryKredyt
OTWARTE CENTRUM KREDYTOWE

KREDYTY BEZ ZAŚWIADCZEŃ*
077 481 1416,0 660 893139
* wnioski kredytowe rozpatrywane indywidualnie

MIEJSKI ZAKŁAD CMENTARNY
kompleksowe usługi pogrzebowe po nąjniższych cenach

Kędzierzyn-Koźle,
ul. Bałtycka 2 

tel. 483 40 76 (do 15.30) 
483 55 41 (po 15.30)

0602 620 338

KANCELARIA ik ______

LEO TA
Miałeś wypadek? Stała Ci się krzywda? 

Należy Ci się odszkodowanie? 
Kancelaria Lesta pomoże w odzyskaniu 

należnego odszkodowania, zadośćuczynienia i renty

Rozpatrzymy każdy przypadek 
już wypłaconego lub niewypłaconego 
odszkodowania - jeżeli nie minęły 
3 lata, a nawet do 10 lat wstecz

ZAJMUJEMY SIĘ:
- odszkodowaniami osobowymi
- odszkodowaniami komunikacyjnymi
- odszkodowaniami rzeczowymi

DOCHODZIMY 
ODSZKODOWANIA

NAWET, GDY SPRAWCA
JEST NIEZNANY

40-172 Katowice
ul. Grabowa 2
tel./fax+48 (0) 32 726 49 76

45-061 Opole
ul. Katowicka 67/2
tel./fax+48 (0) 77 482 39 07

97-400 Bełchatów
ul.Wojska Polskiego 5L
tel. kom.+48 (0) 693 468 705
tel. +48 (0) 44 632 35 52

47-200 Kędzierzyn-Koźle
ul. Czerwińskiego I 
tel./fax+48 (0) 77 482 39 07
tel. kom. 0 506 163 042

www.kancelarialesta.pl 
info@kancelarialesta.pl

Kędzierzyn-Koźle os. Blachownia
ul. Wyzwolenia 7 tel. 788 142 806,0606 430 358

HOTEL I RESTAURACJA Lech
okolicznościowe

Na miejscu do dyspozycji 60 miejsc hotelowych

KREDYT HIPOTECZNY 
prosto z Banku bez pośredników 
Doradca kredytowy : tel 601 15-10-16 

s.pawlowski.dg@dombank.pl

$ tani kredyt na wszystkie potrzeby , polecam CHF
$ decyzja kredytowa w 3 dni
$ honorujemy dochody z zagranicy , ryczałt i inne

- poszukujemy osoby chętne do współpracy-

W SPRZEDAŻY:
- węgiel gruby
- orzech
- groszek ,
-miał
- flotokoncentrat
- koks

z

Transport gratis
P.H.U. „RAMS" Janusz Rams

Skład Handlowy
Kędzierzyn-Koźle,

Tel. 077/481 54 46

Paliwa - olej opałowy i napędowy
Hurt olei mineralnych

47-256 Łany, ul. Szkolna 24

uztiuuu.cardom.pl
http://www.impressia.com.pl
http://www.kancelarialesta.pl
mailto:info@kancelarialesta.pl
mailto:s.pawlowski.dg@dombank.pl


Lokalne aren
PIŁKA NOŻNA

Wyniki sparingów

Drużyny z naszego powiatu przy
gotowujące się do sezonu wiosenne
go rozegrały następne mecze kontro
lne. Wyniki: Naprzód Ujazd Niezdro- 
wice - LKS Poborszów 2:2 (Wió
ra, Kasperski dla LKS-u), KS Sła- 
więcice - KTS Kłodnica 5:2, Che
mik Kędzierzyn-Koźle - Błękitni Ja- 
ryszów 4:5 (Buszka 3, Ł. Rapita dla 
Chemika), Koksownik Zdzieszowi
ce - KS Sławięcice juniorzy 3:1 (A. 
Kluger dla KS), Zryw Pawłowiczki 
- Naprzód Rydułtowy 3:2 (Skubań- 
ski 2, Andrzej Machulak dla Zrywu), 
LZS Olszowa - Orzeł Polska Cere
kiew 1:0.

WAR

* * *

SKAT

Nasi w grand prix

W pierwszym turnieju z cyklu 
Grand Prix Polskiego Związku Ska
ta w 2008 roku najlepszy z naszego 
powiatu był Marek Piątek z Odrzan- 
ki Dziergowice, który zajął 26. miej
sce ze stratą 1241 pkt. do zwycięz
cy. Jego syn Marcin okazał się naj
lepszy w gronie 13 juniorów. Zawo
dy, które odbyły się w Wodzisławiu, 
zgromadziły na starcie 516 zawod
niczek i zawodników, w tym 13 z na
szego powiatu.

Miejsca naszych zawodników: 26. 
Marek Piątek (Odrzanka Dziergowi
ce), 68. Stanisław Sujkowski (Zawi
sza Stara Kuźnia), 92. Marcin Pią
tek, 152. Czesław Żemła (obaj Od
rzanka), 158. Marek Chyłek (Lech 
Blachownia), 275. Jerzy Trzecia
kowski (Lech), 287. Piotr Bansen 
(Zawisza), 305. Zdzisław Biernac
ki (Lech), 325. Stanisław Gilewski 
(Zawisza), 331. Roman Goncarze- 
wicz (Lech), 435. Mieczysław Rącz- 
kowski (Zawisza), 442. Leon Gaida 
(Lech), 455. Bolesław Czerepak (Za
wisza).

WAR 

***

PŁYWANIE

Amatorskie pluskanie

Miłośnicy pływania już w najbliż
szą niedzielę (24 lutego) będą mogli 
wziąć udział w mistrzostwach mia
sta, które organizuje Miejski Ośro
dek Sportu i Rekreacji. Zawody ro
zegrane zostaną w czterech katego
riach wiekowych: do 13 lat, 14-25 
lat, 26-40 lat i powyżej 40. roku ży
cia. Pływacy będą mogli rywalizo
wać na następujących dystansach: 
50 m stylem dowolnym, klasycz
nym, grzbietowym oraz motylko
wym, a także 100 m zmiennym.

Początek rywalizacji na krytej pły
walni przy al. Jana Pawła II o godz. 
10.00. Zapisy chętnych od godz. 
9.00.

Ł

***
SIATKÓWKA

Ze Skrą w pucharze

Pecha w losowaniu Pucharu Pol
ski mieli siatkarze ZAKSY, bo już 
w pierwszej rundzie turnieju fina
łowego trafią na obrońcę trofeum, 
Skrę Bełchatów. Turniej rozegra
ny zostanie w dniach 7-9 marca w 
Poznaniu. Pozostałe pary tworzą: 
Jastrzębski Węgiel - Resovia Rze
szów, Mlekpol AZS Olsztyn - Ja- 
dar Radom, Płomień Sosnowiec - 
Wkręt-met Domex AZS Częstocho
wa. Zwycięzcy tych spotkań awan
sują do półfinałów.

Przed rokiem zespół z Kędzie- 
rzyna-Koźla również trafił na mi
strzów Polski z Bełchatowa i prze
grał 1:3.
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Znowu z Jastrzębiem o czwórkę?
Drużyna ZAKSY zaprezentowała się o wiele lepiej niż w nieszczęsnym meczu z Delectą, ale i tak 

nie wywiozła z Jastrzębia nawet jednego punktu. Jeśli kędzierzynianie nie wygrają jednego z 
dwóch ostatnich spotkań, do fazy play-off mogą przystąpić nawet z szóstego miejsca.

Trener Andrzej Kubac
ki miał już do dyspozycji 
Jakuba Novotnego, ale 
czeski atakujący ostat
nio nie trenował na peł
nych obrotach i jego for
ma nie była najwyższa. 
Mimo to ZAKSA zaczę
ła mecz dobrze. W bloku 
czujnie grał Marcin No
wak, a na skrzydłach nie 
do zatrzymania był Bar
tosz Kurek. W końców
ce po raz kolejny swoim 
kunsztem błysnął Dawid 
Murek, a Novotny i Ku
rek nadziali się na blok 
miejscowych.

W drugiej odsłonie 
goście prowadzili nawet 
10:5, ale jastrzębianie 
mozolnie odrabiali stra
ty. Ostatnie piłki to znów 
błędy naszych młodych 
siatkarzy. Najpierw Ku
rek zaatakował w aut, a 
po chwili Jakub Jarosz 
przestrzelił zagrywkę.

Niemal identyczny
przebieg miała trzecia partia. ZA
KSA objęła prowadzenie, potem 
gospodarze gonili, doprowadzili do 
remisu, a w końcówce znów błędy 
podopiecznych Andrzeja Kubackie
go przesądziły o wygranej Jastrzęb
skiego Węgla.

■ Wygraliśmy 3:0, ale w każ

Bartosz Kurek cały mecz spisywał się bardzo dobrze, jednak w końcówkach setów mylił 
się w atakach.

dym secie dwie piłki mogły decy
dować o tym, że ten wynik mógł
by być inny - mówił po meczu Da
wid Murek, kapitan Jastrzębskiego 
Węgla.

- Wynik nie oddaje tego, co 
się działo na boisku. Spotkanie 
równie dobrze mogło skończyć

się naszą wygraną. Mieliśmy 
problem z kontrą i ten element 
zadecydował o końcowym roz
strzygnięciu. Jestem zadowolony 
z postawy zespołu, że po meczu 
w Bydgoszczy chłopcy pokazali 
charakter. Będziemy walczyć do 
końca i myślę, że to spotkanie

SIATKÓWKA: Mistrzostwa Polski kadetów

U siebie powalczą o półfinał
Dwa zespoły kadetów MMKS- 

u w piątek (22 lutego) rozpoczną 
rywalizację w turniejach ćwierć
finałowych o mistrzostwo Pol
ski kadetów. Jeden z nich odbę
dzie się w naszym mieście.

W Kędzierzynie-Koźlu rywalizować 
będą podopieczni Tomasza Siemaszki 
z rocznika 1991. Mistrzowie Opolsz
czyzny zmierzą się kolejno z Ikarem Le
gnica (piątek godz. 16.00), Astrą Nowa 
Sól (sobota godz. 18.00) i Delie Polem

Tydzień po swoich kolegach w ćwierć
finale mistrzostw Polski zagrają ka- 
detki MMKS-u. Zespół prowadzony 
przez Lucjana Krakowczyka wybiera 
się do Sulechowa. Tam nasze dziew
czyny o awans do półfinałów będą 
walczyły z siatkarkami BKS-u Aluprof 
Bielsko-Biała, Gwardii Wrocław i Za
wiszy Sulechów.

Protokół meczu:
Jastrzębski Węgiel - ZAKSA Kędzierzyn- 
Koźle 3:0 (23, 23,23)
Jastrzębie: N. Ivanov, Prygiel, Murek, E. 
Ivanov, Jurkiewicz, Yudin, Rusek (libe
ra) - Rafa.
ZAKSA: Zygadło, Nowak, Novotny, Ku
rek, Bakumovski, Szczygieł, Mierzejew
ski (libero) - Patucha, Jarosz, Domonik.

Wyniki i tabela:
Płomień Sosnowiec - AZS Częstochowa 
0:3 (-22, -17, -19), Mlekpol AZS Olsztyn 
- Resovia Rzeszów 1:3 (-22, 21, -23, -19), 
Skra Bełchatów - Jadar Radom 3:0 (11, 
20, 16), Delecta Bydgoszcz - Politechni
ka Warszawa 0:3 (-14, -23, -24).

1. Skra Bełchatów 16 41 46:16
2. AZS Częstochowa 16 34 39:20
3. Jastrzębski Węgiel 16 31 39:25
4. Mlekpol AZS Olsztyn 16 30 37:22
5. ZAKSA Kędzierzyn-Koźle 16 27 31:32
6. Resovia Rzeszów 16 26 30:30
7. Jadar Radom 16 15 24:39
8. Płomień Sosnowiec 16 14 20:40
9. Politechnika Warszawa 16 13 21:38
10. Delecta Bydgoszcz 16 9 17:43

było przedsmakiem fazy play-off 
- ocenił spotkanie Andrzej Kubac
ki, trener ZAKSY.

Teraz nasz zespół czekają wyjaz
dy do Olsztyna i Częstochowy. Żeby 
wystartować do play-off z czwarte
go miejsca, oba mecze trzeba wy
grać i liczyć na potknięcie Mlek- 
polu w ostatnim spotkaniu. Jeśli 
ZAKSA przegra, to może spaść na 
szóstą pozycję w tabeli. Wtedy naj
prawdopodobniej, tak jak rok temu, 
zagramy z Jastrzębskim Węglem.

Tekst i foto: LAG

Częstochowa (niedziela godz. 12.00).
Kędzierzynianie celują w awans do 

półfinałów, który uzyskają dwa najlep
sze zespoły tego turnieju. Mocny jak 
zawsze powinien być Delie Pol, a po
zostałe drużyny nie są znane naszym 
szkoleniowcom.

- Wiem, że w finale wojewódz
kim na Dolnym Śląsku Ikar prze
grał tylko 2:3 z silną Gwardią Wro
cław. Żadnego z rywali nie można 
lekceważyć. W tej kategorii wieko
wej są bardzo wyrównane zespoły. 
Pierwszy dzień pokaże, na co nas 
stać - uważa Tomasz Siemaszko, tre
ner MMKS-u.

Drugi zespół MMKS-u jest o rok 
młodszy od rywali. Podopieczni Szcze
pana Chodakowskiego zagrają we Wro
cławiu. Tam poza miejscową Gwardią 
zmierzą się z Górnikiem Radlin i UKS- 
em „13” Zielona Góra.

Tekst i foto: ŁAG

balonik t^rastrypy

Nagrody miesiąca
Wylosowane na numery kart klientów:

11339-Odkurzacz, 5836-Żelazko, 6816-Waga elektr.
1588-DVD, 1651-Mikser Molinex, 2122-Wyciskarka owoców
10103-Telewizor Tomson, 1Ó871-MP3, 10702-Toster,
9897-MP3, 1087-Odkurzacz, 8989-Żelazko, 1294-Wyciskarka soków
1037-Czajnik, 2989-Zestaw do Kawy, 2417-DVD i 3888- Suszarka sałaty 
8781-Garnki, 7631-Czajnik, 8757- Zestaw do Kawy .

Nagroda Roku :
Zestaw Kina Domowego “SONY” przypadła klientowi 
który ma najwięcej punktów na swojej karcie tj karta o

numerze: 4001 (1891541 pkt)
Gratulujemy wygranych i prosimy o odbiór nagród
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Dotacje dla klubów sportowych

Jest kasa, ale nie dla wszystkich
Rozdzielona została dotacja z budżetu miejskiego na prowa

dzenie szkoleń sportowych dla dzieci i młodzieży w Kędzierzy- 
nie-Kożlu. 617 tys. złotych trafiło do 10 klubów. Dwie sekcje nie
otrzymały ani grosza.

Najbardziej zawiedzeni są działacze 
i sympatycy Klubu Sportowego Che
mik, którzy wnioskowali o dofinan
sowanie piłkarskiej drużyny juniorów. 
Jak nas poinformowano w urzędzie 
miasta, klub spełnił wymogi formal
ne, jednak do zadania startowały dwie 
sekcje. Ze względu na większą licz
bę dzieci objętych szkoleniem i lepsze 
możliwości wykonania zadania dota
cja w wysokości 21 tys. złotych trafiła 
do Klubu Sportowego Sławięcice.

Stało się tak dlatego, że w mieście 
młodzież trenuje na pięciu stadio
nach, a zgłosiło się sześć klubów.

- Nie mogliśmy startować o pro
wadzenie szkolenia na Kuźnicz- 
ce, dlatego wybraliśmy Sławięci
ce, gdzie na co dzień trenują nasze 
drużyny. Tetaz starać się
jakoś własnymi siłami utrzymać 
drużynę juniorów - powiedział nam 
Adam Sadłowski, prezes Chemika.

Być może sekcja otrzyma jakąś 
inną pomoc od miasta. Będzie to za
leżało od wyników rozmów z udzia
łem przedstawicieli klubu, prezydenta 
oraz dyrektora MOSiR-u, do których

ma dojść w najbliższym czasie.
Dotacji nie otrzymała też sekcja za

pasów, działająca przy UKS-ie Olim
pijczyk. Jednak w tym przypadku 
wniosek został odrzucony ze względu 
na braki formalne.

Tradycyjnie z pozostałych klubów 
najwięcej pieniędzy, bo 320 tys. zło
tych (rok temu 287 tys.), otrzymał 
Miejski Międzyszkolny Klub Sporto
wy, który szkoli kilkuset zawodników 
w różnych sekcjach. Drugi w kolejno
ści jest UKS „Szóstka”, który na sześć 
drużyn w baseballu i softballu otrzy
mał 71 tys. złotych (45 tys. rok temu).

- Jesteśmy zadowoleni, bo tak 
naprawdę kluby nie muszą dosta
wać tych dotacji. To dobra wola 
włodarzy miasta. Nam ta kwota na 
pewno pozwoli na normalne szko
lenie we wszystkich grupach wie
kowych - uważa Sławomir Smętek, 
prezes i trener „Szóstki”.

Połowę więcej niż rok temu otrzy
mał UKS „15” na szkolenie badmin- 
tonistów (51 tys. złotych). UKS Olim
pijczyk dostał 8 tys. złotych na sek
cję siatkówki. Tyle samo, co w 2007

Chemik w tym roku nie otrzyma dofinansowania na szkolenie młodzieży.

roku, czyli 14 tys., przyznano zapaśni
kom z AKS „As”. W pozostałych klu
bach trenują piłkarze, a dotacje przed
stawiają się następująco: KTS Kłod- 
nica - 26 tys., KS Cisowa - 26 tys., 
TKKF Blachowianka - 31 tys., RTS 
Koźle Rogi - 56 tys.

Dotacje otrzymały też podmioty zaj

mujące się działalnością kulturalną. 
Tutaj 14 tys. trafiło do Stowarzysze
nia Zespołu Pieśni i Tańca „Komes”, 
57 tys. do Towarzystwa Ziemi Koziel
skiej, 31 tys. do parafii św. Floriana i 
3 tys. do Towarzystwa Przyjaciół Sła- 
więcic.

Tekst i foto: Grzegorz ŁABAJ

KOLARSTWO PRZEŁAJOWE

Bryksjusze na podium
W Falmirowicach koło Opo

la odbyły się mistrzostwa wo
jewództwa opolskiego w ko
larstwie przełajowym. W ka
tegorii juniorów młodszych za
wodnicy LZS Bryksjusz Go- 
ścięcin byli klasą dla siebie. 
Wygrał Michał Paterak, drugi 
był Wojciech Mąjec, a czwar
ty Wiktor Mrozek. Wśród ju
niorów drugi był Mateusz Maj- 
danik, a wśród mastersów An
drzej Misina.

KJ

***

ZAPASY

Drzeżdzon zwycięża
Zakrzowianin Paweł Drzeż

dzon (LKS Dąb Brzeźnica) wy
grał w kategorii 54 kg w zawo
dach Pucharu Polski kadetów 
w stylu wolnym, które odbyły 
się w Kielcach. Jego klub zwy
ciężył też drużynowo, po raz 
pierwszy w swojej historii. W 
kategorii Pawła rywalizowało 
26 zawodników, a zakrzowia
nin wygrał pięć walk.

Kolejny start zapaśnika 
Brzeźnicy nastąpi na międzyna
rodowych mistrzostwach Polski 
kadetów, które 8 marca odbędą 
się w Rudniku koło Raciborza.

KJ

SIATKÓWKA: Mistrzostwa miasta SIATKÓWKA: Mistrzostwa Polski juniorów

Urzędnicy wypili piwko
Dwoma niespodziankami zakończyła 

się pierwsza część ósmej kolejki rozgry
wek o mistrzostwo miasta amatorów w 
siatkówce. Najpierw ekipa Promil Team 
uległa niżej notowanej drużynie Insbudu 
Polimer 1:3 (-20, -20,27, -15). Potem za
wodnicy' Beer Boys przegrali z Urzędni
kami, którzy w tym sezonie nie zachwy
cają. Pierwszego seta „piwni chłopcy” od
dali po zaciętej walce 26:28. W drugim 
rozbili rywali do 10. Kiedy wydawało się, 
że w kolejnych partiach pójdą za Ciosem, 
niespodziewanie ulegli 17:25 i 24:26.

Trzech setów potrzebował Dionizos 
Budwod Chemik, żeby pokonać zespół 
Żaków Liderzy nie mieli jednak łatwego 
zadania. Rywale stawiali opór, a sety koń
czyły się zwycięstwem chemików do 21, 
18 i 22.

1. Dionizos 8 23 24:3
7 7MT 7 19 20:6
3. Chłopaki 7 16 19:9
4. Promil Team 8 10 16:18
5. Tonex 7 10 13:14
6. OHP 7 10 13:16
7. Insbud Polimer 8 10 12:18
8. Urzędnicy 8 9 12:16
9. Beer Boys 7 9 13:18
10. Bad Boys 7 9 11:18
11. Żaki 8 8 14:21
12. Blue Power 7 2 6:20

W kolejnych meczach (23 lutego) za
grają: Bad Boys Jan Chyła Autoserwis - 
OHP, ZMT Rolex - Chłopaki. Tonex - 
Blue Power.

ŁAG

------------------ ■----------------------------------------- :_____________________________ ________________

TENIS STOŁOWY: Tu miej o puchar Fortuny

Klan Kleinów zwycięża
Rodzina Kleinów 

z Dzielaw zdomino
wała zorganizowa
ny po raz dziewiąty 
we Wroninie turniej 
tenisa stołowego o 
puchar LZS Fortu
na Witosławice. W 
zawodach wystarto
wało 25 zawodni
ków.

W kategorii ju
niorów tryumfo
wał Marcin Klein z 
Dzielaw, który wy
przedził Szymona 
Biniasza z Łaniec i 
Tobiasza Sawczuka

Najlepsi zawodnicy turnieju w kategorii seniorów: 
Tomasz Raubal, Henryk Stos i Marcin Diobołek.

z Jaborowic.
Zmagania pań wygrała Monika 

Klein (Dzielawy). Druga była Sandra 
Kupka z Grzędzina, a trzecia Natalia 
Stronciwilk z Wronina. Zaciętą rywa
lizację wśród seniorów wygrał Henryk 
Stos z Pawłowa w województwie ślą
skim. Wyprzedził on Tomasza Rau-

bala z Witosławic oraz Marcina Dio- 
bołka z Jaborowic. Z kolei w katego
rii oldbojów zwyciężył Zbigniew Koło
dziejski z Kędzierzyna-Koźla. Drugie 
miejsce zajął Krzysztof Kordyaczny z 
Pawłowiczek, a trzeci był Franciszek 
Malcher z Pokrzywnicy.

Tekst i foto: KJ

MMKS pomści ZAKSĘ?
Drużyna 

sowała 
strzostw Polski w kategorii 
juniorów. Zespół prowadzo
ny przez Andrzeja Gąsiora 
wygrał dwa mecze, a dziś w 
Jastrzębiu zagra o zwycię
stwo w całym turnieju elimi
nacyjnym.

Turniej ćwierćfinałowy w Ja
strzębiu, zgodnie z terminarzem, 
powinien rozpocząć się w pią
tek i zakończyć w niedzielę, ale ze

MMKS-u awan-
do półfinału mi-

Juventur Wałbrzych 3:0 (18, 22,

- Graliśmy spokojnie i cały 
czas kontrolowaliśmy wynik - 
powiedział nam Andrzej Gąsior, 
trener zespołu. - We wtorek gra
my z Jastrzębskim Węglem i ten 
mecz najprawdopodobniej zade
cyduje, która z ekip wygra cały 
turniej.

W przypadku zwycięstwa w ca
łym turnieju kędzierzynianie będą 
gospodarzami turnieju półfina
łowego o mistrzostwo Polski ju-

18).

Jeśli MMKS wygra dziś z Jastrzębskim Węglem, to za niecałe dwa tygodnie półfi
nałowy turniej o mistrzostwo Polski juniorów odbędzie się w Kędzierzynie-Koźlu.

względu na mecz ligowy ekstrakla
sy został przesunięty. W niedzielę 
nasi juniorzy pokonali Orła Mię
dzyrzecz 3:0 (18, 25, 18). Tylko w 
drugiej partii rywale sprawili tro
chę kłopotów naszym zawodnikom. 
Jednak Grzegorz Wojtowicz i spół
ka szybko zebrali się w sobie i roz
strzygnęli końcówkę partii na swo
ją korzyść.

Wczoraj MMKS bez problemów 
w niespełna półtorej godziny ograł

niorów. Odbyłby się on w dniach 
29.02-2.03, a rywalami naszych 
siatkarzy byłyby drużyny: Stocz
niowca Gdańsk, Błękitnych Rop
czyce i AZS-u UWM Olsztyn.

Jeśli MMKS zajmie w Jastrzębiu 
drugie miejsce, wtedy na półfina
ły pojedzie do Bydgoszczy. W tym 
przypadku naszymi przeciwnikami 
byłyby ekipy: Wifamy Łódź, Che
mika Bydgoszcz i Metra Warszawa.

Tekst i foto:^-AG

***

TENIS STOŁOWY

MTS znowu gra
Po zimowej przerwie wzno

wili rozgrywki tenisiści mię- 
dzypowiatowej ligi tenisa stoło
wego. O ogromną niespodzian
kę postarali się zawodnicy 
Kantorów Progress Większyce, 
którzy swój pierwszy punkt w 
tym sezonie zdobyli remisując 
z obrońcą mistrzowskiego ty
tułu, KS Cisowa, 7:7. LZS Sta
re Koźle pewnie wygrało z For
tuną Głogówek 8:3, a pozosta
łe mecze zostały przełożone. 
W tabeli nadal prowadzi Lew 
Głubczyce z kompletem punk
tów.

KJ 

***

PIŁKA NOŻNA

Czynne od czwartku
Jak już informowaliśmy, pod- 

okręg piłki nożnej w Kędzierzy
nie-Koźlu zmienił swoją sie
dzibę. Nowym miejscem urzę
dowania działaczy będzie były 
biurowiec Ruchu przy uli
cy Kozielskiej 14. Interesanci 
będą przyjmowani od czwart
ku (21 lutego). Biuro czynne w 
godz. 16.00-19.00.

WAR

***

SZACHY

Słabszy dzień
W drugim turnieju w ramach 

Otwartych Mistrzostw „Spo
łem” Opole w grze błyskawicz
nej P-10 dopiero 10. miejsce 
zajął Andrzej Klimiec (Szach 
Kędzierzyn-Koźle), zdobywa
jąc 5,5 pkt. Słabszy występ nie 
pozbawił go jednak drugiego 
miejsca w klasyfikacji general
nej. Kolejny turniej odbędzie 
się 8 marca.
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DREWIX
www.drewix.kkozle.pl 

www.drewix.de

KUCHNIE, ADAPTACJE PODDASZY, 
ZABUDOWY WNĘK,
SYSTEMY DRZWI PRZESUWANYCH, 
DROBNA GALANTERIA MEBLOWA, 
WYSTRÓJ SKLEPÓW, BARÓW, 

RESTAURACJIIBIUR

ZABUDOWY I ADAPTACJE 
WNĘTRZ POJAZDÓW 

I PRZYCZEP 
GASTRONOMICZNYCH 

I HANDLOWYCH

SZKOLENIA WIDŁOWE
od u iat szkolimy w krajach Unii Europejskiej 

a od kilkunastu lat w Polsce

Ul. Josepha Eichendorffa 11 47-230 Kędzierzyn-Koźle, 

tel. 077/481 52 51, O 602 805 334

Szkolenie obejmuje:
ćwiczenia praktyczne w naszych ośrodkach szkoleniowych na własnym 
sprzęcie ■ osobny wózek dla każdego kursanta!
multimedialne materiały szkoleniowe i ubezpieczenie kursantów 
uprawnienia na 5 typów wózków i bezpieczną wymianę butli gazowych 
propan-butan, ćwiczenia na 3 stanowiskach szkoleniowych

terminu szk°'eA 
NieWazne są

kurs

e-mail: szkolenia@grupakena.pl 
skype: grupa.kena

O
www.toyota.pl

Nastał Czas Toyoty Premium. 
Przyjdź do naszych salonów i poznaj 
samochody Toyoty z wyjątkowym 
wyposażeniem. Zobacz ich szlachetne 
materiały, perfekcyjne wykończenia, 
inteligentne technologie...
i poczuj jakość, która budzi emocje.

kawy ziarniste 
tradycyjne 
i aromatyzowa 
całego świata

o młynki, pojemniki, zaparzacze, filiżanki, kubki, filtry
NAJWIĘKSZY WYBÓR, KONKURENCYJNE CENY!

Hala Manhatan 
stoisko 127

Serdecznie zapraszamy!
od pon. do piątku od 9.00 do 17.00 

w soboty od 9.00 do 14.00

' A

F.H.U.

PCV/DREWNO
£OKNA DRZWI

ROLETY 
PARAPETY 
ŻALUZJE 
DRZWI

f S ] POL SKONE
UBl.l WWHOKS*

Ceny producenta.Rabaty.

fflcafflnss
- p®™®?

Brugman
deceuninck

Kędzierzyn, ul.Kozielska 51A H

SZYBKI KREDY'
Gotówka bez BIK!!!
Samochodowy 

ipoteczny 
Konsolidacja

STEMOsp.zo.i 
032/3734315 
lub 691511798

PROFIREAL
PROFI POŻYCZKA

• Min. dochód od 600 zł

• Bez BIK-u

• Od 1000 do 20 000 zł

i

I

Dni Ot’w - ■
23-24 lut

Sprawdź nowe, 
, .atrakc jne ceny

AUTORYZOWANA STACJA DEALERSKA TOYOTA KONSEK
44-203 RYBNIK, ul. Prosta 100, tel. (032) 432 90 40, fax (032) 432 90 66

www.toyota.rybnik.pl
STACJA KONTROLI POJAZDÓW WSZYSTKICH MAREK Do 3,51, wys. 4 m oraz pojazdów zasilanych gazem i MOTOCYKLI

valet
chemia i kosmetyki samochodowe
CAR

■ sprzedaż hurtowa I detaliczna
■ kompleksowa obsługa myjni
■ odkurzacze przemysłowe 

angielskiej firmy "NUMATIC"
■ myjki ciśnieniowe renomowanej 

firmy "COMET
■ opryskiwacze "KWAZAR" 

serii technicznej PRO+

www.csrvalGt.pl •. —• ' —

CENTRUM PIELĘGNACJI 
SAMOCHODÓW 

Profesjonalne usługi w zakresie 
prania, czyszczenia oraz polerowania samochodów

Kędzierzyn-Koźle, ul.Wyspiańskiego 45, 
tel.: 077 482 02 39, 0 500 127 925, 0 886 806 866

http://www.drewix.kkozle.pl
http://www.drewix.de
mailto:szkolenia@grupakena.pl
http://www.toyota.pl
http://www.toyota.rybnik.pl
http://www.csrvalGt.pl
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PIŁKA HALOWA: Liga miejska

Złota bramka Szafa rczyka
Dopiero na 90 sekund przed końcem starcia Kowalskiego z Zefirkiem Artur Szafarczyk zapewnił 

swojej drużynie zwycięstwo w meczu i pozycję samodzielnego lidera tabeli.

Nim doszło do najciekawszego pojedynku 
10. kolejki. Zefir wypuścił z rąk zwycięstwo w 
spotkaniu z Solo. Po pierwszej połowie meczu 
Solo przegrywało 1:3, lecz po zmianie stron 
i krótkiej naradzie w drużynie nastąpiła mo
bilizacja. Poprawiono skuteczność i w efekcie 
zespoły podzieliły się punktami. Ostre strze
lanie urządził sobie zespół CCC który pewnie 
i wysoko pokonał Victory Niewiele mniej goli 
padło w meczu Auto Wojdyła kontra Blacho
wianka, w którym zespół „samochodziarzy” 
wypunktował wszystkie braki rywali. Ekipa 
OHP nie stawiła się na mecz z Orlikonem. W 
spotkaniu na szczycie Kowalski ograł Zefirka. 
Szafarczyk już w drugiej minucie wyprowa
dził swój zespół na prowadzenie. Wyrówna
nie padło jeszcze przed przerwą. Później do 
ostatnich sekund trwał wyrównany bój o każ
dą piłkę, z którego zwycięsko wyszedł obroń
ca mistrzowskiego tytułu.

PIŁKA NOŻNA: Przygotowania do rundy wiosennej

Pięści poszły w ruch
Piłkarze nie mogą się już doczekać wznowienia rozgrywek. 

Widać to było podczas sparingu Śląska Reńska Wieś z KS-em Sła- 
więcice. Zawodnicy wykazali niezłą skuteczność oraz niesamo
witą wolę walki, dosłownie walki wręcz.

W pierwszej połowie mecz przebie
gał pod dyktando gości z Reńskiej Wsi. 
Wprawdzie częściej przy piłce byli miej
scowi, jednak to przyjezdni wykazali się 
niesamowitą skutecznością w sytuacjach 
podbramkowych. W ekipie gospodarzy 
grało kilku zawodników, których klub sta
ra się pozyskać (Mirosław Pakuła, Łukasz 
Mizak, Roman Skrzypczak, Dariusz Szot), 
iednak nie stanowili oni jeszcze zgranej 
drużyny. Za to posiadający tylko jednego 
nowego zawodnika w swoich szeregach 
(Mateusz Wajs) przyjezdni w ciągu 40 mi

Kosmos dzięki zwycięstwu nad Kolbudem wyprzedził tę drużynę w tabeli.
W klasyfikacji na najlepszego Strzelca Wyniki: Zefir-Solo 4:4 (Rybotycki 2, Dro- 

nadał prowadzi Szafarczyk (Kowalski) z do- chliński, Kemer - Pawelski 2, Turek, Iwanej- 
robkiem 19 bramek. ko), CCC - Yictory 9:2 (Kania 3, Polityło 3,

nut pierwszej połowy strzelili aż cztety gole. 
W końcówce doszło do starcia. Zaczęło się 
od faulu, później doszło jeszcze kopanie i 
szarpanie, aż wreszcie dwaj zacietrzewie
ni gracze zostali rozdzieleni przez kolegów.

W drugiej części meczu Śląsk doko
nał zmian w swoim składzie. Od tego mo
mentu KS przeważał na boisku. Pierwsze
go gola strzelili miejscowi z rzutu karnego, 
a później sukcesywnie odrabiali straty, re
misując ostatecznie 4:4.

- Zawodnicy muszą powoli wejść w 
rytm meczowy, bo sparingi dają o wiele

Tabela:
1. Kowalski 10 28 48-13
2. CCC 10 26 47-14
3. Tinbud 10 21 19-7
4. Zefirek 10 19 32-10
5. Poker 10 19 27-12
6. Solo 10 18 26-16
7. Zefirek I 10 18 20-18
8. Zefir 10 16 29-17
9. Auto Wojdyła 10 13 26-25
10. Jedenastka 10 13 23-23
11. Orlikon 10 11 13-27
12. Kosmos 10 8 11-16
13. Kolbud 10 8 13-32
14. Blachowianka 10 6 11-41
15. Victory 10 4 12-35
16. OHP 10 1 7-57

Klyta 2, Czopek - Biedrawa, Zega), Auto Woj
dyła - Blachowianka 7:2 (Moj 3, Latosik 2, 
Gładysz 2 - Panek, Chatys), Kosmos - Kol- 
bud 3:1 (Barabasz 2, Siemieniec - Masłow
ski), Zefirek I - Poker 1:0 (Kwaśniewski), Ko
walski - Zefirek 2:1 (Szafarczyk 2 - Krzesaj).

Tekst i foto: Piotr WARNER

Zawodnicy wykazywali sporo animuszu nie tylko podczas gry.

drugiej połowie bra
kło nam niestety sił 
- powiedział prezes 
Śląska Alfons Dem- 
bończyk.

- Mam w druży
nie wielu studen
tów, którzy w tygo
dniu mają problemy 
z przychodzeniem 
na treningi. Jestem 
zdziwiony, że chło
pakom wystarczyło 
sil, mimo że nie tre
nują zbyt intensyw
nie - mówił trener KS- 
u Zbigniew Matyjasek.

więcej niż najcięższy nawet trening. W Tekst i foto: Piotr WARNER

TENIS STOŁOWY

Wszyscy się 
utrzymali

Ze zmiennym szczęściem w ostat
nich rzutach lig wojewódzkich junio
rów występowali nasi reprezentanci. 
Jedynie LZS Młyn-Pol Zakrzów może 
kończącą rundę uznać za udaną.

W ostatnich meczach LZS Fortuna Wi- 
tosławice uległ UKS-owi Dalachów 1:3 i 
DOKiS-owi Dobrodzień 2:3 oraz pokonał 
LUKS MGOKSiR II Korfantów 3:1.

Pierwsze cztery drużyny zapewniły so
bie awans do półfinałów drużynowych mi
strzostw Polski. Sokół Niemodlin został 
zdegradowany do II ligi, a MGOKSiR II 
Korfantów zagra baraż o utrzymanie z dru
gą drużyną II ligi - UKS-em MOS Opole.

r Tabele:
/ liga
1. GUKS Byczyna 9 16 25:10
2. KTSMOKSiR Zawadzkie 9 16 26:4
3. LUKS MGOKSiR 1 Korfantów 9 14 24:12
4. UKS Dalachów 9 14 23:14
5. LZS Wctoria Chróścice 9 10 20:20
6. UGKS Odra Brzeg 9 8 17:20
7. Fortuna Witosławice 9 4 13:23
8. DOKiS Dobrodzień 9 4 16:23
9. LUKS MGOKSiR II Korfantów 9 4 10:23
10. MKS Sokół Niemodlin 9 0 2:27

II liga
1. ZKS Wojtpol Korfantów 9 18 27:2
2. UKS MOS Opole 9 16 24:4
3. UGKS Odra II Brzeg 9 14 22:7
4. LZS Zakrzów 9 12 21:12
5. LUKS Nysa 9 8 13:17
6. LZS Kujakowice 9 8 15:17
7. UKS Skorpion Jaworzno 9 6 9:18
8. Orzeł Branice 9 6 12:20
9. LZS Racławiczki 9 2 3:24
10. LZS Sokół Ptakowice 9 0 2:27

III liga
1. LZS Polonia Karłowice 7 14 21:10
2. LZS Victoria II Chróścice 7 12 18:6
3. Lew Głubczyce 7 10 18:11
4. MMKS I Kędzierzyn-Koźle 7 8 16:13
5. GUKS II Byczyna 7 6 16:13
6. MMKS II Kędzierzyn-Koźle 7 4 9:19
7. LZS Ruch Steblów 7 2 7:20
8. GUKS III Byczyna 7 0 7:21

Plebiscyt„Nowej Gazety Lokalnej"

Najpopularniejsi sportowcy 2007
Już po raz szósty zapraszamy czytelników „Nowej Gazety Lokalnej" do wzięcia udziału w głosowaniu na najpopularniejszych lu

dzi sportu w powiecie kędzierzyńsko-kozielskim.

Głosować można na zawodników, 
trenerów i kluby z listy przygotowanej 
przez nas lub zgłosić swoje kandyda
tur: Nagradzamy zdobywców najwięk
szej liczby głosów: dziesięciu sportow
ców, pięciu trenerów i trzy kluby

Nasi czytelnicy zgłosili kolejne kan
dydatury. Wśród zawodników są to 
siatkarze ZAKSY: Konrad Małecki i 
Jakub Novotny Do klubów dołączyły 
sekcja WOPR-u oraz KS „Szach”.

Kandydaci do tytułu 
najpopularniejszego 
sportowca powiatu 
kędzierzyńsko-koziels kiego:

Paweł Machynia, Paweł Mako
wiecki, Jakub Kubala, Maciej Se- 

1.

Wpisz nazwę klubu:

1.

Wpisz swoje imię i nazwisko oraz adres
(dane będą wykorzystywane wyłącznie na potrzeby konkursu)

mak, Rafał Skorulski, Kamil Ła
zowski, Konrad Małecki, Agniesz
ka Wolff, Dariusz Wawrzinek, Zbi
gniew Turek, Ilona Smolka, Ane
ta Borkowska, Hanna Żółkiewicz, 
Malwina Krawiec, Paweł Kordek, 
Tomasz Rybak, Paulina Suchec
ka, Ewa Komander, Aleksandra 
Dul, Marek Kopij, Szymon Bud
kiewicz, Tadeusz Rojewski, Bar
tosz Kurek, Jakub Jarosz, Mar
cin Nowak, Marta Stępień, Michał 
Pietraszko, Mariusz Gałązka, Ka
mil Łazowski, Agata Dudek, Ra
fał Dudek, Martyna Pajek, Klau
dia Jankowska, Aneta Paneth, 
Adam Starzyk, Michał Majewski, 
Damian Brój, Żaneta Skowroń
ska, Irena Czuta-Pakosz, Marek 

Stochaj, Paweł Drzeżdzon, Michał 
Paterak, Janusz Owsiany.

Kandydaci do tytułu 
najpopularniejszego 
trenera powiatu 
kędzierzyńsko- 
kozielskiego:

Leszek Jędraszczyk, Zbigniew 
Kubala, Zbigniew Liskowicz, Aga
ta Skorulska, Bronisław Kisielew
ski, Sławomir Kowalik, Lucjan 
Krakowczyk. Andrzej Starostka, 
Jan Bułkowski, Juliusz Czerw, Ma
rek Skrzydlewski, Józef Szymura, 
Beata Nowak, Dariusz Statkiewicz, 
Krzysztof Maślanka, Tomasz Zioło, 
Ewa Hałambiec, Andrzej Kubacki,

Jak głosować?
Za pomocą kuponu
Na kuponie należy wpisać po jednym 
kandydacie do tytułu najpopularniejsze
go sportowca, trenera i klubu powiatu kę- 
dzierzyńsko-kozielskiego. Nasi Czytelni
cy mogą ich wybrać z listy przygotowanej 
przez nas lub zaproponować własnego 
kandydata. Wówczas przy nazwisku kan
dydata należy wpisać, jaką uprawia lub tre
nuje dyscyplinę i jaki reprezentuje klub. 
Każdy Czytelnik biorący udział w gło
sowaniu może wypełnić dowolną licz
bę kuponów (nie mogą być jednak kse
rowane). Kupony należy przesłać lub 
przynieść do naszej redakcji (al. Jana 

Tomasz Siemaszko, Andrzej Gą
sior, Andrzej Sałacki, Piotr Lema, 
Sławomir Smętek, Piotr Pakosz.

Kandydaci do tytułu 
najpopularniejszego 
klubu powiatu 
kędzierzyńsko- 
kozielskiego:

Bushido, Victoria Cisek, Po-Ra- 
Wie Większyce, Chemik, ZAKSA, 
Miejski Międzyszkolny Klub Spor
towy, Brenntag UKS „15”, UKS 
„Szóstka”, Lewada Zakrzów, LKS 
Poborszów, TMHL Chemik, TP 
U.B.O.T. Masters, Technik Komor- 
no, LZS Bryksjusz Gościęcin.

LAG

Pawła II 36 47-220 Kędzierzyn-Koźle). 
Za pomocą SMS
Można głosować również za pomocą SMS. 
W tym wypadku jeden SMS to jeden głos. 
Jeśli chcemy głosować na sportowca, na
leży wysłać SMS o treści: lokalna.sporto- 
wiec imię i nazwisko kandydata, na nu
mer 7160.
Jeśli chcemy głosować na trenera, należy 
wysłać SMS o treści: lokalna.trener imię i 
nazwisko kandydata, na numer 7160.
Jeśli chcemy głosować na klub, należy wy
słać SMS o treści: lokalna.klub nazwa zgło
szonego klubu, na numer 7160.
Całkowity koszt SMS-a to 1,22 zł.

Komplet zwycięstw zanotował z kolei 
LZS Młyn-Pol Zakrzów Pokonał on LZS 
Kujakowice 3:2, UKS Skorpion Jaworz
no 3:0 i LZS Racławiczki 3:0.

Awans do I ligi wywalczyła druży
na ZKS Wojtjool Korfantów, natomiast 
UKS MOS Ojrole rozegra baraż z druży
ną MGOKSiR II Korfantów. LZS Sokół 
Ptakowice został zdegradowany do III ligi, 
natomiast drużyna LZS Racławiczki roze
gra baraż z drugą drużyną III ligi - LZS- 
em Victoria II Chróścice.

Tylko jedno zwycięstwo w ostatnim rzu
cie odnieśli reprezentanci naszego powiatu w 
HI lidze wojewódzkiej. MMKS I Kędzierzyn- 
Koźle uległ LZS-owi Victoria Chróścice II 2:3 
i wygrał z GUKS-em III Byczyna 3:1, LZS 
Ruch Steblów przegrał z Lwem Głubczyce 0:3 
i GUKS-em II Byczyna 1:3, a MMKS II Kę
dzierzyn-Koźle z GUKS-em II Byczyna 2:3.

Drużyna LZS Polonia Karłowice uzy
skała awans do II ligi, natomiast juniorzy 
LZS Victoria II Chróścice rozegrają baraż 
z drużyną LZS Racławiczki.
___ ______________________ KI 

SIATKÓWKA 

Memoriał
Kuśmierczyka

Opolski Związek Piłki Siatkowej i 
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w 
Kędzierzynie-Koźlu organizują siatkar
ski Memoriał Leszka Kuśmierczyka. W 
zawodach, które w maju odbędą się w 
hali ,Azoty”, wystartować mogą drużyny 
amatorskie z całej Opolszczyzny Chętni 
mogą zgłaszać się do 18 kwietnia. Szcze
gółowe informacje uzyskać można w biu
rze OZPS przy ul. Damrota w Opolu.
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Alex CybazKobylic

ur. 16.02,14.50
3,2 kg, 51 cm

Paulina Lang z Kędzierzyna-Koźla
ur. 16.02, godz. 16.45
2,9 kg, 52 cm

Julia Ustimowicz z Kędzierzyna-
Koźla
ur. 16.02, godz. 8.20,3,2 kg, 52 cm
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Laura Waduła z Solami
ur. 12.02, godz. 14.55
3,2 kg, 52 cm

Wojtek Przybyła z Radoszów
ur. 13.02, godz. 20.05
3,9 kg, 54 cm

córka państwa Grabowskich z

Kędzierzyna-Koźla
ur. 14.02, godz. 3.25, 3,4 kg, 51 cm

Michalina Pietroń ze Straduni
ur. 14.02, godz. 15.50
3,2 kg, 51 cm

Julia Konieczna z Kędzierzyna-Koźla 
ut.1S.01,a<»d-z.6 zn
3,7 kg, 53 cm

Paulina Malik z Ucieszkowa
ur. 13.02, godz. 11.15
3,3 kg, 53 cm

córka państwa Hankowskich z 
Kędzierzyna-Koźla
ur. 13.02, godz. 21.40,3,7 kg, 52 cm

syn państwa Urbaniak z
Kędzierzyna-Koźla
ur. 14.02, godz. 8.33,3,4 kg, 53 cm

Julia Meier z Kędzierzyna-Koźla
ur. 16.02, godz. 5.45
3,3 kg, 52 cm

Laura Sotor z Kędzierzyna-Koźla
ur. 15.02, godz. 11.18
3,2 kg, 53

reklama

^0 801 80 88 88
(071) 376 25 55

koszt połączenia zgodny z taryfą operatora

www.aigbank.pl

raty już od 38 zł

pożyczki 
gotówkowe
Kędzierzyn Koźle
al. Jana Pawła I114
czynne: pon.-pt. 9.00-17.00

AIG AIG BANK
POLSKA SA

finanse 
dla domu®!

http://www.aigbank.pl

